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T~>nver Hoxha, albanski voditelj je hotel 
J_/svojemu ljudstvu dobro — nepredušno je 
zaprl meje in sezidal 1420 bunkerjev za slučaj 
napada sovražnih sil, ki ga je pričakoval iz 
dneva v dan. Verjetno gaje bilo strah. Ampak 
napada ni bilo - po smrti »ljubljenega vodje« 
je ostalo osiromašeno, nevedno, neizobraženo 
a ponosno ljudstvo orlov, ki se bo po svojem 
tehnološkem znanju, osebni kvaliteti in soci
alni kulturi bivanja približevalo povprečne
mu evropejcu še vsaj dvesto let.

Ajdovska komunala ob državnih praznikih 
izobesi slovensko in občinsko zastavo brez 
evropske, preprosto zato, ker evropskih za
stav ne smejo. Tako je ukazal župan Poljšak. 
Že tako siromašno kulturo izobešanja za
stav kot jo premoremo v Vipavski dolini ( 
ob državnem prazniku na Norveškem visijo 
zastave na 85ih % hiš ), je postavil še bolj v 
kot. Tudi za njegova nenehna opozorila pred 
nevarnimi imperialisti iz Zahoda je verjetno 
krivo preobilje strahu. Kot pri prej omenje
nem tovarišu.

Seveda se mi kot majnemu podjetniku dopa- 
de, da lahko dobim cenejšo in boljšo storitev v 
Evropi, ter da jo plačam v domači valuti brez 
menjalnih provizij in zamudnega čakanja. 
Tudi vem, da ta dolina pridela toliko vina, da 
ga sami ne moremo spiti. Spijemo ga lahko le 
skupaj z evropejci. Rusi pijejo vodko. Sedaj 
lahko odpeljemo že ob štirih zjutraj vsak 
dan komionček kruha v staro Gorico. Mirno 
in brez zastojev čez prehod v Rožni Dolini. 
Prav čez tisti prehod, kjer smo se pred časom 
tudi poleti oblečeni v dvojne kavbojke z vreč
ko kave in zavojčkom brooklyna, tresli pred 
carinskim pregledom. Meni se zdi evropska 
Slovenija super. Kar poznam Italijanov, se 
mi zdijo super - vedo kaj je dobro in kaj je 
lepo. Kaj si mislijo, ko pridejo čez praznike 
v naše kraje na izlet in ko povsod srečajo 
evropske zastave, le v Ajdovščini ne, ne vem 
?! Morda to, da ima Evropa od Ceste do Loga 
( kjer evropske zastave visijo ker jih obešajo 
Krajevne skupnosti in ljudje ) prazno, belo 
liso, območje somraka ?
Na plakatu za občinski praznik je bil kot 

slavnostni govornik najavljen tudi predstav
nik vlade Republike Slovenije. Ni ga bilo. 
Razlogi za odsotnost ministra vsebinsko izvi
rajo v zgodbi neizobešene evropske zastave. 
Župan Poljšak nima stikov z Vlado RS. Niti 
s sedanjo, niti jih ni imel s prejšnjo. Je član 
in lastnik politične stranke, ki je obsojena na 
obrobje. V telefonu nima niti ene prave števil
ke, ki bi jo v takih primerih uporabil. Kričavo 
narodobudništvo, sovražni govori in spreha
janje po političnem spektru od skrajno desne 
do skrajno leve, samosvoja, večkrat žolčna, 
psihotično nestrpna, po lastni podobi povzeta 
interpretacija odnosov v družini, lokalni sku
pnosti, državi in svetu neminovno pristanejo 
na obrobju, da ne rečem v izolaciji.

Ampak - sedaj pa k bistvu - tudi mi, ki de
lamo in bivamo v občini Ajdovščina smo zato 
na nek način pahnjeni na obrobje. Smo talci 
izolacije. Kar naredimo, v glavnem naredi
mo sami. Od plačanih davkov v Ljubljano in 
Bruselj pride premalo nazaj. Večjih evropsko 
podprtih projektov v tej dolini ni. To je cena, 
ki jo plačujemo za čudaštvo. V prihodnjem, 
volilno - asfaltnem letu, bomo ves asfalt pla
čali sami. Poljšakov asfalt bi bil namreč tisti, 
ki ga bi plačala Ljubljana.

Toliko o neizobešenih zastavah in najavlje
nem govorcu, ki ga ni bilo. Morda pa se je 
zbal, da ne bi našel svojega stola ?!

Mitja Tripkovič
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2 roc^ dogodki
Odmevi Okusov 1 Kras, 1000 okusov
Zemono, 10. in 11. maja 2009 - Tretji festival vina in kulinarike Okusi Vipavske 
2009 je letos v dveh majskih dneh presenetil še tako zahtevne obiskovalce in opo
zoril na prednosti domače ponudbe, s podpisom pisma o nameri za pogloblje
no sodelovanje med predstavniki treh vinskih dežel Vipavske doline, Ancone in 
Burgenlanda pa dobiva tudi mednarodne razsežnosti. Ponedeljkova prepričljiva 
predstava klasičnih vipavskih jedi, predstavljenih na izviren način, je bila odličen 
zaključek prireditve.

/^Organizatorji nimajo ambicij, da bi prireditev Številni obiskovalci, kulinarične dobrote, vr- 
V_y v prihodnje časovno ali prostorsko širili, saj hunska vina (letos jih je bilo prvič mogoče na 
želijo z njo v Vipavsko dolino privabiti predvsem Zemonu tudi kupiti), strokovnost in nadvse po- 
strokovne goste, ki jim je blizu kultura pitja vina zitivni odzivi so atributi, ki tudi v prihodnje obe-
in znajo ceniti tradicijo in sodobne zamisli. tajo eliten dogodek. Mateja Skomina, ROD

V hedeljo, 14. junija, bo grajsko dvorišče renesančno baročnega gradu v Štanje|t 
prvič gostilo festival vina in kulinarike »1 Kras, 1000 okusov«, nastal na pobud« 
ambicioznih vinarjev, ki verjamejo v izjemnost Krasa, njegove težke rdeče ,
in tu živečih ljudi.

skoraj stotimi vrstami odličnih vin, od rieukro 
tljivega terana do okusa polne vitovske in ^ 
sonce bogate malvazije.

Šest vrhunskih kraških gostincev iz kuharsl 
ekipe Terra Carsus z gosti bo v živo dernonstr 
ralo, kaj znajo predstaviti iz naše drobn jc t 
enogastronomskih delavnicah pa bodo prisotf,, 
popeljali dlje v razumevanju kraške dežele

Štanjel, to slikovito kraško naselje z 
ulicami kamnitih hiš, bo torej drugo ne<j i- 
juniju ponudilo prireditev, ki bi seje bil0 VSgj{. 
kor vredno udeležiti.

Več o samem festivalu si lahko pogledat ni 
www.lkras.si.

Mateja Skomina, Razvojna agencija j^q\

Razvoj podjetništva, podeželja in človeški^ vinI

Razvojna agencija ROD
Gregorčičeva 20. 5270 Ajdovščina, Sioversii 

T. 36 53 600 E: ra rod@siol.net, W: www.ra-ro5
■ Storitve podjetniškega centra VEM Ajdovščina
■ Vavčerski 'sistem svetovanja
■ informacije o domačih in tujih javnih razpisih
■ informacije o nacionalnih in evropskih razvojnih pronr

finančnih spodbudah "y arnih j
■ Status regionaine razvojne agencije Severne Primorsk 

(Goriške statistične regije)

Zemljo so nam posodili otroci
Ljubljana, 22. aprila 2009 - Že fradicionalno se je ob mednarodnem dnevu zemlje na Ljubljanskem gradu zaključila akcija 
'Žemljo so nam posodili otroci'. Srednja šola Veno Pilon iz Ajdovščine in njihov nominiranec Ivo Boscarol s podjetjem Pipistrel 
so na slavnostnem zaključku prejeli dve nagradi.

A kcijo 'Zemljo so nam posodili otroci' sta 
7\.že četrtič organizirala Agencija Republike 
Slovenije za okolje (ARSO) in Zveza prijateljev 
mladine Slovenije, potekala pa je pod pokro
viteljstvom Predsednika Republike Slovenije, 
dr. Danila Turka. Na slavnostnem zaključku so 
tudi podelili nagrade v sedmih kategorijah.

V akciji, ki se je začela januarja, je sodelova
lo rekordno število učencev iz 54 osnovnih in 
srednjih šol. Učenci so opazovali okolje, podje
tja in posameznike v njem ter izbrali tistega, ki 
je po njihovi oceni najbolj prispeval k varova
nju in ohranjanju čistega, zdravega in človeku 
prijaznega okolja. Skupaj so pripravili kar 73 
projektov nominacij pravnih oseb in posame
znikov, ki v lokalnih okoljih najbolje skrbijo za 
ohranjanje naravnega okolja.

Dijaki Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina so 
se akcije udeležili prvič. Mentorica, profesori
ca Irena Šen Vitez, je v projekt vključila dijake
3. a razreda: Ano Vidrih, Ano Hvalica, Kristino 
Fornazarič, Andraža Boneta in Ingrid Živic. 
Soglasno so se odločili in nominirali podjetje 
Pipistrel z lastnikom Ivom Boscarolom.

Komisija, sestavljena iz strokovnjakov ARSO 
ter avtoric skulptur, ki jih prejmejo nagrajenci,

je Srednjo šolo Veno Pilon in Iva Boscarola s 
Pipistrelom nagradila kar dvakrat. Nagrado v 
kategoriji 'Ohranjanje čistega zraka'je komisija 
utemeljila z besedami, da so inovativni izdelki 
Pipistrela ter stremljenje k vrhunskosti na sve
tovnem nivoju v medijih pogosto izpostavlje
ni kot primer najboljšega, kar lahko Slovenija 
ponudi globalnemu razvoju. Iva Boscarola smo 
v preteklosti lahko velikokrat videli in posluša
li razlagati svojo vizijo in poglede na vodenje 
uspešnega podjetja in ga lahko mirno uvrsti
mo med najpomembnejše slovenske mnenjske 
vodje. S postavitvijo nove zgradbe z letalskim 
inštitutom je vsem dokazal, da je najpomemb
neje poslovno uspešno udejanjiti javno sprego
vorjene besede. Dijaki so v nalogi predstavili 
sončno elektrarno, ki je del njegovega projek
ta in prihrani do 95 MWh letno, oziroma več 
kot 180 ton emisij C02. Celoten projekt je za
snovan energetsko varčno. K temu prispevajo 
učinkovita izolacija, nizkotemperaturni sistem 
ogrevanja in klimatizacije, ohranjanje energije 
pri prezračevanju, inteligenten sistem luči ter 
geotermalni toplotni izmenjevalnik.

Ajdovski dijaki pa so prejeli prvo nagrado 
tudi v kategoriji za najboljši izdelek nomina

cije. Ob podelitvi nagrade je komisija dejala, 
da nominacija Srednje šole Veno Pilon izstopa 
predvsem z vidika unikatnosti, načina izdelave 
in vizualne predstavitve. Ročno izdelan papir, 
pisava, izrisana naslovnica in spremljevalna 
zgodba tvorijo pregledno celoto, ki na ustvarja
len in nenavaden način predstavi nominiranca. 
Piko na i dodajajo v papir vtkane cvetlice, ki se 
povezujejo z izrisanim delom predstavitve.

Dr. Danilo Turk je v pozdravnem nagovoru 
dejal, da so mladi korak pred starejšimi, saj 
so že pripravljeni nekaj storiti za planet. Ivo 
Boscarol pa je po prejemu nagrade predsedni
kovo misel dopolnil, daje treba mlade poslušati 
in slišati, pa bodo težave z onesnaževanjem hi
tro odpravljene.

Dijaki Srednje šole Veno Pilon iz Ajdovščine 
se strinjajo, da se Dan Zemlje začne v nas sa
mih. Kdor ga nosi v svojem srcu, gradi spošto
vanje in ljubezen, udejanja človeške vrednote, 
živi z naravo in vse to prenaša na potomce. In 
prav to je največje darilo našemu planetu.

Irena Šen Vitez
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Dobro vam je tako blizu

Trgovina 
Vi pa vka

pred
svoje izdelke. Prav zato, da varr 
njihovi izdelki še bliže, so odprli 
no za prodajo svojih izdelkov na 
podjetja in jo poimenovali Vipavi

T Zstavbi bivše vratarnice so uredili ]
V vendar lepo urejeno in dobro zalog^ 

dajalno, v kateri najdete vsa vipavska vij 
ustekleničena kot tudi v 'rinfuzi', pa še vs 
ke vipavske mlekarne in to po zelo ugoc 
nah. Prisrčno odprtje, namenjeno zgolj s 
cem in povabljenim (prisoten je bil celc 
vipavske občine, z županom Princesom 
podžupanoma in tajnikom) seje začela s ] 
nagovorom predsednika uprave Agroiru 
Miroslava Milkoviča. Zaželel si je kar 
uspešno prodajo v novi trgovini, in kot se 
bi, bil je sam tudi prvi kupec.

tn___: i__ i«: r |-r> _

vsaK aeiavniK oa 5. ao iy. ure, ob sobo 
do 13. ure. V času od 14. maja do 4. juli 
VSESLOVENSKA VINSKA AKCIJA 
nagradno igro in v sklopu nagradne igre 
trgovine Vipavka deležni 30 % popust 
stekleničena vina in bag&box-e. Omor 
tudi dodatne popuste na vrednost nakuj 

Več kot dovolj razlogov, da obiščem 
no Vipavka in si privoščimo dobrote, k 
nam je res še bliže. Maria



dogodki
Dan muzejev v 
superlativih
Ajdovščina, 18. maja 2009 - Mednarodni muzejski dan je bil letos posvečen temi 
Muzeji in turizem. Muzeji po vsem svetu so dan obeležili s pozivom k etičnemu in 
odgovornemu turizmu ter s tem opozorili, kako lahko dediščina povezuje turiste 
in lokalne skupnosti skozi nov, vzajemno koristen odnos. Tema Muzeji in turizem 
spodbuja muzeje in muzejske profesionalce, da skupaj sodelujejo z obiskovalci in 
turisti in ustvarjajo kreativne interakcije z lokalnimi skupnostmi, da bi lahko dožive
li dediščino znotraj in zunaj muzejskih zidov.

'Tudi v Ajdovščini se je dogajalo marsikaj za- 
-t nimivega, pa tudi obisk je bil zelo dober, pa 

naj gte za organizirane skupine, predvsem iz šol, 
ali pa za posameznike. Tako je Pilonova galerija 
na široko odprla svoja vrata in povabila na ogled 
vseh treh razstav (stalna zbirka Vena Pilona, 
spominska razstava ob 100 - letnici Zorana 
Mušiča ter razstava sedmih slovenskih kipark). 
Na ajdovski tržnici je galerija postavila še svojo 
stojnico, kjer je raz(pro)dajala zaloge publika
cij - brezplačno ali po simbolični ceni so lahko 
obiskovalci odnesli domov kataloge, zgibanke, 
plakate in razglednice, ki so izšli v več kot 35 - 
letnem delovanju Pilonove galerije. Tudi Goriški 
muzej je po ugodnih cenah ponujal tiske iz svo
je bogate založniške dejavnosti. Morda najbolj 
zanimivo dogajanje so si omislili pri Zavodu za 
varovanje kulturne dediščine iz Nove Gorice, ki 
je na ajdovski tržnici pripravil arheološke delav
nice. Ni manjkalo otrok, pa tudi odraslih, ki so 
lahko v živo spoznavali, kako so v prazgodovini 
izdelovali loke, zakurili ogenj, mleli žita in pekli 
kruh ter se okitili z okrasjem.

Tudi ajdovski muzej je odprl svoja vrata. Med 
fosili je obiskovalce spretno usmerjal kar lastnik 
zbirke fosilov Stane Bačar, po arheološki zbirki 
pa sta vodili Jana in Polona, ki sta skupine več
krat popeljali še okrog ajdovske castre.

»Pobuda za dogodek je prišla iz Pilonove gale
rije, TlC-ovke smo se odločile prevzeti koordi
nacijo. Najprej smo za sodelovanje prosile naši 
vodnici, ki sta takoj pristali, kasneje še vsi drugi, 
ki smo jih povabili. Nato smo poslali vabilo šo
lam in - odziv je bil odličen. Veliko skupin otrok 
z obeh ajdovskih šol si je ogledalo obe muzejski 
zbirki in Pilonovo galerijo, se sprehodilo okoli 
obzidja Castre, z navdušenjem sodelovalo v de
lavnicah - poleg organiziranih skupin smo imeli 
tudi veliko drugih obiskovalcev, odrasli so med 
drugim pridno brskali med gradivom na stojni
cah«, je bila nad dogodkom navdušena Sandra 
Hain iz TlC-a. »Obiskovalci so bili zares prije
tno presenečeni nad prikazanim in doživetim, 
tako da smo bili deležni iskrenih pohval. Zato 
lahko samo rečem - nasvidenje prihodnje leto!«

Šport in kamp pod Turo
Vipava, 8. maja 2009 - V prostorih Centra za razvoj podeželja Trg Vipava sta žu
pan Ivan Princes in generalni direktor Primorja Dušan Črnigoj podpisala pogodbo 
o gradnji prve etape športno - rekreacijskega središča pod Gradiško Turo.

TJogodba je težka 497.000 evrov, od tega je 
F 217.000 evrov iz evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja. Prva etapa obsega 
gradnjo dvonadstropnega servisnega objekta, 
ki bo prekrit z zemljo in travo, in ureditev igrišč 
za mali nogomet, košarko, tenis in odbojko, zra

ven bosta še štiristezno balinišče in otroški park. 
»Ideje o ureditvi športnega parka in kampa na 
Gradišču so se pojavile že pred desetletjem, leta 
2005 pa je projekt odobril vipavski občinski 
svet. Zapletlo se je pri zemljišču, za katerega je 
agrarna skupnost Gradišče nad Vipavo uvelja
vljala denacionalizacijski postopek,« je pove
dal župan Princes. Šele ko so na občino Vipava 
prenesli tri hektarje veliko zemljišče, so stekli 
postopki. V prvem poskusu občina ni uspela na 
razpisu za evropska sredstva, po spremenjenem 
projektu pa je v drugič uspela.

Ob dovozni poti bo 66 parkirnih mest. V zgor
nji etaži bo manjši bar z zunanjo teraso, kjer bo 
kasneje stala recepcija za kamp. Druga etapa na
mreč predvideva še ureditev kampa, ki bo spre
jel okrog 150 ljudi in bo obsegal 10 prostorov za 
avtodome in 25 prostorov za šotore.

Denarja pa ni!
Ajdovščina, 26. maja 2009 - Vipavski obrtniki, ki so sodelovali pri gradnji odseka 
hitre ceste Razdrto -Vipava še vedno niso prejeli plačila za opravljeno delo, je že 
petič sporočili sekretar Območne obrtno - podjetniške zbornice Ajdovščina Marko 
Rondič.
’ I 'okrat se je zataknilo pri nadzornem sve- 
X tu DARSa. Obrtniki so namreč dosegli 

dogovor s podjetjema Vidoni in Oberosler ter 
DARS-om. Aneks, po katerem bi DARS pod
jetjema Vidoni in Oberosler poravnal obvezno
sti za dodatna dela, Vidoni pa svoje obveznosti 
do vipavskih podizvajalcev, je sicer usklajen že 
od začetka aprila. Niso pa ga še podpisali, ker 
vlada še vedno ni imenovala vseh štirih članov

nadzornega sveta DARS-a. Uprava DARS-a pa 
brez soglasja nadzornega sveta nima pooblastil 
za podpis aneksa.

Na vipavske obrtnike, podizvajalce pri gradnji 
odseka hitre ceste Razdrto - Vipava, vse bolj 
pritiskajo upniki, predvsem banke in leasing 
hiše. Nekateri so bili že prisiljeni odpuščati za
poslene.

Fructal
šampion sejma
Ajdovščina, 19. maja 2009 - Na letošnjem ocenje

vanju žganih pijač na 76. novosadskem sejmu, ki je 
eden od največjih v jugovzhodni Evropi, je družba 
Fructal iz Ajdovščine sodelovala z dvema pijačama. 
Viljamovka Prior in Pelinkovec Prior sta se tudi letos 
odlično odrezala. Viljamovka Prior, hruškovo žganje 
izdelano iz sočnih, zlato rumenih plodov hrušk vilja
movk, je prejela kar 18,78 točke od 20 možnih ter s 
tem pridobila naziv Šampiona, ki je najvišje prizna
nje na tem uveljavljenem mednarodnem ocenjevanju 
žganih pijač.

T etošnji uspeh Fructala je dopolnil še grenki zeliščni liker 
I ./Pelinkovec Prior, kije z oceno 18,44 pridobil Zlato medaljo 

za kakovost novosadskega sejma.
»Naziva Šampiona novosadskega sejma in Zlate medalje smo 

bili v Fructalu veseli, saj je še en dokaz kakovosti naših izdelkov. 
V letu 2008 smo po nekajletnem premoru znova sodelovali pri 
ocenjevanju pijač na novosadskem sejmu in bili zelo uspešni. 
Letos je naša Viljamovka Prior že drugo leto zapored dobila na
ziv Šampiona. To dejstvo je za Fructal izjemnega pomena, saj 
dokazuje, da vzdržujemo kakovost, hkrati pa nam prinaša mo
tiv za še kakovostnejše delo v prihodnje«, je ob prejemu naziva 
Šampiona in Zlate medalje povedal g. Anton Balažič, predse
dnik uprave družbe Fructal iz Ajdovščine.

■t
m

Poslanska pisarna Eve Irgl
Spoštovani,

poslanka v Državnem zboru RS gospa Eva 
Irgl ima poslanski pisarni v Ajdovščini (Goriška 
cesta 17) in Vipavi (stara šola). Razgovor je 
potrebno predhodno najaviti gospe Andreji 
Jamnik, na telefonsko številko 01 478 9626, ali 
po elektronski pošti andreja.jamnik@dz-rs.si. 
Predhodna najava je potrebna zaradi uskladitve 
termina razgovora.



dogodki
Igrajmo se varnost

Ajdovščina, 8. maja 2009 - Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu 
Ajdovščina je z mnogimi sodelavci organiziral tradicionalno prireditev Igrajmo se

ta je prikazala reševanje z višin, republiški svet 
za preventivo se je posvečal pravilni uporabi 
varnostnega pasu ... Na poligonu varne vožnje 
Yumicar so se otroci lahko preizkusili v vožnji 
z avtomobilom. Tehnični šolski center Nova 
Gorica pa je postavil dva poligona za spretnostno 
vožnjo s kolesi. Medobčinsko društvo prijateljev 
mladine Ajdovščina je postreglo z ustvarjalnico. 
Skratka, koristno in zabavno, pa še praktične na
grade so si otroci lahko prislužili, da o sladoledu 
za vse ne govorimo. Tudi Miran Gregorc, pred
sednik sveta za vzgojo in preventivov cestnem 
prometu je bil nad dogodkom navdušen: »Imeli 
smo zares lep in poučen dan in prepričan sem, 
da so otroci, pa tudi mi odrasli, dobili marsika
teri koristen napotek za obnašanje v prometu in 
v življenju nasploh. Hvala vsem ustanovam in 
organizacijam, ki so se zares potrudile.«

rl

Regata vinskih kraljic
Izola, 8. maja 2009 - Družba kroninah glav se je skupno mudila na Primorskem. Po 
tako uspešnem projektu, kot je Slovensko vinsko kraljestvo, Bruselj 09, si je oddih 
več kot zaslužilo.

koncev Slovenije smo se zbrali v petek popol
dne v Vipavski kleti, kjer sta nas pozdravila 
član uprave Jože Ambrožič in podpredsednik 
KGZS Branko Tomažič. Nato smo se odpe
ljali na dom kraljice vina zelen Janje Curk v 
Vrhpolje. Obiskali smo tudi Vina Koper, kjer 
nas je sprejel Aleš Ekstanič. Večerjali smo pri 
Selmi Lukač, drugi slovenski vinski kraljici, v 
čudoviti vasici Montinjan. Prenočišče so nam 
ponudili Kozlovičevi v Truškah, ki oddajajo 
turistične sobe in apartmaje. Da smo lažje za
spali, smo degustirali še vina vinarja Rodice v 
Truškah.

V soboto zjutraj smo se zbrali v Marini v Izoli, 
se vkrcali na tri jadrnice in začeli našo regato. 
Poiskali smo najglobjo točko slovenskega morja 
v Piranskem zalivu (200 metrov stran od piran
ske punte) in nazdravili na globini 31 metrov. Po 
regati, kjer smo vsi zmagali, smo se okrepčali 
in degustirali vina še na posestvu Vina Montis 
v vasi Montinjan, od koder je doma Elizabet 
Bordon, prva vinska kraljica Slovenske Istre. 
V Montinjanu nas je pozdravil tudi predsednik 
domačega turističnega društva Bojan Babič. Iz 
Istre pa nismo mogli oditi, ne da bi se ustavili še 
v domu refoška, kjer nas je pričakal predsednik 
Turističnega društva Marezige Vilij Plahuta in 
nas povabil na 37. praznik refoška v Marezige. 
Preživeli smo zelo pester vikend in odnesli do
mov toliko lepih vtisov in spominov, da smo se 
odločili, da drugo leto ponovno zajadramo! Za 
ta lepa doživetja smo zelo hvaležni organitza- 
torjem in našim sponzorjem. JC
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tel.: 05 368 11 10
gsm: 041 352 645

ryr asedba je bila skoraj ista kot v Bruslju: Janja 
A j Curk, kraljica vina zelen, Vesna Komatar, 
cvičkova princesa, Janez Čolnar, kralj cvič
ka, Silvija Kostelec, kraljica metliške črni
ne, Tatjana Caf, ptujska vinska kraljica, Sanja 
Klenar, ljutomerska vinska kraljica, Martina 
Rebula, kraljica terana, Janja Korošec, vinska 
kraljica Radgonsko - Kapelskih goric, Nataša 
Pliberšek, svečinska vinska kraljica,Mateja 
Prapotnik, kogovska vinska kraljica, Elizabet 
Bordon, vinska kraljica Slovenske Istre, 
Svetlana Širec, vinska kraljica Slovenije 2008.

Poleg kron in kraljevske oprave so nas to
krat krasile tudi nove mazde, ki nam jih je za 
ta potep odstopil direktor Mazde MMS d.o.o. 
Bogdan Žvanut (sicer iz Podnanosa doma). Ideja 
o regati je zrasla na zelniku kraljice vina zelen 
Janje Curk, ki jo je izpeljala s pomočjo svoje
ga očeta Petra Curka in kraljice Slovenske Istre 
Elizabet Bordon.

Kralj cvička in vinske kraljice iz različnih

za varnost.

'V Ta Policah so se zvrstili policisti in krimi- 
1N nalisti s posebnimi vozili in psom, gasilci 
iz poklicne enote Ajdovščina in iz prostovolj
nih društev Ajdovščina in Selo, reševalci iz 
Zdravstvenega doma Ajdovščina so se tokrat po
svetili nesrečam s kolesi, ajdovska Civilna zašči-

Četvorka, skrita očem ...
Šturje, 14. maja 2009 - Tudi letošnja generacija maturantov srednje šole Ven> 
Pilon se je udeležila vseslovenskega plesa maturantov za Guinessovo knjigi 
rekordov. Po vsej Sloveniji jih je četvorko zaplesalo več kot 26.000 in tako s0 prf 
segli dosedanji rekord. K temu je pripomoglo tudi 96 od 104 maturantov ajdovslc 
srednje šole.

smo le poslanko državnega zbora Evo Irgj 
prav tako začudeno iskala maturante. Moden 
sredstva obveščanja, mobilna telefonija, nam: 
omogočila informacijo, da se ples matura t' 
odvija med stavbami bivše vojašnice v §tl] ■ , 
dobesedno skrit očem in pred štirimi nalcijugB 
mi gledalci. Kje se je zalomilo pri orgauj^ 
Morda pri zapori ceste oz. Lavričevega t 
Zakaj ni bilo nagovora župana, ki je VsaR0 ^ 
iskrivo pospremil mlade na eni izmed njih 
življenskih prelomnic, ko postanejo odrasli?' 
je morda v dogajanje vmešala politika aii j 
osebni razlogi? Odgovorov ne vem. Veru r> <1 
si naši maturanti zaslužijo vso pozornost Pra’ 
lepo je, da jim čestitamo, jih s skromno prosi 
vo in v čimvečjem številu pospremimo na 
zrelosti, jim zaželimo uspešen nadaljnj gtU(J 
in veliko sreče na njihovi življenski poti Vs t 
pred očmi občanov in ne na razdrapanem asfa! 
'kruga' bivše vojašnice. So maturanti gm „. 
gimnazije Vipava zato odplesali četvork0 v tu ] 
Gorici? Marjcin k- °'

'"Zakaj skriti očem? Kot vsako leto bi tudi letos 
4_jmorali maturanti svojo četvorko odplesati 
na Lavričevem trgu v Ajdovščini, pred očmi kar 
številnih mimoidočih in tistih, ki so si ples žele
li ogledati. Organizacija plesa maturantov je v 
domeni občine Ajdovščina, ki poskrbi za zaporo 
ceste, organizacijo prireditve, ne sme manjkati 
niti nagovor župana. Zaman smo prišli na aj
dovski 'plač', maturantov ni bilo nikjer, opazili

Štiri in dvokolesna 
odličnost
Vipavska dolina, 9. maja 2009 - Ceste po dolini so bile v drugem vikendu 
seča maja v znamenju tehnoloških biserov. Društvo ljubiteljev starodobni^ vo^

se 
štev

Vipavska dolina je namreč tudi letos pripravilo rally starodobnih vozil Virv w 
dolina, že 16. po vrsti. Gre za enega od šestih relijev, ki štejejo tudi za diT°VS 
prvenstvo Zveze starodobnih vozil Slovenije. Starodobni zapeljivci, ki so 0>' 
peljali po cestah ajdovske in vipavske občine, so k ogledu privabili lep0 
radovednežev.

prav zaradi tega neprecenljiva.

Množica odličnih avtomobilov in niotoj-^-^ J 
les je po predstavitvi v minutnem razmak u ’
Ijala na parkirišče Mercator centra AjdOV'?~a^ 
kjer jih je pričakal prvi izziv - točnostim SCH 
na čas. Taje vsebovala vožnjo med stožci 021 
v garažo, osmico in vožnjo čez desko, r’ , 2
se je, da so konjički častitljive starosti a2S 
šoferji izjemno spretni in tudi drzni. Hjiho

Pot je oldtimerje nato vodila v VipavQ 
Farna center, kjer sta sledili še dve spr . ^
vožnji. Po polurnem postanku se je pot 05 
vala proti Vrhpolju in Sanaboru, skozi R C*a 
Podkraja. Sledila pa je še vrnitev nazaj v . ° 
skozi Lokavec, Cesto, Dobravlje in Mal -> * 
nazaj na zborno mesto - na ajdovsko ]ot a. 
kjer jih je pozdravila množica navdušeri-,~1S 
dalcev, ki so radovedno opazovali brezča ® 
in štirikolesne konstrukcije. e c

Tekleni konjički na dveh in štirih kolesih in 
»I njihovi ponosni lastniki so se že v dopoldan
skih urah zbrali na startu - Lavričevem trgu v 
Ajdovščini. Tam seje vsak izmed udeležencev re
lija tudi predstavil. Gospod, ki vozi več kot 35 let 
star moped (v lasti ima tudi dve starodobni vozi
li) je povedal, da se pravi ljubitelji starodobnikov 
pogosto sami lotijo obnove zapuščenih in nevo
znih vozil, kijih z veliko dela in volje spreminja
jo v bleščeče 'žive spomenike' nekdanjih avtomo
bilskih in motociklističnih časov. Restavriranje 
vozil seveda zahteva veliko potrpežljivosti, iska
nja literature in delov. Vloženega je ogromno tru
da, znanja in seveda denarja. Njihova vrednost je

Prijetno sončno soboto s pridihom brej 
so po naporni vožnji udeleženci relija • 
z zasluženim okrepčilom, ki so jim ga > 
organizatorji, sledila je še razglasitev rc 
podelitev pokalov in priznanj najbolj šir 
valcem ter seveda prijetno druženje.

Polon



dogodki
Borut Pahor v 
Ajdovščini
Ajdovščina, 23. Maja 2009 - Na Trgu prve slovenske vlade se je zgodil predvo
lilni shod Socialnih demokratov. Kandidatkam za evropski parlament Tanji Fajon, 
Mojci Kleva in Karmen Pahor ter nosilcu liste Zoranu Thalerju sta prišla v podporo 
celo predsednik SD in premier Borut Pahor ter podpredsednik SD in prometni mi
nister Patrik Vlačič.

Nova zgibanka o Gori
Sinji vrh, 7. maja 2009 -jObčina Ajdovščina je založila novo promocijsko zgibanko, 
ki zajema območje od Čavna do Hrušice.

TJotreba po novem propagandnem gradivu je 
-L združila društva z Gore, ki so vsaka zase 
pripravila podatke o delovanju, znamenitostih s 
svojega področja in o dogodkih, kijih prirejajo. 
Zbrano gradivo, veliko se gaje nabralo, je preu
redil pisatelj in zbiralec ljudskega gradiva Franc 
Černigoj, zgodbe je v zanimivo obliko prelila 
oblikovalka Silva Karim. Tako so v bistvu v eni 
mapi tri zloženke, prva opisuje Goro od Čavna 
do Sinjega vrha, druga od tega simbola in osi 
Gore, kot je dejal Černigoj, do Hrušice, tretja 
pa se posveča fosilom, jamam in breznom ter 
seveda izjemno pestremu rastlinstvu. Zgibanka

je izšla v 10 tisoč izvodih, javnost pa jo je v 
roke dobila na treh predstavitvah v istem dnevu. 
Najprej so zgibanko-predstavili pri koči Antona 
Bavčerja na Čavnu, potem ob zaključku poho
da po Angelski Gori na Otlici, kjer so društva s 
tega-dela Gore pripravila zares pester program, 
v zadovoljstvo množice prisotnih. Dobro obi
skana je bila pod večer še zaključna predstavitev 
pri Stari pošti Na hrušici.

Zgibanka je brezplačna, zanimanje pa je izje
mno, saj so jo v prvih nekaj dneh razdelili že več 
tisoč izvodov.

'7'brane pa je nagovoril tudi podpredsednik 
^-/ajdovskega odbora SD Edvard Krapež, ki 
se je obregnil ob prakso ajdovskega župana, da 
ob praznikih ne dovoli izobešanja evropskih 
zastav. Zato jih bodo na dan volitev v evropski 
parlament na svojih hišah izobesili kar socialde
mokrati sami, tako kot so jo sami izobesili tudi 
v soboto na trgu Prve slovenske Vlade, kjer je 
potekal shod.

»SD državo vodi na način, ki Slovenijo ko
rak za korakom, počasi, a zanesljivo vleče iz 
krize,« je Ajdovcem zatrdil slovenski premier 
Borut Pahor. Opozoril je na pomen solidarnosti 
v času krize in ljudi pozval, naj se udeležijo vo
litev v Evropski parlament. V današnjem času 
gospodarske, socialne in moralne krize ljudje 
upravičeno pričakujejo, da bo SD uspel združiti 
vrednoti konkurenčnosti in solidarnosti, je dejal 
Pahor in dodal: »Ambicija te vlade je, da pripelje 
državo in njene ljudi varno skozi zahtevno obdo
bje gospodarske recesije, da bo Slovenija iz nje 
izšla še močnejša.« Za Slovenijo je po njegovem 
dobro, da je SD prevzela odgovornost za vode
nje vlade v času recesije, saj ta vlada »razume 
pomen socialne varnosti in socialne povezanosti 
vseh reform, ki so potrebne, da bomo iz krize 
izšli še močnejši«.

Predsednik SD je izpostavil tudi pomen so
lidarnosti v času recesija in zbrane pozval, naj 
se v čim večjem številu udeležijo volitev, saj bo 
ob nizki volilni udeležbi pomemben vsak glas. 
»Prepričan sem, da bomo uspeli tudi tokrat,«

je dejal Pahor. Kot je poudaril, mora socialna 
demokracija tudi na evropskih tleh dobiti pre
vladujoč pomen. To je za prihodnost Slovenije 
in Evrope v času krize bistvenega pomena, je 
dodal.

S svojimi programi so se seveda predstavili 
tudi kandidati sami in sicer zelo sproščeno. Za 
popestritev pa sta poskrbela še Sašo Hribar in 
Matjaž Javšnik. rl

Podraški mlaj, kres in 
budnica
Podraga, 30. aprila in 1. maja - Ob prazniku dela - 1 . maju, so po vaseh v dolini 
postavljali mlaje in kurili kresove. Simbola moči in mogočnosti sta zaživela tudi v 
eni izmed najvzhodnejših vasi zgornje Vipavske doline - v Podragi.

T)raznik dela vsako leto praznujejo v večini držav sveta, redka izjema so ZDA. Praznik je izvorno 
_L spomin na krvave demonstracije delavstva v ameriškem Chicagu v teh dneh leta 1886. Po teh 
dogodkih se prvi majski dan v delavskih krogih smatra za praznik dela, ljudje pa ga obeležujejo z 
različnimi rituali, med drugim v množici dežel tudi s kurjenjem kresov in postavljanjem mlajev.

Mlaj poleg mogočnosti simbolizira tudi pomlad in rast, postavljanje le-tega pa je na Slovenskem 
splošno razširjeno, razlikuje se le v okrasitvi visoko olupljenega debla, na katerem obvezno v vrhu 
plapola zastava, pod njo pa visi venec.

Ekipa preko petnajstih možje mlaj ubrano in ročno dvignila tudi v središču vasi Podraga. Postopek
dvigovanja je seveda zahteven in tudi nevaren,

Izbrani materiali za vse vrste gradenj

zato je potreben skupinski duh, moč in uboglji
vost. Iz varne razdalje in z vzpodbujanjem, so 
postavljanje spremljali tudi vaščani, ki so večer 
nadaljevali z družabnim srečanjem, kasneje pa 
še s kurjenjem kresa na bližnji vzpetini.

V Krajevni skupnosti Podraga se postavljanja 
mlaja lotijo vsako leto, saj menijo, da taki dogod
ki oziroma priložnosti za druženje združujejo in 
povezujejo vaščane ter krepijo zavest spoštova
nja do tradicije in tudi namena praznika.

Ker se je prvomajsko praznovanje z mlajem in 
kresom zavleklo pozno v večer, nočni počitek ni 
bil prav dolg, saj je Podražanom Pihalna godba 
Vrhpolje - Vipava naslednje jutro pripravila pr
vomajsko budnico. Pihalno godbo, ki jo vodi di
rigent Janez Žnidaršič, je spremljala tudi vinska 
kraljica Slovenije, Vrhpoljčanka Karolina Kobal. 
Ubrana glasba s posebno gostjo je tako lepo do
polnila prvomajske praznike.

Polona Krušeč
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6 dogodki
Pestro na Univerzi

Ajdovščina, maja, junija 2009 - Univerza v Novi Gorici je 11. in 12. maja 2009 
organizirala konferenco z naslovom »Slovenska konferenca o materialih in teh
nologijah za trajnostni razvoj«. To je prva tovrstna znanstvena konferenca, ki je 
potekala v Univerzitetnem središču v Ajdovščini.

"V Ta konferenci so predavali priznani vabljeni
i. > domači in tuji predavatelji, pozdravni go
vor pa je na prvi konferenčni dan prispeval prof. 
dr. Gvido Bratina, podpredsednik za raziskave 
Univerze v Novi Gorici.

Glavni namen »Slovenske konference o ma
terialih in tehnologijah za trajnostni razvoj je 
pritegniti predstavnike znanstveno-raziskoval- 
nih in razvojnih institucij, industrije, vladnih 
institucij in civilne družbe ter jim omogočiti da 
predstavijo svoje delo, ideje in produkte, spozna
jo rezultate razvoja drugih ter razvojne načrte na 
področju trajnostnega razvoja, vzpostavijo stik z 
relevantnimi slovenskimi partnerji in postanejo 
del razprave o trajnostnem razvoju v Sloveniji.

Konferenca se je odvijala okoli dveh osrednjih 
problematik trajnostnega razvoja in sicer: razvoj 
materialov in tehnologij za ohranjanje okolja in 
učinkovito rabo energije.

Še en pomemben dogodek na Univerzi v Novi 
Gorici - Podjetje Business Solutions d.o.o. je 
Univerzi namenilo donacijo v višini 4.600 EUR, 
s pomočjo katere je bila v celoti prenovljena ra
čunalniška učilnica z 20 študentskimi in enim 
učiteljskim mestom. Učilnica se nahaja v pro
storih Univerze v Novi Gorici v Rožni Dolini. 
Nova oprema omogoča odlične delovne pogoje 
in racionalnejšo izvedbo pouka. V znak zahva
le je bila računalniška učilnica poimenovana po 
donatorju.

Univerza pa na dan izida Latnika, 29. maja po
poldan, pripravlja še en dogodek - »2. študentski 
festival vin«. Ta bo potekal v Univerzitetnem 
središču v Ajdovščini. Letošnje festivalsko do
gajanje, ki ga pripravljajo študenti Visoke šole 
za vinogradništvo in vinarstvo skupaj s svojimi 
mentorji, bo namenjeno predstavitvam domačih 
vinskih vzorcev, saj veliko študentov prihaja iz 
vinogradniško - vinarskih družin. Vabijo vas 
študenti in drugi zaposleni na Univerzi, da sku
paj z njimi še pred izpitnimi obveznostmi, ki so 
pred vrati, poskusite žlahtno kapljico in prisluh
nete zgodbam o vinu. Polona Krušeč

Vista po starem
Vipava, 8. maja 2009 - Mladeniči osamosvojitvenega letnika 91 so pred naborno 
komisijo v Centru za usposabljanje v Vipavi dokazovali svoje psihofizične sposob
nosti. 145 jih je bilo, ki so s tem dnem postali vojaški obvezniki.

'Vojska na ogled'
Vipava, 9. maja 2009 - V mesecu maju Slovenska vojska praznuje svoj dan ^ 
obeležujejo začetek usposabljanja nabornikov, kot enega od temeljnih pogoje^. 2() 
izgradnjo in razvoj vojske v Sloveniji. Usposabljanje prvih nabornikov se je ^cičeld 
15. majaa 1991 v dveh učnih centrih, na Igu pri Ljubljani in v Pekrah pri Mariboru 
Dan Slovenske vojske po vojašnicah počastijo na prav poseben način - z drievord 
odprtih vrat. Tudi v Vipavi je bilo drugo soboto v maju tako.

Q11ovenska vojska je podjetje, v katerem je 
zaposlenih že več kot 7000 državljank in 

državljanov. Do 2010. leta bodo postali ena od 
naj večjih organizacij. Med najbolj zanimivimi 
dolžnostmi v Slovenski vojski so: služba v ba
taljonu za jedrsko, radiološko, kemično in bio
loško obrambo, služba tehnologov in sistemskih 
inženirjev za oklepna bojna vozila, služba pilota, 
letalskega inženirja in letalskega tehnika.

Nekaj od teh dejavnosti je bilo prikazanih tudi 
na dnevu odprtih vrat vojašnice v Vipavi. Pester 
program celodnevnih aktivnosti in predstavitev 
je pospremila množica obiskovalcev, katerih 
pozornost so najbolj pritegnili: prelet Pilatusa 
PC-9, doskok padalcev SV, helikopter, ki je bil 
parkiran na stadionu ob vojašnici in seveda tudi 
ostala vozila vojske; od tankov in motorjev, do 
najrazličnejših terenskih vozil, s katerimi se pre
maguje težko prehodne terene.

Ena izmed najprivlačnejših aktivnosti, v kate-

odprtih vrat, je bila zagotovo streljanje z zračn« 
puško na strelišču in vadbišču Mlake. Najbol Ši 
strelci so prejeli priznanja.

Posebno pozornost pa so v vojašnici nametli|i 
najmlajšim obiskovalcem (prav pri njih je 2anj, 
manje za uniformirane poklice največje) Sa- ^ 
zanje pripravili najrazličnejše maskiranje • 
magovanje ovir, preverjajo gibalnih sposobn 
likovno delavnico,...

Dogajanje je seveda že tradicionalno dop0j ■, 
lo tekmovanje v kuhanju golaža, ki je bil sode^ 
po izrazu na obrazih tistih, ki so ga poizh^ ji 
zelo slasten. Po zaključenem dnevu je taR j 
obiskovalcih, kot tudi zaposlenih v vojagj^- j 
ostal dober okus, pa ne samo zaradi odlično 
pravlj enega golaža, marveč tudi zaradi izjern c 
uspešno izpeljanega dne.

I
*

Najprej je bil nabor za fante iz ajdovske občine, ali služenje v pogodbeni rezervi. Kot veleva tra-
ob 11.00 pa še iz za fante iz vipavske občine. V dicija, so se vistarji v Vipavo pripeljali z okra-
vojašnici so se sočasno lahko seznanili z mo- šenimi vozovi in v popoldanskih urah poskrbeli 
žnostjo sodelovanja s slovensko vojsko, bodisi tudi za značilno prešerno razpoloženje po cestah 
za zaposlitev, štipendijo, prostovoljno služenje in v v svojih vaseh.

Smučarske skakalnice
A * Iv Ajdovščini?

Ajdovščina, 22. maja 2009 - Če ajdovskemu nogometu slabo kaže, pa Se . 
tajo lepši časi smučanju oziroma smučarskim skokom. Na petkovi javni trit>u - v 
Ajdovščini je smetana slovenskega skakanja v en glas podprla gradnjo trek 'V., 
kalnic v Palah.

rV'a smučarske skoke bi na območju od 
/ j Pristojne do Nove Gorice lahko našli in nav
dušili dovolj otrok, če bi v Palah zgradili skakal
ni center, ki bi se navdušili za smučarske skoke. 
Jožef Ogrejenšek, predsednik zbora za skoke in 
nordijsko kombinacijo pri SZS podpira gradnjo 
skakalnic tudi v 'nesmučarskih' krajih, saj je iz 
njih doslej izšlo kar nekaj talentov.

Danilo Pudgar (na fotografiji) je zatrdil, da je 
trenerskega kadra na Vipavskem že sedaj dovolj.

Legendarni Jelko Gros je naložbo v skakal
ni center ocenil na 150.000 do 200.000 evrov. 
Arhitekt Andrej Čopič je osnutek skakalnega 
centra že izrisal in pravi, da je lega na strmem 
pobočju Škola naravnost idealna. Poleg 15, 25 
in 35 - metrske skakalnice bi morali urediti še 
žičnico, sodniški most, spremljevalne objekte in 
parkirišča. Žičnica in parkirišča bi služila tudi 
drugim dejavnostim v Palah, smučarski skoki 
pa bi dopolnili že sicer pestro ponudbo športnih 
dejavnosti v nastajajočem športnem središču 
Ajdovščine.

Član nordijske sekcije društva Gora Radovan 
Velikonja je tudi zelo zagret za gradnjo skakal
nega centra v Ajdovščini: »Idejo absolutno pod
piram - k skokom bi pritegnili tiste mlade, ki so 
adrenalinsko usmerjeni in jim igre z žogo ali ko
lektivni športi ne zadoščajo. Letni center v Palah 
bi lahko pozimi kombinirali s skakalnicami na 
Gori, pa tudi sicer večja naprava v Logatcu za 
današnje razmere ni daleč.

Škoda bi bila, če ne bi izkoristili tradicije in 
znanja, ki smo ga na Gori osvojili!«

ep
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Naša pesem združuje
Komorni zbor Ipavska z zborovodjem Matjažem Ščekom po jubilejnem letu ustvar
jalno nadaljuje novo sezono, ki se je izoblikovala v projekt »Naša pesem združu
je«. Prvi koncert v tem okviru je izzvenel 19. aprila 2009 med domačimi ljubitelji 
zborovske glasbe v dvorani v Velikih Žabljah. Poslušalce je pritegnil s priredba
mi primorskih ljudskih pesmi in z nekaterimi biseri slovenskih umetnih zborovskih 
skladb (A. Lajovic: Lan, J. Pavčič: Če rdeče rože zapade sneg).

Olovensko besedo in občutje v pesmih pa 
Obomo ipavci septembra prenesli tudi med 
Slovence v Srbiji. S koncertoma pri društvih 
Kredarica in Sava jim bomo skušali s slovensko 
pesmijo prinesti košček domovine, vzpostavi
ti in poglobiti prijateljske vezi. Želimo si, da bi

naša pesem res združevala.
V Srbijo pa Komorni zbor odhaja še zaradi po

sebnega povabila organizatorjev mednarodnega 
pevskega tekmovanja v Negotinu - rojstnem 
kraju srbskega skladatelja Stevana Mokranjca. 
Udeležili se bomo »44. natpevavanja borova 
2009 - Mokranjčevi dani« in tam kot edini slo
venski zbor (upamo, da čim uspešneje) predsta
vljali našo globoko zborovsko zavest.

Delčku naših priprav, ki že intenzivno tečejo, 
lahko prisluhnete na celovečernem koncertu v 
nedeljo, 31. maja 2009 ob 20.00 uri v dvorani KS 
v Šempasu, kjer se bo z nekaj skladbami uvo
doma predstavil tudi gostitelj in soorganizator 
koncerta, MePZ Lipa iz Šempasa pod vodstvom 
zborovodje Miranom Rustje.

Šembijska pomlad 
igra na harmoniko
Podnanos, 9. maja 2009 - Že enajstič je domače Turistično društvo na šolskem 
dvorišču organiziralo Sembijsko pomlad. Dvodnevno praznovanje je v Podnanos 
privabilo več kot 1.300 ljubiteljev narodnozabavne glasbe.

T /"soboto popoldan je bilo tekmovanje harmo-
V nikarjev za 8. pokal harmonike Rutar, ki ga 

je povezoval Andrej Bratož. Tekmovanja se je 
udeležilo 53 harmonikarjev, ki so bili razdelje
ni v štiri starostne skupine. Tomaž Boškin je 
slavil v skupini do 15 let, Denis Rondič v skupi
ni med 15 in 30 letom, Martin Težak v skupini 
med 30 in 60 let, ter Ivan Srbčič v nad 60 let.. 
Nastopajoče je budno spremljala tri članska ko
misija pod vodstvom profesorja Igorja Hodaka. 
Po izračunu vseh točk je absolutni zmagovalec 
že drugo leto zapored postal Tomaž Boškin. 
Najmlajši harmonikaš je bil 7 - letni Luka Zadel, 
najstarejši pa 77 - letni Jože Škrlj. Po tekmovanju 
so na oder nastopili priljubljeni Primorski fantje, 
ki so obiskovalce zabavali pozno v noč.

V nedeljo je lepo in sončno vreme privabilo 
lepo število ljubiteljev-narodnozabavne glasbe iz 
vseh koncev Slovenije, saj je bil na sporedu iz
bor ansamblov za festival na Vurberku. Med 14 
ansambli je strokovna žirija v sestavi Urška Čop

- Šmajgert, Slavko Avsenik ml, Tomaž Tozon 
in Alojz Toplak morala izbrati 7 ansamblov 
oziroma skupin, ki se bodo pridružili sedme
rici (Malibu, Novi spomini. Vigred, Lipovšek, 
Ceglar, Orion in Brežiški flosarji), že uvrščeni 
na festival (20. junija na gradu Vurberk).

Na letošnjem izboru smo lahko videli in slišali 
nekaj že uveljavljenih ansamblov, kot tudi nekaj 
debitantov, ki so se prvič predstavili šembijske- 
mu občinstvu. Vsak od ansamblov je predstavil 
dve lastni skladbi, eno polko in valček. Medtem 
ko je prepeval Boris Kopitar, so med občinstvom 
zbirali glasovnice. Kot presenečenje je na oder 
nato stopila Folklorna skupina 'Šembijska mula
rija', ki jo sestavljajo domači učenci. S svojim 
plesom, petjem in igranjem na različne instru
mente so še kako navdušili zbrano občinstvo.

Medtem so prešteli glasovnice - občinstvo 
so najbolj prepričali člani ansambla Tik Tak iz 
Studenega pri Postojni, na drugo mesto seje uvr
stil Gorski cvet, na tretje pa Akordi s Prestranka. 
Občinstvo sicer nima vpliva na odločitev stro
kovne komisije, ki sije vzela nekaj dni za razmi
slek in kasneje sporočila, da so si nastop na vur
berškem festivalu zaslužili: Mladi upi iz Šmarij 
pri Jelšah, Čar iz Gornjega Grada, Ansambel, 
si iz Zgornje Ložnice, Prosen iz Žažarja pri 
Horjulu, Akordi s Prestranka, Iskrice iz Laškega 
in Krajcarji iz Braslovč.

Zastor na sembijsko pomlad so spustili 
Slovenski zvoki.

Marko Terlikar

Zlata Poka
Zveza pevskih zborov Primorske in Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, izposta
va Nova Gorica, sta konec tedna izpeljala 4. tekmovanje otroških in mladinskih 
pevskih zborov Primorske. Predstavilo se je 8 otroških in 6 mladinskih zborov. Na 
tekmovanju so nastopili tudi trije otroški in dva mladinska zbora iz šol ajdovske in 
vipavske občine.
T /"sak zbor je moral odpeti tri ali štiri pesmi
V in sicer umetno pesem slovenskega sklada

telja, slovensko ljudsko pesem (v izvirni obliki 
ali priredbi) ter eno do dve pesmi po lastni izbiri. 
Zbore je ocenjevala tričlanska strokovna komi
sija - Ambrož Čopi, Helena Fojkar Zupančič in 
Andraž Hauptman. Največ točk in posebnih na
grad je žirija namenila Dekliški vokalni skupini 
Bodeča Neža z Vrha sv. Mihaela pod vodstvom 
Mateje Černič.

Med našimi zbori seje najbolj izkazal Otroški 
pevski zbor Poka z OŠ Draga Bajca Vipava 
(vodi ga Zvonka Starc), saj je prejel zlato pri

znanje, srebrne plakete pa so osvojili Otroški 
pevski zbor OŠ Danila Lokarja, podružnica 
Lokavec po vodstvom Petre Terbižan Slejko, 
Otroški pevski zbor OŠ Draga Bajca, podru
žnica Vrhpolje(zborovodkinja Nadja Rodman 
Koradin), Mladinski pevski zbor OŠ Draga 
Bajca Vipava (Zvonka Satrc) in Mladinski pev
ski zbor OŠ Šturje (Loredana Sajovic).

Dve srebrni priznanji je osvojila tudi zborovod
kinja Andreja Rustja, z Brji doma, ki je na tek
movanju nastopila z mladinskim pevskim zbo
rom OŠ Antona Šibelja - Stjenka iz Komna in z 
otroškim zborom podružnične šole iz Štanjela.

Marc famil/ band
Ajdovščina, 16. maja 2009 - V Dvorani 1. slovenske vlade se je zgodil koncert do
mače glasbene skupine Marc family band.

TV 4"are family band smo prav posebna glas- 
_LV_Lbena zasedba, saj jo sestavljamo ožji dru
žinski člani. Oče Miloš igra na akustično kitaro, 
mama Snežka je pevka. Najstarejši sin Grega je 
solo kitarist,sin Nejc je bas kitarist, na klaviatu
rah pa še sin Jure. Na bobnah igra nečak Blaž. 
Kot skupina smo skupaj že dobrih pet let in igra
mo predvsem rock glasbo tujih in domačih izva

jalcev. Nastopamo na domačih glasbenih odrih, 
predstavili smo se tudi na nacionalni televiziji, 
v oddaji TLP. Imamo tudi pet avtorskih skladb, 
katere smo poleg REM - ov, Erika Claptona in 
Pink Floydov, predstavili na sobotnem koncertu.

V goste smo povabili Dusty blues band, prav 
tako domačo glasbeno skupino. Večer so popestri
li z akustično izvedbo priredb jazz evergreenov.
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Živahen pomladni utrip Pravljični svet v šoli

Podnanos
Mogoče bi temu lahko rekli pomladansko čiščenje ali pa, če sledimo Prešernu, 
postavljanje podobe na ogled. Kakor koli - konec meseca aprila in konec maja so 
dijaki Škofijske gimnazije Vipava v dveh kulturnih prireditvah pokazali, kako so 
jim bile v letošnjem letu naklonjene muze, poleg tega pa so se z zažigom 'čveka' 
tudi dostojno poslovili od največjega sovražnika šolajoče se mladine.

JS^ajprej so se v kulturnem domu v Vipavi tik
I pred prvomajskimi počitnicami predstavili 

člani gledališkega krožka, in sicer z interpreta
cijo Shakespearove komedije Sen kresne noči. 
Hudomušno komedijo, ki se poigrava z najbolj 
prvinskim čustvom, ljubeznijo, je pripravilo več 
kot trideset dijakov in dijakinj ŠGV. Poleg igral
cev so jo pomembno sooblikovali člani likovne
ga krožka (pod mentorskim vodstvom Polone 
Kunaver Ličen in Davida Lična so pripravili 
sceno in kostume), glasbo za zbor vil pa je napi
sala dijakinja tretjega letnika ŠGV Meta Fajdiga. 
Predstava bo na odru zaživela zopet konec sep
tembra v okviru ajdovskega Štrudlfesta.

Konec meseca maja pa je na ŠGV že tradici
onalno rezerviran za nastop pevskega zbora. 
V nedeljo, 17. maja sta se v kulturnem domu v 
Vipavi predstavila dva pevska sestava, poleg 
zborovskega petja pa smo na koncertu prisluh
nili še dvema instrumentalnima skladbama in 
štirim pesmim iz prej omenjene predstave Sen 
kresne noči.

Najprej se nam je predstavil dekliški zbor. V 
njem pojejo dekleta prvega letnika, vodi pa jih 
nekdanja dijakinja ŠGV Ana Kodelja. Nastop so 
dekleta izvedla ob klavirski spremljavi sošolke 
Klare Koradin in nas gotovo prepričala s svojo 
muzikalnostjo in sproščenostjo.

Srednji del koncerta so oblikovale tri dijaki
nje, ki svoje glasbeno znanje .izpopolnjujejo na 
različnih primorskih glasbenih šolah: z Ano 
Fornazarič smo se ob zvokih kitare za hip pre
selili v svet Latinske Amerike, Mojca Batič (vi
olina) in Meta Fajdiga (klavir) pa sta nas ganili s 
skladbo iz filma Schindlerjev seznam. Med obe

ma instrumentalnima skladbama pa so zapele 
tudi vile iz Shakespearove gledališke predstave.

Koncert je sklenil Mešani mladinski zbor ŠGV 
pod vodstvom Loredane Sajovic. S pesmijo so 
nas popeljali v svet slovenske ljudske pesmi, na
stop pa zaključili z vedrimi ritmi duhovne in za
bavne glasbe. S kontrabasom, bobni in kitaro so 
ritem vodili Miha Červ, Martin Malik in Urban 
Štrancar, za klavirsko spremljavo pa je poskrbe
la Meta Fajdiga.

Poslušalci smo iskreno zaploskali vsakemu od 
izvajalcev posebej in koncertu nasploh, saj so 
nam mladi podarili res lepo glasbeno doživetje.

V petek, 15. maja, tik preden so četrtoletniki 
odhiteli v Novo Gorico na ples četvork, so se 
še poslovili od osovraženega 'čveka' in svojo 
dediščino, torej dobre nasvete in ključ, predali 
tretjeletnikom. Ti so se, ker so pač trije razre
di, morali za čast, biti varuhi ključa, potruditi in 
opraviti nekaj nalog. Ko je bil zmagovalec znan, 
so letošnji maturanti poskrbeli še za 'cvek' in ga 
v veliko veselje vseh zažgali. Upamo, da bo, če 
bo zopet vstal iz pepela, čim manj strašil po učil
nicah ŠGV.

Utrip na ŠGV zabeležila Bojana Kompara

Palačinke po slovaško

TJrojekt Evropska vas poteka istočasno v de- 
JT vetih slovenskih mestih. Posamezne šole 
pripravijo predstavitve držav članic Evropske 
unije v obliki kulturnega programa in stojnic.

Letošnja naloga OŠ Dobravlje je bila predsta
viti Slovaško. Znano je, da Slovenijo in Slovaško 
pogosto zamenjujejo zaradi podobnosti imena.

Pod mentorstvom Jožice Uršič in Ane Čelik 
Čibej smo želeli ugotoviti, ali sta si državi poleg 
imen podobni še v čem drugem. Osredotočili 
smo se na naravne znamenitosti Slovaške, nje
ne družbene značilnosti, kulinariko, prosti čas, 
obrt... in jo v teh pogledih primerjali z našo do
movino, Slovenijo.

-rosPred prvomajskimi počitnicami smo imeli na naši šoli čudovit eko dan. J. 
bil pravljično obarvan, saj smo medse povabili pravljičarko Jano Stržinar. 
teden smo se na obisk pripravljali, saj smo v knjižnici poiskali njene prav|jjCe 'ji 
prebirali, opazovali ilustracije in fotografije ter risali in slikali tudi sami. Korriaj sni1 
čakali, da nas obišče še avtorica sama.

je predstavila še druge svoje junake iz mavii1 
nega gledališča, nato pa nas je povabi)a 2 
delamo lutke tudi sami. Lotili smo se dela inH 
starega kartona, blaga in papirja izdelali čujtt 
vita drevesa, ki so skupaj postala novo drevSp- 
ljudstvo. Vsak je svoje drevo še predstavil S 
gim in dneva je bilo konec.

prikazala nam je Pravljico o brezi in nam 
pričarala pravljični vilinski svet drevesnega

Otroci in učiteljice smo bili navdušeni sa' 
je ta pravljica res spodbudila k razmišij« 
tem, kako se sami obnašamo do dreves tj J 
tudi drevesa živa in da moramo nanje pa’ •. . £ 
hočemo, da bomo v njihovih sencah in x- 
zraku še dolgo uživali.

ljudstva. Bili smo navdušeni. Po predstavi nam Katarina Vitež/
koordinatorica OŠ P a dri

Literarna nagrada nci 
Goro
Društvo slovenskih pisateljev vsako leto aprila organizira Slovenske dneve kuj 
ge, knjižni sejem s spremljajočim kulturnim programom, ki poteka v liubljar,s» ^ 
parku Zvezda. Gre za vseslovenski kulturni praznik. Del kulturnega progra^ j 
namenjen otrokom. Namen celotne prireditve pa je širiti bralno kulturo in pribij^ 
slovensko leposlovno knjigo mlajšim in starejšim bralcem.

morali prebrati in o njej napisati dortiišl" 
ustvarjalni spis (ne obnovo). ijsk

kruštvo slovenskih pisateljev in revija 
'Sodobnost sta letos razpisala literarni na

tečaj, že 14. po vrsti, ki je bil namenjen vsem 
osnovnošolcem. Natečaj je bil razdeljen na šti
ri stopnje, za vsako stopnjo je bila predlagana 
ena knjiga slovenskega avtorja. Sodelujoči so jo

Na tem literarnem natečaju je učenec Osn vf 
šole Otlica, šestošolec Gašper Govekar 
nagrado za literarni prispevek z naslovotT^ > ^ J 
je pristala na našem vrtu’. Pred pisanjem ; 
bral knjigo pisateljice Majde Koren Loj2a j V 
solja. Gašperju se je, pod mentorstvom učit # 
Pavline Bizjak, posrečilo Lojzo 'prestav' 
domači vrt tako uspešno, da je prejel ria 1 4 
Skupaj s starši se je udeležil podelitve p - ^«1 
in nagrad 23. aprila v Ljubljani. Na pr- **J| 
je svoj prispevek tudi prebral. Nagrajenci^sj 
srečali s pisateljico Majdo Koren, ki j. J 
podelitvi nagrad in pogostitvi, popeljal 
staro Ljubljano po poteh svoje knjižne \
Lojze. Junakif 

Pavlina Pij'

Dobravlje, 8 maja 2009 - Osnovna šola Dobravlje je dan pred dnevom Evrope, v 
sklopu projekta Evropska vas, v Novi Gorici predstavila Slovaško .

Že v začetku našega iskanja informacij o 
Slovaški smo ugotavljali, da bomo poleg imena 
našli še precej drugih podobnosti: kras in jame 
s kapniki, jezera, gore, enake barve v zastavah 
in tudi njihovo zaporedje, jezikovna podobnost, 
kulinarična in še bi lahko naštevali.

Vse zbrane informacije smo predstavili na na
zornih in slikovno opremljenih plakatih, ki smo 
jih izobesili pri naši stojnici. Mimoidočim smo 
ponujali priljubljeno slovaško sladico - pala
činke, ki smo jih komaj utegnili sproti peči in 
mazati z marmelado. Na stojnici so obiskovalci 
lahko dobili tudi slovaško zastavico in izdelke 
njihove domače obrti. Oboje smo zavzeto pri
pravljali že v aprilu. Za posebej radovedne in 
nagrad željne pa smo pripravili še vprašalnik o 
Slovaški.
Namen mednarodnega projekta Evropska 

vas je bolje spoznati vse pridružene članice 
Evropske unije, se seznaniti z njihovo kulturo, 
kulinariko, običaji, navadami, glasbo, nošo, 
posebnostmi, spoznati njihove zastave, grbe in 
proučevati njihov način življenja.

Vse to smo skupaj z drugimi šolami po svojih 
najboljših močeh omogočili številnim obisko
valcem, ki so v naših združenih močeh lahko 
opazovali in občutili lepoto raznolikosti.

Ana Čelik Čibej



soIška
Beremo in pišemo skupaj April, mesec branja
Program Beremo in pišemo skupaj (UŽU - BIRS) je namenjen staršem, ki imajo Mesec april je mesec, ko obeležujemo praznike, povezane s knjigami. Mednarodni 
otroka v prvem triletju devetletke in mu želijo pomagati pri šolskem delu. Starši dan knjig za otroke, 2. april, smo, kot je že v dolgoletni tradiciji na OŠ Danila 
spoznavajo različne načine spodbujanja in motiviranja otroka za šolsko delo, raz- Lokarja Ajdovščina, predstavili v avli stavbe 2. S pomočjo plakatov so učenci dobili 
vijanje sodelovalnega učenja, hkrati pa osvežujejo tudi lastno znanje, ki jim poma- vpogled v življenjepis danskega pravljičarja H. C. Andersena, ki se je rodil prav na 
ga pri reševanju vsakodnevnih problemov. Delo v skupini vodiva dva mentorja, 2. aprila leta 1805. 
program pa izvajamo v okviru Ljudske univerze Ajdovščina.

T Tdeležba v programu je brezplačna, sofinan- 
vJ cirata ga Ministrstvo za šolstvo in šport in 
Evropski socialni sklad.

V Budanjah se krajani zavedajo pomena izo
braževanja in medsebojnega povezovanja, saj na 
stari šoli poteka veliko različnih aktivnosti za

otroke in odrasle. Stavbo je uredila in jo vzdr
žuje Krajevna skupnost Budanje. Svoje prostore 
je posodila tudi za srečanja staršev in otrok, ki 
obiskujejo BIPS.

Program poteka v obliki delavnic. Težimo k 
temu, da se otroci v delavnicah ustvarjalno izra
žajo preko ročnih spretnosti, glasbe, giba, risa
nja. Starši in otroci delajo skupaj. Teme izbiramo 
skupaj z udeleženci, določeni so samo cilji izo
braževanja in okvirni program.

V izvajanje programa po potrebi vključujemo 
tudi prostovoljce in zunanje sodelavce. Tako 
smo se v Tednu vseživljenskega učenja povezali 
s Kinološkim društvom Ajdovščina. Obiskali so 
nas člani in s seboj pripeljali pse, ki so nam po
kazali, česa se da naučiti v pasji šoli. Otroci so 
navdušeno opazovali pse, odrasli pa so imeli pri
ložnost, da vprašajo, kar jih je zanimalo v zvezi 
z vzrejo in šolanjem psov.

Svoje vtise in spoznanja smo strnili na plakatu, 
ki je ostal na stari šoli za spomin in okras.

Tanja Princes, mentorica UŽU - BIPS
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T etos je bilo 2. aprila prvič izpeljano tekmo-
J_/vanje iz znanja slovenščine za Cankarjevo
priznanje za učence od 2. do 7. razreda osnov
ne šole. Naši učenci so se dobro odrezali, saj je 
bronasto Cankarjevo priznanje prejelo kar 37 
učencev.

23. april so leta 1996 na pobudo UNESCA raz
glasili za svetovni dan knjige. Zamisel o samem 
praznovanju knjižnega praznika izvira iz špan
ske province Katalonije, kjer so si prebivalci na 
dan svetega Jurija podarjali knjigo in cvet.

Po vsem svetu, tudi v Sloveniji, se ob dnevu 
knjige vrstijo različne prireditve. V Sloveniji se 
je slovenski dan knjige razširil v teden sloven
ske knjige. Po različnih krajih potekajo kulturne 
prireditve, srečanja z avtorji, literarni natečaji, 
knjižne razstave in sejmi. Namen teh prireditev 
je širitev branja.

V šolski knjižnici na Osnovni šoli Danila 
Lokarja Ajdovščina smo v tednu slovenske knji
ge pripravili kar nekaj dejavnosti, s katerimi smo 
želeli predstaviti knjige, vzpodbuditi branje in 
razmišljati o tem, kaj nam knjiga pomeni.

S pomočjo učenk iz 9. razreda smo v vitrinah 
v avli stavbe 2 razstavili pravljice in plakatno 
predstavili svetovno znane pravljičarje; H. C. 
Andersena in brata Grimm. Za učence 4. in 5.

razreda smo pripravili srečanje z ustvarjalko 
Ksenijo Yoder Batič.

Eno izmed vitrin v avli stavbe 2 smo name
nili obeležitvi 320. letnice prvega izida Slave 
Vojvodine Kranjske. Knjižničarka je v tednu

slovenske knjige izvajala ure KlZ-a v 5. razredu, 
ki so namenjene novostim s področja mladinske 
literature slovenskih ustvarjalcev za to starostno 
stopnjo. V sodelovanju z razrednimi učiteljicami 
se je odvijalolO - minutno branje od 1. do 5. ra
zreda tako na matični šoli kot tudi na podružnici 
v Lokavcu.

Prvošolcem rednih oddelkov so učiteljice prebi
rale pesnitev Svetlane Makarovič Coprniški muc. 
Učenci so ustvarjali kar dve šolski uri. Pri tem so 
se imeli zelo lepo. Najstarejši učenci z Enote so 
vadili igrico Zaljubljeni žabec, ki jo bodo v tem 
tednu zaigrali staršem. S pomočjo učiteljice so 
zgodbico dramatizirali in pripravili sceno.

Drugošolci so brali poljudnoznanstvena in le
poslovna dela. Ugotavljali so, v čem se ta bese
dila razlikujejo. Tretješolci so imeli 20. aprila 
naravoslovni dan. Prebirali so ekološko pravlji
co Tikica in Tonka na potepu po podzemlju ter 
Vrtnica in oblaček. Učenci 4. razreda so si že 
pred poukom izposodili Kosovirja na leteči žli
ci. Knjigo so začeli brati pri uri, končali jo bodo 
doma. Sledilo bo še literarno ovrednotenje z za
ključkom v prvih dneh maja. Petošolci so brali iz 
svojih beril, knjig in Andersenove pravljice.

Nekaj utrinkov ob branju knjig in njihovem po
ustvarjanju.

»Če ne bi znali brati in pisati, bi na svetu vladal 
kaos.« (Veronika Lah, 5. a) »Branje nas spremlja 
celo življenje, celo takrat, ko ne vemo, da nas 
spremlja.« (Ana Levpušček, 5. a) »Knjiga je naj
lepše darilo na svetu.« (Laura Pipan, 5. a)

Med drugim so izrazili predlog o večkratnem 
kratkem branju. Na tak način bi lahko brali tudi 
za bralno značko. Učencem na ppdružnici so se 
pri branju pridružile tudi učiteljice. Po besedah 
vodje podružnične šole, gospe Mare Obed, je 
bila v času branja na celi šoli popolna tišina.

Učenci so ob branju uživali. Vsi skupaj smo 
sklenili, da bomo še večkrat ponovili takšen na
čin branja. Uspešna izvedba projekta je delo vseh 
učiteljic, zlasti tistih, ki so branje nadgradile z 
različnimi dejavnostmi in ga tako dodatno osmi
slile.

Pripravila šolska knjižničarka Nataša Markič

Čistilna naprava, 
deponija
Učenci četrtih razredov se pri pouku pogovarjamo tudi o varovanju okolja. Da 
bi se poučili o pomenu čistilne naprave in deponije za okolje, smo se do njiju kar 
odpravili.

'TAelovanje čistilne naprave nam je prijazno 
.L/razložil in pokazal gospod Egon Podgornik. 
Izvedeli smo, da jo potrebujemo, da se odpadna 
voda iz naših domov ne izlije v reke in morja, 
ampak se v čistilni napravi najprej prečisti. Če bi 
šla umazana voda naravnost v reke, bi bila na

rava zelo onesnažena. Videli smo, kako se voda 
prečisti, medtem ko se pretaka med različnimi 
bazeni in napravami.

Na deponiji komunalnih odpadkov nas je lepo 
sprejel gospod Andrej Vidmar in nam povedal 
veliko zanimivih informacij. Na deponiji odpad
ke ločujejo. Videli smo zaboje z odpadnimi bate
rijami, kosovne ter steklene in plastične odpad
ke. Ogledali smo si tudi stolp s tekočim trakom, 
po katerem plastika potuje na vrh stolpa. Tam jo 
magnet stisne.

Ločevanje odpadkov je pomembno zato, ker iz 
njih lahko naredijo nove izdelke, jih reciklirajo. 
Tako porabijo manj novih surovin.

Za svoje okolje moramo dobro skrbeti. Naravi 
lahko pomagamo tako, da proizvedemo čim 
manj odpadkov, te pa ločeno odlagamo na za to 
določena mesta (plastika, papir, steklo, nevarni 
odpadki...), varčujemo z vodo, elektriko in kur
javo ...

Pomembno je, da se otroci pogovarjamo o va
rovanju okolja, saj lahko tudi mi za čistejšo nara
vo naredimo veliko.

Maruša Bratina, 4. a, 
OŠ Danila Lokarja Ajdovščina



šolska
Reciklaža na otroški 
način
Podkraj, maja 2009 - V okviru tedna vseživljenjskega učenja, ki ga je koordinira 
Ljudska univerza Ajdovščina, je potekala na podružnični šoli v Podkraju delavnica 
o ustvarjanju z odpadnimi materiali.

poplav. Je zemlja zbolela?
Najmlajši iz podružnične šole Podkraj in nji

hovi starši so se pod vodstvom mentorice Katje 
Medvešček Turk odločili, da ji bodo pomagali 
tako, da bodo zavržene odpadke ponovno upo
rabili.

Na delavnici Ustvarjajmo z odpadnimi ma
teriali so izdelovali zanimive igrače. Škatlice, 
zamaški, trakci, stari gumbi, jogurtovi lončki, 
polivinilaste vrečke so tako postali roboti, prin
ceske, pikapolonice, helikopterji ...

"V ^Sloveniji ustvarimo letno 850.000 ton od- Otroci so pridobili nove igrače, se pri tem za- 
V padkov, v povprečju torej 450 kilogramov bavali, sproščali svojo kreativnost, pa še zado- 

na prebivalca. Zemlja se utaplja v odpadkih. Vse voljni so odšli domov, saj so Zemljo rešili kar 
več je naravnih katastrof - potresov, požarov, treh vreč odpadkov.

Z lokom do dveh 
državnih naslovov
Vavta vas, 9. maja 2009 - Na državnem prvenstvu so se zbrali najboljši osnovnošol
ski in srednješolski lokostrelci. Tekmovanja se je udeležilo tudi 16 učencev in dijakov
iz lokostrelske sekcije SKD Budanje.

TV’' er gre za šolsko tekmovanje, so tekmoval- 
J\^.ci nastopili v okviru šolskih ekip. V loko
strelski sekciji ŠKD Budanje treninge obiskuje
jo učenci in dijaki naslednjih šol: OŠ Dobravlje, 
OŠ Danila Lokarja Ajdovščina, OŠ Draga Bajca 
Vipava, OŠ Šturje Ajdovščina, ŠC Veno Pilon 
Ajdovščina, ŠC Postojna in TŠC Nova Gorica.

Trdi treningi so bili poplačani s kar šestimi 
odličji. Naslov državnega prvaka sta osvojila 
Natali Panič Nardin (OŠ Draga Bajca Vipava) in 
Kristjan Berce (OŠ Danila Lokarja Ajdovščina). 
Srebrno medaljo sta si priborila Tanja Koren 
in Jure Marc, bronasto pa Adam Kobal (vsi

OŠ Draga Bajca Vipava) in Irenej Šraml (OŠ 
Dobravlje). Poleg tega so se izkazali tudi v eki
pni konkurenci. Matjaž Štrancar je, kot član eki
pe ŠC Postojna, osvojil prvo mesto, odlični pa so 
bili tudi Marko Koren, Rok Krasna in Nejc Marc 
(vsi TŠC Nova Gorica), ki so osvojili tretje mesto. 
Tudi ostali tekmovalci so se izkazali, saj so bili 
tik za najboljšimi. S temi medaljami so naši člani 
le nadaljevali bero medalj, ki se je pričela že v 
lanskem šolskem letu, ko smo našo sekcijo šele 
ustanovili.

Pred tekmo v Vavti vasi so se lokostrelcilS. 
aprila pomerili na področnih prvenstvih, na ka
terih so se dosegale norme za državno prvenstvo. 
Eno od regijskih tekem smo organizirali tudi v 
Vipavi. Vsako leto se organizirajo štiri šolske tek
me: dve (regijsko in državno) v dvorani in dve na 
prostem. Na vseh teh tekmah so naši tekmovalci 
osvojili kar 28 medalj, od tega 11 zlatih, 10 srebr
nih in 7 bronastih.

Šolska tekmovanja so za tekoče šolsko leto za
ključena, s pripravami na naslednjo sezono pa 
smo že pričeli. Če bi se kdo rad udeležil našega 
treninga ali le preizkusil kako mu gre od rok 
streljanje z lokom, ga vabimo na naše strelišče v 
Budanjah.

Panja, nakar še matici
Črna na Koroškem, 9. maja 2009 - Najbolj navdušeni člani čebelarskih krožke* 
širom Slovenije se enkrat letno srečajo na tekmovanju v znanju o čebeli irt čebe 
larjenju. Letošnje že 32. državno srečanje in tekmovanje, ki ga je oroanizj,-^; 
Čebelarska zveza Slovenije, tokrat v sodelovanju s čebelarskim društvom Črna rk 
Koroškem in tamkajšnjo osnovno šolo, je privabilo več kot 400 mladih čebel^p- y

znamt 
h

Po tekmovanju je sledil voden ogled 
nitosti in lepot kraja gostovanja ter kosili 
osrednjem prizorišču je nato potekal zabavi 
program pred razglasitvijo rezultatov. j^a 
mladi nanje lažje počakali, so jim organiZator 
priredili še žrebanje nagrad. Srečko za žreEffij
je dobil vsak udeleženec tekmovanja. V<eselje:

4
v
n

nestrpnost se je v naši ekipi stonjevala, ko st 
Markova in Alenova srečka zadeli po en0 čist 
pravo matico - kranjico.

In rezultati? Matevž in Maj sta zasedla 5 mesti 
v svoji kategoriji in prejela zlato priznanje 
in Samo sta bila za zlato v svoji kategoriji za eI>
točko 'prekratka', tako sta prejela srebrno n ' 
nje, prav tako Alen in Jan. Dekleti sta žal os !

T I 'udi v čebelarskem krožku na OŠ Dobravlje
JL smo sestavili ekipo osmih tekmovalcev. 

Posebnost tega tekmovanja je, da učenci tekmu
jejo v parih. Tako sta v nižji skupini tekmovala 
Maj Peter Pahor in Matevž Bone, v srednji skupi
ni pa Samo Gregorčič in Mark Štor, Alen Novinc 
in Jan Likar ter Ana Čufer in Ema Marc.

Zaradi velike smole se je potovanje v Črno ne
koliko zavleklo, kljub temu pa smo prispeli na 
cilj, preden seje samo tekmovanje začelo. Učenci 
so se razdelili po učilnicah in se posvetili tek
movalnim nalogam, njihovi mentorji pa smo se 
zbrali v šolski dvorani na posvetu, kjer smo se se
znanili z letošnjim potekom tekmovanja. Izbirali 
smo tudi organizatorja prihodnjega tekmovanja, 
ki naj bi v letu 2010 potekalo v Cerkljah.

praznih rok.
Posebnost letošnjega tekmovanja pa so n 

de za dobitnike zlatih priznanj: 10-satni AŽ a( 
s čebeljo družino. Zato je veselje nad Uspe^J
še toliko večje. Nagrade bodo dobitnik^ ^ j

&rdu pv juniju na sedežu čebelarske zveze na 
Lukovici.

Vesela pot s Koroške nas je vodila najpr • 
vijugasti cesti, kar pa nekaterim našim než^ Y 
želodcem ni najbolj prijalo. Tako smo s© ^ 
ustavili ob cesti za nekaj minut. Travnik^ n 
gratovih lučk, pa je bil prehuda skušnjava n 
vihane 'poražence'. Maja in Matevža so n23 ' 
ostali tako opihali z regratovimi 'padali' h j 
bila skoraj podobna dvema vekikima r©& 3 '
ma lučkama. Pa menite, daje to kaj skalii0 at-°' 
veselje? njul

Bogdcin Bon

Njami, je bilo dobro!
Osnovno šolo Danila Lokarja obiskuje veliko gurmanov. To je ugotovila Kicli J 
spa učiteljica Marjetica Stopar in za 4. in 5. razrede organizirala kuharski Icro^i 
Krožek je potekal v dveh skupinah, ob sredah in četrtkih.

del obroka smo pripravljali v dvojicah, d 
bilo lažje. Uživali smo v vsem in se 
kar najbolj spretni pri lupljenju krompir 1 -1 a 
bolk, ločevanju beljaka od rumenjaka, Za -1.11! 
rolade in še in še. Nikdar ne bom pozabil 
sva s sošolko v pekač vlili testo za rolad 5 - T 
dali v pečico. Tam je stal postrani, prec©i ^
ni ... Dobro, da ja to videla gospa učiter 
pekač popravila. Nekega dne sva maso 2a JlC^ 
pokvarili in treba je bilo začeti znova. eC( 
zadišalo pa zažganem, predvsem nekih asi® 
zapečenih palačink se spomnim...

Vsakič smo si sami skuhali kosilo. Začeli smo 
s sadjem, potem pa s toplo predjedjo - ponavadi 
juho, sledil je glavni krožnik (meso, ribe, krom
pir, riž, testenine,...), solata in sladica. Posamezen

Vsi recepti so bili učiteljičini. In vsaka Ji 
zelo okusna. Doma večkrat spečemo - iTji 
zavitek, a nikdar mi ni tako teknil, kot t' ° J 
smo ga pripravili sami. Kuhanje je Urpet. Stl' 
gospa Marjetica Stoparje v tem prava Spe °^I| 
ka. Če bo drugo leto še tak krožek, se {
veseljem udeležila. Hana Km, OI4^ VO.S'. j j

pnpbSf®t?iWPPl - I___
od torRcrdo nedeltap____aI

med 11.00 in 23.00 u
-1 ■. tmm "■

!• -4Ivi ? «*«*- •'

GostinJpCKsevH- v« vabi PodlkžS

* v/ iigr f mpmz ■ 4.V idiltcnem okoliu izvira r________ ____
^vas pripravljajo najrazličnejše kulinarične dobrota 1

Vabijo na kosila in malice, vaša izbira pa naj bo«ja 
tudi ob ostalih najrazličnejših priložnostih 
(obletnice, krsti, poroke,...)!

Rezervacije m ostale informacije: 05-366-53-571
z



ku Itu ra
Reminiscence Klemna 
Kunaverja
Ajdovščina, 19. maja 2009 - V Lični hiši je bilo odprtje razstave fotografa in obliko
valca Klemena Kunaverja z naslovom Reminiscence. S fotografijami, ki spominjajo 
na umetniške grafike, avtor z igro detajlov in svetlobe predmetni svet spreminja v
abstraktnost.

TV" lemen Kunaverje kot fotograf v svojem pri- 
J^-stopu in tehniki enostaven, pri tem pa po
seduje temeljno kvaliteto ustvarjalnega procesa 
- kontinuirani angažma po ustvarjanju sveta, v 
katerega verjame, in ki gaje pripravljen razvijati 
do te mere, da bo lahko produciral nova in nova 
dela, ne da bi se pri tem izčrpal. S takim pogle
dom na svoje delo avtor presega banalno foto
grafsko prakso in napoveduje potencialni razvoj 
serije v večje, kompleksnejše delo.

Iz recenzije razstave Petra Raucha lahko o av
torju in razstavljenih delih preberemo še: “Na 
razstavljenih fotografijah nas nagovorijo detajli 
zarjavelih in ponovno prebarvanih in ponovno

zarjavelih bark. Ne zasledimo celotnih objek
tov, pač pa prikazujejo površine. Ustvarjena 
prva plast barve na plovilu je bila izpostavljena 
naključni plasti rje in vremenskih vplivov, ali 
drugače, za plastjo možnega je sledila plast kon- 
tingentnega. Seveda se površine izven njegovega 
fotografskega posnetka spreminjajo naprej, živi
jo svojo verigo sprememb, vendar je pomembno, 
da te spremembe niso pomeni. Pomeni se namreč 
retrospektivno ustvarijo v podobi, ki jo fotograf 
ustvari in opredeli kot končno. Kunaver dvomi 
v podobe, ki ustvarjajo merilo lepega, vendar so 
iz njegovih fotografij jasno opredeljive klišejsko 
lepe ladje, ki smo jih kot otroci gledali in ob
čudovali na družinskih počitnicah v Dalmaciji. 
In tista brezskrbnost in morje in prelepi sončni 
zahodi, ki jih ima avtor še vedno za hrbtom, in 
ki jih zagotovo še vedno na skrivaj fotografira. 
Vendar so prelepi, da bi bili vključeni v avtorjev 
ustvarjalni svet. Taje motiviran v smeri abstrak
cije in oddaljenosti od konkretnega, poblaznele
ga sveta.

Domača glasbena skupina “Vsakič drugače” 
je s skladbami etno, slovensko - dalmatinskega 
melosa na odprtju razstave poskrbela za prijetno 
in veselo vzdušje. Razstava bo na ogled do 13. 
junija.

Niko Ličen

Jejčič na Dolenjskem
Kostanjevica na Krki, 8. maja 2009 - V Galeriji Božidarja Jakca je svoje grafike na 
ogled postavil Danilo Jejčič. Avtorja in njegovo delo je predstavil dr. Jure Mikuž, 
ki je tudi avtor študije v spremljevalnem katalogu.

T^anilo Jejčič iz Ajdovščine je eden vidnejših 
.L' ter v svojem ustvarjanju eden najdoslednej- 
ših grafikov. Že več kot štiri desetletja, odkar je 
diplomiral iz slikarstva na ljubljanski likovni 
akademiji pri Gabrijelu Stupici, je zvest slogovni 
usmeritvi k geometrijski abstrakciji. Kljub laž
jim in hitrejšim možnostim v grafični produkciji, 
kijih omogoča sodobna računalniška tehnologi
ja, se Jejčič ni odrekel barvnemu sitotisku. Jejčič 
se na Dolenjskem predstavlja s pregledno razsta
vo svojih grafik. foto P.Brecelj

Moja pot

Vrhnika, 26. maja 2009 - V galeriji Cankarjevega doma na Vrhniki so odprli pre
gledno razstavo likovnih del Braneta Jazbarja z naslovom Moja pot.

Jazbarjeva 
na Vrhniki

O likar in likovni pedagog iz Ajdovščine se na 
O Vrhniki predstavlja z različnimi deli, ki niso 
nastala v ateljeju, pač pa na raznih slikarskih 
kolonijah. Dodal jim je še stvaritve iz zadnjih 
dveh ciklov: Impresije izpod Himalaje in Med 
Aborigini in Maori. Jazbar je namreč tudi stra
sten gornik in popotnik, ki navdih išče tudi dru
god po svetu. Jazbarja je številnim obiskovalcev, 
kar nekaj jih je prišlo tudi z ajdovskega konca.

predstavila direktorica galerije Tatjana Oblak, 
po razstavi pa je zbrane popeljal kar Jazbar sam.

Odprtje razstave sta popestrila multiinstru- 
mentalist Lado Jakša in pa Aljaž Gorup iz 
Ajdovščine, ki je izvabljal zvoke iz tradicio
nalnega avstralskega inštrumenta didgeeriduja, 
na koncu pa sta zaigrala še skupno. Razstava na 
Vrhniki bo odprta do 15. junija.

EP

Čarovnik z ajdovske šole
Ajdovščina, 7. maja 2009 - Na dan šole, ob rojstnem dnevu Danila Lokarja, se vsa
ko leto predstavi tudi šolska gledališka skupina. Zadnji dve leti jo vodi Peter Avbar. 
Tokrat je ognjeni krst doživela gledališka predstava Čarovnik iz Oza.

TT' akšno oceno bi ji lahko dali, če pa je v pe- 
J^-tih uprizoritvah v Dvorano prve slovenske 
vlade privabila 1500 gledalcev? Samo 'izvrstna' 
je premalo. Besed o njej resnično zmanjka, treba 
jo je videti. Spontani aplavzi učencev med igro 
samo ter dolg, dolg aplavz na koncu predstave 
za širšo javnost so dokaz, daje primerna za vse 
generacije. »Petrov Čarovnik iz Oza se nostal
gično ozira po tisti najbolj znani filmski upri
zoritvi te priljubljene otroške zgodbe, čeprav 
je to popolnoma nova in samosvoja predstava. 
Minimalistična scena pušča odprto pot domišli- 
ji, kostumi poudarjajo tiste detajle posameznih 
karakterjev, ki jih je Peter želel izpostaviti, pred
stava je zgrajena na odlični igri in fantastični

interpretaciji, besedilo se poigrava Z besedami, 
posebno mesto v tej pripovedi pa ima glasba, 
ki je hkrati tudi rdeča nit predstave. Simbolni 
boj dobrega in zlega, ki je bistvo predstave, je 
v tokratni interpretaciji zgodbe o čarovniku iz 
Oza postavljen v sodobni čas, Petrova Doroteja s 
prijatelji tokrat z 'večnim dobrim' - prijateljstvo, 
resnica, predanost, iskrenost, ... premaga dru
gačno zlo, kot tisto filmsko dekletce, kije v svoji 
domišljiji ubežalo strahotam vojne,« je o pred
stavi na spletni strani TIC Ajdovščina'zapisala 
Sandra Hain.

Poleg Petra Avbarja, ki je predstavo režiral in 
tudi sam priredil besedilo, je za glasbo poskr
bela Jasmina Putnik, koreografija je delo Tina 
Lavrenčič, scenografija in kostumografija je 
prispevala Nataše Rupnik z učenci likovnega 
krožka, s tehniko sta upravljala Tim Žižek in 
Anže Štrancar. Na odru se zvrsti kar 32 igralcev, 
glavne vloge pa so imenitno odigrali: Doroteja 
- Aleksandra Petkovič, strašilo - Matej Repič, 
drvar - Kristjan Bajec in lev - Peter Bajnoci.

Kdor je čarovnika zamudil maja, ima prilo
žnost za ogled še v soboto, 6. junija ob 20.00 v 
Dvorani 1. slovenske vlade.

rl

Dobrodelna likovna 
kolonija
Sinji vrh, 22. maja 2009 - Z zaključno slovesnostjo se je končala že četrta dobro
delna likovna kolonija, ki jo je pripravil Lions Kluba Zemono. Sodelovalo je kar 
15 umetnikov, katerih dela bodo naprodaj, izkupiček pa bo Lions klub namenil v 
humanitarne namene.

A jdovski lionisti so na Sinji vrh privabili šte- 
7\.vilna znana imena iz slovenskega likovne
ga sveta (France Slana, Veljko Toman, Roman 
Veras, Marko Krvina, Peter Vernik, Marjan 
Miklavec, Adolf Pen, Rok Slana), mednaro
dno razsežnost so jim dodali še Stipe Miličič, 
Valentin Oman in Martin Čander, dobro pa so 
bili zastopani tudi domači ustvarjalci (Azad 
Karim in Majda Gorup iz Ajdovščine, Pija 
Zavrtanik iz Lokavca in Breda Čuk s Podkraja). 
»Umetniki, ki so v teni prečudovitem kotičku, v 
vsej prebujeni barvitosti in prijateljskem vzduš
ju ustvarjali, so s podarjenim umetniškim delom 
pripomogli k našemu skupnemu cilju - pomaga
ti! Pomagati posameznikom, potrebnim pomoči,

predvsem mladim invalidom in mladim s tež
kimi socialnimi razmerami,« je za Latnik dejal 
vodja projekta Boris Jež.

Lions klub Zemono je z izkupičkom od prodaje 
slik z lanske kolonije pomagal osnovnošolcu in 
njegovi družini, ki je ostala brez očeta, kupili 
so defibrilator in ga postavili v Mercator Centru 
Ajdovščina, pomagali so slepim in slabovidnim 
ter pri skupnih humanitarnih akcijah.

Nekatera dela so nove lastnike dobila že takoj 
po zaključni slovesnosti, druga pa bodo širši jav
nosti na ogled še v prostorih Nove KBM banke 
v Ajdovščini. V imenu Lions kluba Zemono seje 
ustvarjalcem, pokroviteljem in družini Vidmar 
s Sinjega vrha zahvalil podpredsednik kluba 
Peter Škapin.

Ustvarjalce je na Sinjem vrhu spremljala likov
na kritičarka Anamarija Stibilj Šajn, ki je svoja 
opažanja z obiskovalci delila na zaključni slove
snosti, podrobneje pa je avtorje in njihova dela 
predstavila še v spremnem katalogu. Za glas
beno poživitev zaključka kolonije sta poskrbe
la še operni pevec, baritonist Marko Kobal, ob 
spremljavi citrarja Tomaža Plahutnika, ter oktet 
Sotočje iz Sela. ep

Lokavecl57/a, 5270 Ajdovščina, 
tel.:368 15 16, gsm: 041 673 259, 

, ostrzekdoo@siol.net
d.o.o.
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podjetje za proizvodnjo, trgovino in storitve

- ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU

- CELOVITA OBNOVA STANOVANJ IN HIŠ

- OBLAGANJE TAL IN STEN

- SUŠENJE TLAKOV IN PROSTOROV

- IZPOSOJA RAZVLAŽILCEV



12 center farna vipava
MARKETI FAMA VABIJO

SUPERMARKET VIPAVA 
MARKET AJDOVŠČINA 
MARKET PODVELB COL 
MARKET ZAN ŠEMPAS 
MARKET KRUHEK CESTA

KilPOIt ZO)

m % nein^l

memrs w vjmm msmmmIJD SUMR«ftPPK€HHt
100 PROIZVODOV VSAK DAN V AKCIJ/

MESNICA FJENIfi
Marko MIKUŽ sTp.** C

OD PETKA, 5. JUNIJA

■ T,

URNIK:
PONEDELJEK od 7.00 do 12.00 

t^TOREK - SOBOTA od 7.00 do 19.00 
NEDEUA od 7.30 do 12.00

Mercator
agrooprema

MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO 
TUDI NA 12 OBROKOV BREZ OBRESTI



13mladi
Kulturno turistično športno društvo Stomaž 87

Mladi prevzemajo
V petih letih so mladi Stomažani dokazali, da se da marsikaj spremeniti. Aktivno 
vključevanje v vaško življenje kaže pozitivne rezultate. Mladi niso prepuščeni pa
sivnemu preživljanju prostega časa, ampak se dejavno vključujejo v različne de
javnosti. Pogosto so vir idej in tudi uresničevalci.

družabnega življenja in povečujejo možnosti za 
vključevanje mladih: od predšolskih otrok, šolar
jev, dijakov, študentov in ostale mladine. Mladi in 
mentorji pripravljajo miklavževanja, praznova
nja materinskih dnevov, srečanja pevskih zborov, 
izlete, družabne prireditve in tako naprej. Najbolj 
priljubljeno je vsakoletno srečanje Foučkarji na 
Čavnu, katerega se udeležuje vsako leto več lju
di. Letošnje že 5. srečanje bo v soboto, 30. maja 
ob 11.00, pri planinski koči na Čavnu.

Že več let so med najbolj aktivnimi člani 
pevskega zbora in dekliške vokalne skupine 
Stomažanke. Stomažanke vsako leto pojejo na 
občinski reviji pevskih zborov, na tradicionalni 
reviji Primorska poje; seveda pa se rade odzovejo 
tudi drugim povabilom.

Velika želja (mladih) Stomažanovje, da bi konč
no dobili primerne prostore za raznovrstno udej
stvovanje in preživljanje prostega časa. V vasi, na 
žalost, še vedno nimamo primernega športnega 
igrišča ali prostorov za športno in drugo družab
no delovanje, ki bi bilo namenjeno mladim. Z 
vključevanjem mladih v delovanje društva spod
bujamo prostovoljno delo, zlasti medsebojno po
moč in ustvarjanje medgeneracijske solidarnosti. 
Vse organiziramo z veliko prostovoljnega dela, 
dobre volje in navdušenja.

Pri naših načrtih za prihodnost pa seveda 
upamo tudi na podporo ostalih sovaščanov, KS 
Stomaž, občine Ajdovščina in tudi drugih.

Vesna Kobal

faradi lažjega zagotavljanju osnovnih sred- 
Z-/stev za izvajanje različnih dejavnosti, dru
ženja in številnih drugih aktivnosti, smo se 
Stomažani povezali in ustanovili društvo, preko 
katerega bomo lažje uresničevali svoje ideje in 
tudi utrjevali povezanost ter pripadnost rojstne
mu kraju in Vipavski dolini.

Čeprav je vas Stomaž blizu Ajdovščine, je vse
li eno dovolj oddaljen, da ga ponudba za mlade ne 
|| doseže vedno. V vasi ni rednega javnega prevo- 
|| za, starši nimajo vedno časa ali denarja, da bi 
|f svoje otroke vozili v Ajdovščino na dopolnilne 

dejavnosti, večina mladih pa itak nima lastnega 
| prevoznega sredstva. Zato je pomembno, da ima- 
' jo tudi mladi, ki ne živijo v centru, možnost, da 

pokažejo svojo ustvarjalnost.
Vsako leto mladi Stomažani organiziramo raz- 

I hčne prireditve, ki pomenijo obogatitev vaškega

Tri države, dvajset 
udeležencev
"Naj povedo naglas, kar želijo," se je nekega dne zaslišalo v Mladinskem svetu 
Ajdovščina in posledica slišanega je projekt 'Povej naglas!'. MSA bo z njim posku
šal vzpodbuditi mlade, naj podajo svoje mnenje Občini Ajdovščina o mladinskih 
zadevah.

IV 4"SA pa v tem projektu ni sam, v aprilu smo 
-LV_Lse na Kovku srečali s partnerskima or
ganizacijama Centro Europa loven San Blas iz 
Španije in Junda Youth Centre iz Latvije. Namen 
srečanja je bil pregledati aktivnosti, ki so poteka
le od jeseni 2008 do aprila. Najpomembnejša je 
bila primerjava izvedenih anket, katerih namen 
je bil predvsem pridobiti podatke o preživljanju 
prostega časa mladih, poznavanja mladinskih 
organizacij in njihovih programov ter kakšne 
aktivnosti bi si še želeli.

Pri primerjavi anket smo dobili več skupnih 
točk in ugotovili, da smo mladi povsod mladi na

enak način. Prve razlike so se pokazali pri pri
merjavi v marcu izvedenih mladinskih tribun, 
saj je izobraževanje, zdravje in zaposlovanje 
mladih odvisno predvsem od okolja v katerem 
mladi živijo. Večina udeležencev pa je bila naj
bolj navdušena nad simulacijo različnih vrst tri
bun, kjer smo goreče zastopali svoja mnenja in 
ne le govorili naglas temveč kričali. '

Eden izmed ciljev projekta je tudi izmenjava 
dobrih načinov dela z mladimi in za mlade. S 
tem namenom smo obiskali mladinske centre in 
organizacije v Ajdovščini in Sežani. Ni potreb
no poudarjati, daje med potjo obiskovalce poleg 
mladinskih centrov navdušila tudi naša pokraji
na in kulinarika.

Srečanje smo zaključili z načrtovanjem dejav
nosti!, ki se bodo odvijale do naslednjega sreča
nja v Latviji. Ena izmed aktivnosti je tudi pro
mocija volitev v Evropski parlament, ki se bodo 
odvijale 7. junija.

Projekt, ki bo potekal do aprila 2010 in kate
rega končni izdelek bo knjiga, kjer bodo pred
stavljene podobnosti in razlike mladinskega dela 
v treh evropskih mestih, je sofinanciran s strani 
programa Evropske komisije, Mladi v akciji in 
Občine Ajdovščina.

Andraž Mavrič

Dotakni se Evrope
Mladinski svet Ajdovščina se je odzval povabilu nemške organizacije International 
Bund iz Frankfurta ob Odri za sodelovanje na zaključni konferenci projekta in 
hkrati 60 - letnici njihove organizacije, ki je potekala v Slubicah 19. maja.

A rtri leta trajajočem projektu je International 
V Bund k sodelovanju privabil kar 27 organi

zacij iz 25 držav Evropske Unije, ki se večino
ma ukvarjajo z aktivnim vključevanjem mladih 
v družbo, formalnim in neformalnim izobraže
vanjem, nekatere izmed njih pa tudi z mladimi 
z manj priložnostmi in z mladimi s posebnimi 
potrebami. Namen srečanja, ki se je odvijalo 
v Frankfurtu ob Odri in na Poljskem v mestu 
Slubice, kjer je potekala konferenca, je bil utrdi
ti in razširiti mednarodno mrežo organizacij, ki 
imajo podobne cilje pri delu z mladimi. Obenem 
je nemški IB tudi praznoval 60 - letnico uspešne
ga delovanja na področju izobraževanja mladih.
Slogan projekta je bil: „Touch Europe - Learning 
for Europe trough experience”, kar bi v prevo- 

j du pomenilo “Dotakniti se Evrope — Učenje za

Zeleni festival
Sredi zelene trate, raste zeleno drevo.Na njem zame in zate mile ptice pojo ...

kar dihamo z njimi. Pomagajo nam pri ustvar
jalnih delavnicah, počitniških izletih, letovanjih, 
tečajih smučanja, plavanja, rolanja, tenisa in še 
in še. Našo prireditev smo vključili v ekološki 
projekt Drevo v srcu, srce v drevesu in tako je 
nastal Zeleni festival prostovoljstva.

V avli Dvorane prve slovenske vlade, nas je od 
8. do 12. ure obiskalo 140 učencev Osnovne šole 
Danila Lokarja. Skupaj s šestimi prostovoljkami, 
Marto, Nike, Urško, Martino, Anjo in Valentino, 
smo ustvarjali v treh različnih ekoloških delav
nicah. V prvi smo oblikovali cvetoča pomladna 
drevesca, v drugi smo poslikali bombažne vreč
ke, v tretji pa smo ugotovili, daje mogoče tudi iz 
odpadnih stekleničk izdelati zanimivo dekoraci
jo. Med ustvarjanjem smo pričarali čisto pravega 
čarovnika. Ta nas je za slabo uro popeljal v svet 
čarovnije, plesa in norčavih iger. Prireditev je 
sofinanciral Urad RS za mladino.

Urška Kumar

Evropo skozi izkušnje”. Projekt je potekal v okvi
ru evropskega programa Mladi v akciji.

KK

rT''ako smo z verzi iz Pavčkove pesmi v petek, 
X 24. aprila, v Medobčinskem društvu prija

teljev mladine Ajdovščina zakorakali v prire
ditev, s katero smo v tednu prostovoljstva želeli 
obeležiti naše delo, ki je neločljivo povezano z 
mladimi prostovoljci. Včasih v šali rečemo, da

(
I Odprta vrata Hiše
Mladih
Ajdovščina, 13. maja 2009-V sklopu Tedna vseživljenjskega učenja je potekal dan 
odprtih vrat Hiše mladih.

"TA opoldne so vrata odprle glasbene skupine 
glasbene skupine Mi Familia, Studio Hiška 

in tolkalska skupina La Konga, ki so pripravi
le glasbene delavnice ter prikazale raznovrstne 
inštrumente. Medobčinsko društvo prijateljev 
mladine Ajdovščina (MDPM) je imelo slikarsko 
delavnico pred hišo samo. Obiskovalci so lahko 
barvali rožice in tako polepšali asfalt pred Hišo 
mladih in Klubom Baza. PUM - program pro
jektnega učenja za mlajše odrasle je organiziral 
delavnice, kjer se je ustvarjalo razne izdelke iz 
gline. Taborniki iz Roda Mladi bori so obisko
valcem postregli z delavnicami taborniških ve

ščin: predstavili so postavljanje šotora iz dveh 
šotorskih kril, prikazali izdelovanje vozlov, 
obiskovalcem pa je bila na voljo tudi sestavljan
ka na temo taborništvo v svetu. Mladinski svet 
Ajdovščina je imel postavljeno info točko o ra

znih projektih, obiskovalci pa so se lahko tudi 
vpisali v Bazo mladih - zbir elektronskih na
slovov mladih Ajdovcev, ki bo oživela v bližnji 
prihodnosti.

Dan odprtih vrat Hiše Mladih je bil namenjen 
predvsem šolarjem iz osnovnih šol, dobrodo
šli pa so bili tudi ostali mimoidoči. Nadebudni 
osnovnošolci so bili navdušeni nad vsemi delav
nicami, saj so jim le-te odprla nova obzorja in 
prikazala razne načine kvalitetnega preživljanja 
prostega časa. M. Č.
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SVETOVALNA

SLUŽBA
SLOVENIJE

Pridelovanje Češenj 
na Vipavskem
Češnja je od nekdaj s svojim bujnim cvetenjem krasila Vipavsko dolino, lepi sočni 
in okusni plodovi pa so pod drevesa privabili mlade in malo starejše.

M
*

N

f
Vipavska dolina je bila že obdobju

Avstroogrske monarhije pomembna pride
lovalka češenj, saj je spadala v južno provin
co velike države, z ugodnimi pridelovalnimi 
pogoji. Železniška proga, zgrajena po dolini 
Soče, je omogočila transport pridelanih češenj 
iz Gorice do Dunaja, Prage in drugih mest. Iz 
starih zapisov izhaja, da so na železniški posta
ji v Gorici so odkupili tudi po 6000 ton tega 
sadja letno. Hitremu razvoju pa je zaradi različ
nih vzrokov sledilo ravno tako hitro opuščanje 
pridelave. Med leti 1970 in 1990 je bilo tržnih 
češenj le še za vzorec.

Po letu 1990 smo kmetijski svetovalci z 
usmerjenim in strokovnim pristopom pridela
vo češenj ponovno oživeli. Za pridelavo češenj 
so se odločili povečini mladi gospodarji na več 
kot sto kmetijah. V petnajstih letih je s češnjami 
zasajenih nad 35 hektarjev zemljišč, v katerih 
uspeva več kot 15.000 dreves. Novi nasadi so 
posajeni v skoraj vseh vaseh, največ nasadov pa 
je na Planini.

Intenzivni češnjevi nasadi imajo več kot šti
ridesetletno rodnost, zaradi česar je pomemb
no, da pri obnovah nasadov ne delamo napak. 
Češnje najbolje uspevajo v humusnih rjavih 
tleh, dobro založenih s hranili in z veliko spo
sobnostjo zadrževanja vlage. Bujen koreninski 
sitem velikega sadnega drevesa se lahko raz
vija le v globoko prekopanih tleh, za sajenje 
pripravljenih enako kot zemljišča za vinogra
de. Primerna obdelava tal, obilno gnojenje z 
organskimi gnojili in dovolj dušika skozi celo 
vegetacijo omogočajo dober prirastek mladik in 
oblikovanje krošnje v štirih letih, v petem letu 
pa lahko pričakujemo prvo rodnost dreves.

Za nove nasade izbiramo sorte in podlage če
šenj znanih svetovnih žlahtniteljev in že preiz
kušene v našem okolju. Najpomembnejši krite
riji pri izboru sort so redna in dobra rodnost , 
odpornost na pokanje plodov, okusnost in ne
občutljivost za transport. Vse pomembnejša za 
prodajo pa je tudi čim večja debelina plodov. 
V nasade sadimo minimalno pet različnih sort, 
ki se ločijo po času dozorevanja na pet češnje
vih tednov. S primernim izborom sort doseže
mo boljšo rodnost, stalno ponudbo na trgu in 
zmanjšanje tveganj zaradi vremenskih pogojev. 
Sort češenj je v vseh zrelostnih razredih dovolj.

Najbolj zastopana podlaga češenj v nasadih 
je sejanec divje češnje, ki je bujne rasti, ima 
globok koreninski sistem in dobro prenaša 
različna tla in sušo. Manj primerna za našo 
vipavsko vročino in sušne pogoje pa je podla
ga Gisela 5, od katere smo veliko pričakovali. 
Obetajoči podlagi MAXMA14 in CAB6P pa 
si na Vipavskem šele utirata pot. Sadike so po-

Na podružnični šoli v Črničah smo se v letošnjem šolskem letu vključili v TOedriarc 
dni projekt 'Slovenska mreža zdravih šol'. Ker je zdravje naše največje 
moramo zanj poskrbeti že od malih nog. To nam je bilo vodilo pri našem de|u^ ^ 
smo si zadali kar nekaj nalog in sproti poskrbeli za njihovo izvajanje. V proj©^ 
bili vključeni vsi učenci in učitelji naše šole..

v svoj zajtrk vključevali zdravo in razrioVrstf

večini vzgojene v sadni drevesnici KGZ Nova 
Gorica v Biljah.

Sadilne razdalje štiri metre v vrstah in pet 
metrov med vrstnimi omogočajo strojno ob
delavo. Drevesne krošnje z višino štiri metre 
in volumna do 35 m3 vzgajamo v štiri eta
že. Razporeditev ogrodnih in rodnih vej ne 
sme biti pregosta, saj je osvetlitev vseh delov 
krošnje pomembna za kakovosten pridelek. 
Vzgojna oblika nasadov je kombinacija pirami
de in solaxa. Vsako etažo vzgajamo eno leto. 
Rast mladih dreves vzpodbujamo z dobrim 
gnojenjem in primerno zaščito proti boleznim 
listja, z upogibanjem vej zgornjih dveh etaž 
nižje od nivoja izraščanja pa vplivamo na umir
janje rasti vrha. Vzgojna oblika z obraščenostjo 
dreves z rodnimi vejami do tal omogoča veli
ko storilnost pri ročnih delih, med katerimi je 
najpomembnejše ravno obiranje. Tako vzgojena 
drevesa z dobro razvito krošnjo v petem letu pr
vič obilneje zarodijo in dosegajo pridelke med 
25 in 40 kg, oziroma med 12 in 20 tonami na 
hektar. Tehnologija pridelave mora biti usmer
jena v pridelavo maksimalno debelih plodov. To 
dosežemo z izborom sort, obremenitvijo z ro
dnim lesom, kombinacijo različnih oblik gnoje
nja, predvsem pa z obilnim namakanjem, takoj 
od cvetenja dalje.

Zaščita nasadov pred boleznimi in škodljiv
ci je tudi pri vzgoji in rodnosti češenj nujna 
za doseganje dobrih pridelkov. Tri pomembne 
bolezni (listna luknjičavost, pegavost in sadna 
oziroma cvetna monilija) in ravno toliko ško
dljivcev (črna češnjeva uš in češnjeva muha ter 
mali zimski pedic) zatiramo z naravi prijazni
mi pripravki. Pri uporabi sredstev za varstvo 
rastlin moramo izbirati med registriranimi in 
preizkušenimi pripravki, upoštevati pravi čas 
uporabe in navodila proizvajalcev. Vsa škro
pljenja je primerno izvajati po sončnem zaho
du, ko na drevesih ni čebel, ob hladu pa je tudi 
bistveno boljši razpored škropiva. Z znanjem in 
izkušnjami, predvsem pa opazovanjem dreves 
in spremljanjem pojava škodljivcev, se odloča
mo za način zaščite in uporabo primernih pri
pravkov.

Obiranje je najbolj zamudno delo v češnjevih 
nasadih, saj predstavlja nad 80 % vseh delovnih 
opravil. Za obiranje enega hektarja češnjevega 
nasada s storilnostjo 12 kg/uro je potrebnih 
tisoč delovnih ur, ki jih je potrebno opraviti v 
enem mesecu, kar od pridelovalcev zahteva do
ločene organizacijske sposobnosti. Pred proda
jo je potrebno češnje ustrezno prebrati, embali
rati in ohladiti, s čimer jim podaljšamo trajnost. 
Vse zahtevnejši kupci na trgu povprašujejo le 
po debelih češnjah, ki dosegajo primerne cene, 
drobnejše češnje pa je tudi po nizkih cenah 
težko prodati. Povezovanje in skupen nastop 
na trgu bo nujen tudi za vipavske pridelovalce 
sadja, saj se bomo le tako lažje uveljavili ob že 
dobro organiziranih evropskih pridelovalcih.

Češnje so sadna vrsta, ki se v Vipavskih na
sadih najhitreje širi. Redna in dobra rodnost, 
odpornost na spomladanske pozebe, predvsem 
pa povpraševanje na trgu, so aduti, ki bodo 
tudi v bodoče vzpodbujali pridelavo. Ob ugo
dnih vremenskih pogojih lahko tudi letos pri
čakujemo obilno letino in rekordni pridelek. 
Pridelovalcem in vsem, ki boste sodelovali pri 
obiranju, želimo uspešno delo in dobro pro
dajo, potrošnikom pa zagotavljamo, da so na 
Vipavskem pridelane češnje najboljše in jih je 
vredno poskusiti. Rajko Črv

f

poskrbeli smo za čimbolj zdravo prehrano 
naših otrok, vsaj tisto, ki jo pojedo v šoli.

prehrano. Nekateri so svoje zapise Polepgajjj 
s slikovnim materialom. V okviru našega n« 
jekta smo poskrbeli tudi za več gibanja naš ! 
otrok, tako smo uvedli minute za zdravje p 
zračevanje razredov, praznovanje rojstnih’ <L 
vov brez sladkarij, ampak s svežim ali suhi; 
sadjem, naravoslovni dnevi so bili naravnani 
skrb za zdravje, gibanje v naravi, osebno h ' 
eno ... Preko otrok pa smo skušali vpliVat- J 
na starše naših otrok, da bi se skupaj več 
vključevali otroke v razne izvenšolske de^n-rl 
sti, povezane z gibanjem, in konec konCev r' 
bosta zdrava hrana in skrb za zdrav načijj - • i, 
nja vodilo vsake družine.

Poudarili smo pomen zdravega zajtrka za otro
kov razvoj. Učenci 3. razreda so od sredine janu
arja pa do konca marca vodili dnevnik svojega 
zajtrka. V dnevnik so zapisovali, kje so zajtrk 
jedli in koliko so ga pojedli. Trudili so se, da so

Odzivi staršev in otrok so bili po^itivni gotovo bomo z delom nadaljevali tudi v
dnjem šolskem letu.

SofVa Lii

Za zdrav in reden zajtrk
V zdravstvenem domu Ajdovščina imata zobozdravstvena in zdravstvena vz f 
za sabo že večletno uspešno sodelovanje s šolami na območju občine AjdovŠčjn 
in Vipava. Medicinske sestre, ki delamo na tem področju imamo potrebno stroko' 
no znanje za izvajanje zobozdravstvene in zdravstvene vzgoje.

TT' ljub večplastnemu delovanju na področju
JS^c:dravc prehrane ugotavljamo, da šolarji iz
puščajo pomemben obrok - zajtrk. Zato smo se v 
letošnjem letu odločili, da izvedemo projekt Za 
zdrav in reden zajtrk. Po strokovni presoji smo 
se odločili, da v ta projekt vključimo Zdrave 
šole - podružnice OŠ Dobravlje (OŠ Črniče, 
OŠ Skrilje, OŠ Šmarje, OŠ Vipavski Križ in OŠ 
Vrtovin). Sodelovali so učenci 3. razredov in nji

hove učiteljice ter starši. V uvodu smo uče e 
projekt predstavili in jim razložili namen i C'
projekta. Otroci so skupaj s starši pisali d ^>° 
Zdravega zajtrka in sicer tri mesece, '
smo mesečno pregledovali in otrokom inci - 
alno svetovali glede zdravega zajtrka, p., 
je bil predvsem na aktivni vlogi otroka 3

Nekateri otroci in njihovi starši so Se - 
potrudili, zato smo se z Mlinotestom d d ^^ 
Suzano Bavčar Rože), ki nas je pri tem • i 
podpiral, dogovorili, da otroke, ki so bili 
prizadevni tudi nagradimo. Tako so v Mlinote'' 
pripravili res lepe in praktične nagrade 

Upajmo, da bo ta projekt dosegel tako ž J t 
spremembe na področju življenjskega sl0gjf6 J 
družin. Želimo si s projektom še nadaljeVatna|. j 
pa temelji na dobrem sodelovanju Zdravstvo' ej i 
doma Ajdovščina s šolami, podpori širge 
ne skupnosti in sponzorjev. Predvsem r>a ' ° 
membno, da otroci in njihovi starši osvoji' 
ve življenjske navade.

Damjana Marc dipl.

Sedem 'pozabljenih1
kipark
Ajdovščina, 15. maja 2009 - V Pilonovi galeriji so odprli razstavo sedmih s| 
skih kipark (Katarine Drenik Marussig, Else Kasimir Oeltjen, Karle Bulovec 
Dane Pajnič, Mare Jeraj Kralj, Milene Dolgan in Sonje Rauter Zelenko) ki s0 ustV 
jale med obema vojnama.

na
Svoje likovno znanje so umetnice pr; j j j

zasebnih šolah in ženskih akademijah ^ 
ni, večinoma pa na umetnostno obrtnih ^ p E 
med katerimi je bil zelo pomemben odd iS°v sl
keramiko, ustanovljen v šolskem letu 19^ s//i t
Tehniški srednji šoli v Ljubljani- Le redk ” 
ske umetnice so se z vsem pridobljenim 2- 6 ; 
enakopravno vključile v središče likovne ' 
gajanja. -ga

S; 
'( tc

Ustvarjalke brez enovitega kiparskega ji

T) azstava združuje raziskovalno delo umetno-
iVststnih zgodovinark, med njimi tudi dr. Irene 
Mislej, ki so v okviru večletnega raziskovalnega 
projekta najprej pripravile razstavo o sedmih sli
karkah, kasneje pa so se posvetile še kiparkam, 
katerim je bilo medvojno obdobje še bolj nena
klonjeno kot slikarkam.

so bile zaradi prehajanja med likovnic - i« 
cji prepuščene pozubi, ceprsv preglg^j^^* 
ki razkrivajo, da so bile ne le opažene Cf 
predvsem kvalitetne sooblikovalke slov 3 n 
likovnega prizorišča. Z raznolikimi zv^ 
katerim so se zaradi razmer posvetile, So * 
mogle, daje bilo slovensko likovno priz0 ; 
obdobju 1918 - 1945 pester in zanimiv 
ksen prostor. '-oml

Poto Primož Sr/

V

■if ^ 
n

if! ?

_



15narave^ zdravje

Kako telesna vadba 
vpliva na organske 
sisteme
Telesna vadba ugodno vpliva na številne organske sisteme. Kateri so ugodni vplivi 
in preko kakšnih mehanizmov deluje telesna vadba na telo in pojav bolezni?
' I 'elesna vadba preprečuje razvoj bolezni srca 
.L in ožilja, tako da zmanjša visok krvni pritisk 

(poveča vpliv vagusa, ki je antistresni spodbuje
valec), zmanjša telesno težo in zmanjša stres in 
emocionalno napetost. Stres po določenem času 
vodi v kronično povišan pritisk, ta pa slabi delo
vanje srca in predstavlja obremenitev za žile, ki se 
zaradi povečanega pritiska prej naplastijo. Na na- 
plastitev vplivajo še mnogi drugi dejavniki, eden 
pomembnejših so povišane maščobe, ki so v prin
cipu vse škodljive, razen ene. To je HDL, 'ugodna 
maščoba', ki se poviša ob redni telesni vadbi. Ta 
maščoba ščiti stene žil pred nalaganjem, ki konč
no vodi v nastanek ateroskleroze, ta pa je ključna 
Pri nastanku srčnožilnih zapletov.
Telesna vadba ugodno vpliva tudi na sladkor

ne bolnike, saj upočasni napredovanje sladkorne 
bolezni. Znano je, da se z vadbo poveča poraba 
glukoze v telesu in poveča občutljivost receptor
jev za inzulin. Pri sladkorni bolezni se namreč, še 
preden se bolezen pojavi in jo zaznamo, v krvi kot 
porast krvnega sladkorja pojavi zmanjšana obču- 
tljvost receptorjev na inzulin.

Logična je tudi povezava med pojavom raka 
in zmanjšano fizično aktivnostjo. Rak debelega 
črevesa je povezan s telesno neaktivnostjo, ker 
se zaradi zmanjšane peristaltike podaljša čas iz
postavitve črevesja škodljivim snovem v hrani. 
Obolevnost za rakom debelega črevesa je pri fizič
no aktivnih moških manjša za 20 %, pri ženskah 
pa je manjša za 30 %. Pri fizično aktivnih ženskah 
je obolevnost za rakom maternice manjša za 40 %. 
Pri fizično neaktivnih ženskah je rak dojke dva
krat pogostejši. Mehanizem zmanjševanja obo
levnosti za rakom dojke in maternice je najverje
tneje v povezavi z zmanjšano sintezo estrogena v 
maščevju, ki pomembno vplivajo na nastanek teh

V Žapužah še plesni 
večer

»

V Domu krajanov v Žapužah se je predstavil plesni center ADC iz Ajdovščine, ki 
ga vodi Aliče Stojko Saliu.

sne skupine Ajda in presenetila nas je skupina 
HIP HOP mame. Z imeni so se nam predstavile 
najmlajše plesalke in nam zaupale, kaj vse jim 
pomeni ples. Daje to gibanje, veselje, vse kar si 
želijo ... kar so tudi upodobile v risbah in bese
dah na plakatih, ki so ta večer krasili dvorano v 
Žapužah.

Polepšale so nam večer, o tem ni dvoma! 
Gledalci so ploskali ter z gibanjem teles sledi
li glasbi in plesu nastopajočih. Veseli obrazi in 
svetlikajoče oči plesalk so se dotaknili naših src 
in so v nas vzbudili prijetne občutke. Spoznali 
smo, da so res dobri - ne samo dobri - najbolj
ši. Povezovalec programa Omar, je glavni del 
plesnega večera zaključil z besedami : »ADC - 
hvala, ker si.« In prav zares, hvala!

Večer se je zaključil s klepetom ob obloženi 
mizi dobrot, ki so jih napekle vaščanke Doljne 
vasi Žapuž. Hvala tudi njim.

Društvo DEŠK Žapuže

vrst rakov. Telesna vadba naj bi koristila pri karci
nomu prostate, ker se v celicah karcinoma poveča 
izražanje beljakovine, ki ščitijo celice pred napa
kami, ki vodijo v nastanek raka.

Svetovne študije so primerjale uporabo antide
presivov in telesno vadbo pri človeku z depresijo. 
Neposredna primerjava zdravljenja z zdravili za 
depresijo in intenzivne aerobne vadbe je pri de
presivnih osebah obeh spolov, starejših od 50 let, 
pokazala enako učinkovitost obeh pristopov po 
16 tednih, čeprav je bil odziv ob farmakološkem 
zdravljenju hitrejši. Telesna aktivnost ima tudi 
vsesplošen blagodejen učinek na človekovo psi
hično počutje.

Dve do tri ure po aktivnosti ostane občutek 
ugodja zaradi sproščanja endorfinov, to je hormo
nov sreče. Povečajo se intelektualne sposobnosti, 
povečajo se kognitivne sposobnosti, zmanjša se 
pojavljanje in pomembno izboljša depresivna mo
tnja pri 31 - 88 % osebah.

Študije so pokazale pomembno izboljšanje ob 
odmerjeni telesni vadbi pri: kronični bolečini v 
križu, osteoartrozi, revmatoidnem artritisu, fibro- 
mialgijah, to je pri bolečinah v mišicah, ki se poja
vijo zaradi nepravilne drže in sindromu kronične 
utrujenosti.

Odmerjena telesna vadba ima ugodne vplive na 
organske sisteme in preprečuje ali vsaj podaljša 
čas do razvoja bolezni, ki bi se lahko zaradi dedne 
nagnjenosti pojavile. Telesna vadba krepi organ
ske sisteme, izboljša psihično počutje, odpravlja 
depresijo, odpravlja starostno pridobljene bolezni 
kot so osteoartroza in sladkorna bolezen tip 2 in 
mnoge druge. Zmanjša verjetnost za pojav nekate
rih vrst raka. Ugodno vpilva na krvožilni sistem. 
Zaradi vseh naštetih vplivov in še mnogih drugih, 
se priporoča kot pomemben konzervativni ukrep.

Ta odru se je v ritmu glasbe zvrstilo trideset 
-LN plesalk, starih od 7 do 18 let, ki se jim je pri 
nekaterih plesih pridružil tudi plesalec Matej. 
Plesale so čebelice in čarovniki, plesalke poulič
nih plesov in plesalke tekmovalnega programa, 
videli smo trebušni ples najmlajših in ples po
letne noči. Svoj ples so odplesale plesalke ple-
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tako blizu!

AA in Al Alan

Minister za zdravje opozarja 
Prekomerno pitje alkohola 

škoduje zdravju!
Društvo anonimnih alkoholikov Slovenije (AA) je skupnost moških in žensk, ki si 
delijo izkušnje, moč in upanje, da bi rešili svoj skupni problem, to je alkoholizem in 
pomagali tudi drugim alkoholikom k treznosti.
v

/~Tlan AA je vsak, ki ima iskreno željo, da 
til V^preneha piti, in ki se sam okliče za člana. 
jP Društvo namreč ne vodi nobenih evidenc član- 
j( stva in ne pobira članarin. Vzdržujejo se z lastni
ci mi prostovoljnimi prispevki.

Skupine AA delujejo po vseh predelih Slovenije. 
So skupine za samopomoč, brez nobenih terapev
tov. Program deluje tako, da si medsebojno delijo 
izkušnje, moč in upanje. Eno od temeljnih duhov
nih načel je anonimnost. Ni pomembno kakšnega 
stanu je kdo, ali je reven ali bogat, ali je generalni 

;|(l direktor ali brezdomec.
Izkušnje kažejo, daje AA eden od najbolj učinko- 

^ vitih programov okrevanja od alkoholizma, čeprav 
.pl se AA nima za edinega, ki alkoholiku lahko poma- 
| ga. V Sloveniji trenutno deluje več kot 50 skupin, 

največ v Ljubljani. Vsak dan je alkoholiku na raz- 
^ P°lago kakšno srečanje, ki prispeva k ohranjanju 

njegove treznosti. Vedno je na zalogi tudi dovolj 
interne literature.

Sedež društva je že vrsto let v Ljubljani, 
Podmilščakova 14, kjer se vsak dan, razen nedelje, 
srečujejo tudi skupine AA.

Družinske skupine AL ANON so stare skoraj toli
ko kot ANONIMNI ALKOHOLIKI. Alkoholizem 
je družinska bolezen, ki ne prizadene samo tistega, 
ki preveč pije, ampak vso družino. Svojci alkoho
likov se soočajo z nemočjo, samopomilovanjem, 
jezo, nerazumevanjem in stalnimi neuspešnimi po
izkusi reševanja alkoholika. Tako so se začele usta
navljati tudi družinske skupine Al Anon za samo
pomoč svojcem. Svetovna skupnost Al Anon ima 
danes več kot 32.000 skupin v več kot 100 državah.

Društvo deluje preko skupin, ki se sestajajo enkrat 
tedensko. Trenutno deluje 34 skupin v 12 krajih ši
rom Slovenije. Skupina za samopomoč svojcem in 
prijateljem alkoholikov deluje tudi v Ajdovščini in 
sicer se zbirajo vsak petek od 19 h do 21 h v pritli
čju Rizzatove vile. Pristojbine za članstvo ni.

RL
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JAM AVTO d.o.o.
P.E. POLJE 1
5290 ŠEMPETER PRI GORICI

Tel.: 05/303-1234 
Fax.: 05/99-65-676 
Gsm: 041/77-22-66

Umik: PON-PET 9.30-17.30 
SOB9.30-12.30

www.j amavto. si 
jam@siol.net

HHEF—-
islfej

Audi A4 Avant 2.0 TDI S-line
1968 ccm, 103kW/140KM 
1. 2005, 145.000km 
ročni menjalnik(6pr.) 
temno modra metalik 
cena:16.890€

Audi Allroad 3.0 quattro
2997 ccm, 170kW/232KM 
1.2007, 81.OOOkm
F1 menjalnik-tiptronic, karavan 
črna metalik
cena: 45.9006

Audi S8 quattro 4.2
4172ccm, 250kW/341KM 
1. 1997,
ročni menjalnik (6pr.) 
Temno siva metalik
cena:8.890€

BMW 520i
1998ccm, 110kW/150KM 
1. 1999, 240.OOOkm 
ročni menjalnik, karavan 
temno modra metalik
cena 5.3906

BMW 525d
2497ccm, 130kW/177KM 
1. 2004, 79.OOOkm 
ročni menjalnik (6pr.) 
Srebrna metalik 
.cena: 20.5906

BMW 525d touring
2497ccm, 120kW/164KM 
L 2002, 211.OOOkm, tiptronk 
karavan, servisna knjiga 
temno modra metalik 
cena: 8.3906

BMW 530d l. Lastnik
2993ccm, 160kW/218KM 
1. 2003, ISO.OOOkm, servisna 
knjiga, ročni menjalnik (6pr.) 
Temno modra metalik 
cena: 17.9006

BMW X6: xDrive 3.5d
2993ccm,210kW/286KM 
1. 2008, tiptronik 
bele barve 
cena: 77.9006

Fiat Stilo 1.9JTD Multijet Dynamic
1910ccm, 88kW, 120KM 
1. 2005, 85.OOOkm 
ročni menjalnik (6pr.), Karavan 
srebrna metalik 
cena: 6.9906

Honda HR-V 1.6 16V 4X4
1590ccm, 77kW/105KM 
1. 2002, 137.OOOkm, 1. Lastnik 
servisna knjiga, srebrna metalik
cena: 8.8506

Lancia Y 1.2 16V
1242ccm, 68kW/93KM 
1. 1998, 132.000km, 
el.stekla, servo, cent. Zakl. 
Svetlo zelena metalik
cena: 1.6906

Land Rover 2.5TDS
diesel, 1.1999, 239.OOOkm 
ročni menjalnik 
temno zelena metalik 
cena: 7.9006

Mazda 323 Sedan 1.5i
1489ccm, 65kW/89KM 
1. 1996, 190.OOOkm, klima 
rdeče barve
cena: 4506

Mercedes A 180CDI 
1991 ccm, 80kW/109KM 
1. 2005, 56.OOOkm, 1.lastnik 
ročni menjalnik,, servisna knjiga 
srebrna metalik 
cena: 11.7006

Mercedes S1450 oldtimer
4520ccm, 165kW/225KM 
1. 1980, ISO.OOOkm, 
avtomatik, cabrio 
temno siva metalik
pokličite za ceno!

Nissan Terrano 3.0DiT
295 3 ccm, 113kW/154KM 
1. 2004, 86.200km 
servisna knjiga, 1.lastnik 
bele barve
cena:13.9006

Peugeot 301 Breakl.6 HDI
1560ccm, 80kW/109KM 
1. 2005, 123.OOOkm 
karavan 
bele barve
cena: 9.5906

Renault Clio 1.2 IfiVDjmamiai,«
1149ccm, 55kW/75KM 
1. 2004, 99.00km 
1. Lastnik, servisna knjiga
cena: 3.9906

Renault Espace Expresssion 2.2d€i Renault Kangoo Expresion 1.9dTi Renault Megane 1.5 dCi Exception Toyota RAV4 2.0 D-4D 4WD Toyota RAV4 2.2 executive
7.188onm 110kW/l 50KM 1870ccm. 59kW/80Km 1461ccm. 60kW/82KM 1995ccm, 85kW/l 16KM 2231ccm, 130kW/177KM2188ccm, 110kW/150KM 1870ccm, 59kW/80Km
1. 2003, 108.OOOkm 1. 2002, ISO.OOOkm
servisna knjiga, ročni menjalnik (6pr.) srebrna metalik 
Srebrna metalik cena: 4.9006
cena: 8.7906

Nudimo vse vrste finaciranja

1461 ccm, 60kW/82KM 
1. 2005, SO.OOOkm 
servisna knjiga 
svetlo siva metalik
cena: 8.4906

1995ccm, 85kW/l 16KM 
1. 2002, 127.OOOkm 
1. Lastnik, servisna knjiga 
srebrna metalik
cena: 11.2906

2231 ccm, 130kW/177KM 
1. 2006, 118.423km, ročni 
menjalnik (6pr.), 1. Lastnik, 
servisna knjiga, črna metalik
Cena: 22.4906

Volvo V70 D5 Momentu m
2401 ccm 120kW/164KM 
1. 2004, 125.OOOkm 
servisna knjiga 
srebrna metalik
cena: 10.9006

Možnost staro za staro Prepisi vozil

Zajtrkujte odličnost: ker s takim 
zajtrkom poskrbite za boljši izkoristek 
energije čez ves dan, ker ste tako 
bolje pripravljeni na stresne ure pred 
vami, ker vam s svojim okusom 
prebudi vse čute! Enostavno je: 
vaša štruca dobrega ohranja v sebi 
vse dobro vsaj 5 dni!
Pirina Jablan štruca je odličen 
polnovreden kruh z dodanimi jabolki 
in sončničnimi semeni in ne potrebuje 
nobene spremljave. Za razliko od 
drugih kruhov, ki ohranjajo svežino 
več dni, pirina JABLAN štruca nima 
priokusa kislosti!

ZLATA VREDNA!
Zlato priznanje GZS: sekcija pekarstvo

Ker pri ohranjanju zdravja vsak gram 
šteje, uživajte kruh, kot ste ga vajeni, 
a z manj soli. Narejen je tako, da se 
mu manjša vsebnost škodljivega 
natrija pri okusu prav nič ne pozna! 
Naraven, brez konzervansov, z 
naravnimi viri okusa slanosti, varuje 
telo pred prevelikimi vnosi natrija.
Pirin NE’S0L hlebec nima dodanih 
maščob, v primerjavi z običajnim 
kruhom iz pšenične moke pa vsebuje 
več beljakovin, manj škroba in več 
vlaknin. Pirina polnovredna moka 
je lažje prebavljiva in s svojimi 
lastnostmi poveča občutek sitosti.

MLINOTEST

s^nt
pirina
JABLAN
štruca

svit

pirin
NESOL
hlebec

MLINOTEST d.d. .Tovarniška cesta 14,5270 Ajdovščina, Slovenija, www.mlinotest.si
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društva
Kapelica svetega 
Krištofa
Lokavec, 10. maja 2009 - Ma lepo majsko nedeljo je lokavski župnik Jože Ličen 
blagoslovil obnovljeno kapelico svetega Krištofa, ki ji je današnjo podobo vdihnilo 
prizadevno delo članov lokavškega društva Doli.

i)

/i

Tu da se iz dobre ideje s pridnimi rokami lahko 
lustvari nekaj lepega in hkrati koristnega, se 
bo lahko prepričal vsak, ki ga bo želja po spre
hodu, pohodu, teku, jezdenju ali gorskem kole
sarjenju zanesla na staro Ressljevo cesto. Ob tej 
cesti, ki jo je leta 1823 projektiral češki znan
stvenik Joseph Ressel, izumitelj ladijskega vija
ka, in je povezovala Lokavec z Dolom (današnjo 
Predmejo), so člani društva Doli iz Lokavca med 
Učenjem leta 1996 odkrili votlino. Domnevali 
^Ma je nekoč nudila zavetje furmanom in 
•dletom, ki so tam okrog gozdarili. Porodila 

sej&\deja, da bi votlino posvetili kateremu od 
svetnikov. Izbrali so svetega Krištofa, zavetnika 
popotnikov in voznikov, danes šoferjev in vseh
prevoznih sredstev.

Kapelica je počasi začela dobivati današnjo 
obliko. Društvo Doli je za pomoč prosilo doma
čega obrtnika Zdenka Štruklja in njegove delav

ce, kip je izdelal Oton Naglost iz Vipave, kovana 
vrata pred votlino pa brata Stanislav in Janez 
Černigoj iz Lokavca. Prvič je kapelico - votlino 
leta 1997 blagoslovil pokojni lokavski župnik, 
monsinjor Janez Filipič. Društvo je ob tej prilo
žnosti na začetku ceste v Lokavcu in na koncu na 
Predmeji postavilo informacijski tabli s podatki 
o zgodovini ceste in njenem namenu.

Leta 2007 pa je družina Kovač iz Lokavca 
darovala zvon za kapelico, kar je člane društva 
spodbudilo, da so začeli razmišljati tudi o zvonč
nici za zvon in ustreznem objektu pred votlino. 
Temelji za leseno konstrukcijo so bili postavljeni 
10. maja 2008 in leto pozneje se nas je več kot 
dvesto zbranih ob blagoslovu lahko prepričalo, 
daje bilo opravljeno veliko delo.

Ob tej priložnosti so se domačinom in gostom 
predstavile tudi lokavske žene v vipavskih na
rodnih nošah. Noše so bile izdelane kot projekt 
krožka Obudimo kulturno življenje na vasi, ki 
deluje v okviru Ljudske univerze Ajdovščina. 
Projekt je vodila gospa Andrejka Blažko, ki 
je preštudirala kroje po vzoru iz knjige Marije 
Makarovič 'Oblačilna kultura kmečkega pre
bivalstva v Zgornji Vipavski dolini in na Gori', 
obiskala pa je tudi nekaj žena, ki še imajo stara 
oblačila. Narodne noše so zelo barvite in lepo iz
delane, da pa je bil sprehod v bogato preteklost 
naših prednikov še prijetnejši, so nam žene po
stregle z jedmi naših babic - 'frtaljo', okisanimi 
špargeljni', polento, več vrstami domačega kru
ha, ocvirkovko, pehtranovo potico in češnjami.

Včasih je tako, da se na istem mestu združi 
veliko dobrega. In sveti Krištof nas s svojim 
zgledom gotovo vabi, da tako, kot je on na svoja 
ramena vzel Jezusa in ga nesel čez reko, vsak 
od nas vzame na svoje rame, toliko kot zmore, 
in naredi kaj dobrega za skupnost, v kateri živi.

Bojana Kompara, foto Marko Vidmar

I

ljudska univerza Ajdovščina 
Telefon:

05 36 64 750,
041 437 785

www.lu-aidovscina.si
infoflHu-aidovscina.si

Vabljeni na informativni dan Fakultete za organizacijske vede, ki bo

12.6. ob 17.00 uri
na Ljudski univerzi Ajdovščina za

podiplomski študij 
informacijskih 

sistemov

Vrtec pri gasilcih
Col, 20. maja 2009 - Otroci in njihovi starši so skupaj z vzgojiteljicama Renato 
Gruden in Silvano Kožman prišli na obisk v eolski gasilski dom.

Tajprej smo jih lepo pozdravili ter jim pred- 
-L N stavili naše delo, opremo, prostore novega 
gasilskega doma in nenazadnje tudi vozila, kar 
je bilo za otroke, pa tudi njihove starše, zelo 
zanimivo. Vzgojiteljici sta otroke že predhodno 
seznanili o delu gasilcev, tako da so vedeli že 
veliko uporabnih stvari. Najmlajša desetina 
gasilskih pionirjev je prikazala vajo z brenta- 
čo, z zanimanjem pa so si ogledali tudi gaše

nje z gasilnim aparatom . Malčki pa so seveda 
najbolj uživali, ko so sami preizkusili, kako se 
gasi s pravo gasilsko cevjo iz pravega gasil
skega vozila. Na koncu pa smo vsem skupaj 
pripravili še majhno pogostitev, tako da so se 
otroci eolskega vrtca vrnili domov z veliko 
novega znanja o gasilcih, pa tudi želodčki niso 
ostali prazni.

KristjanPolanc

Muce iz kamna
Topla, sončna sobota nam je omogočila, da smo uvodnemu delu programa ob otvo
ritvi kamnoseške razstave sledili kar pred Domom krajanov v Zapužah. Oblikovala 
ga je plesna skupina Ajda, ki se je skupa[ s skupino kamnosekov, članov društva 
MOST, odzvala povabilu društva DESK iz Zapuž in predstavila svoje delo.

T)rof. Ivana Slamič, ki je program povezovala, 
JT gaje tokrat obogatila s poezijo Ervina Fritza 
in bila kot vedno izvrstna.

Deset plesalk, zrelih žensk, med njimi najsta
rejša, že pri 75 letih, nam je s plesom pokazalo 
neizčrpno moč in energijo, ki jo človek nosi v 
sebi še v poznih letih življenja - v času jeseni, ko 
zori ajda. Ko se narava umiri in pripravlja k po
čitku, še vedno ostaja moč, da se ustvarja in obli
kuje novo. Nastopajočih niso občudovali samo 
odrasli, temveč tudi njihovi vnuki in vnukinje.

O delovanju plesne in kamnoseške skupine 
nam je govorila Dora Furlan, podpredsednica 
društva MOST. S kakšnimi težavami in radosti 
je povezano obdelovanje kamna, nam je sprego
vorila ustvarjalka Majda Gorup. Tema letošnje, 
zimske kamnoseške delavnice so bile muce. Pri 
ustvarjanju le-teh jim je pomagala Marink Bolko 
-.najboljša izdelovalka muc. Nastale so velike in 
majhne muce, vesele in žalostne, hudomušne in s 
ponosno dvignjenim pogledom.

Razstavo je uradno odprla dr. Irene Mislej, kije 
ob tem razmišljala o pomenu kamna pri umetni
škem ustvarjanju.

Društvo DEŠK Žapuže
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L Najem avtodomov brez
nepotrebnih komplikacij

Standardni razred
- Sezona* 90€
- Izven sezone** 60€
* od 01.05 do 31.09 
** od 01.10 do 31.04

Višji razred 
-Sezona* 110€
- Izven sezone** 80€

VARŠČINE NI
041 / 249-077 Branko 031 / 376 - 420 Romeo

www.avtodomi-roming.si
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GRADBENI INŽENIRING 
VIPAVA
031 / 376 - 420 
www.roming.si

X1 M

Hiša Dvojček Vipava 
stanovanji v velikosti W5 m2 
vseljivi v mesecu maju
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,8 kolumne
Ob četrtkih strižemo
nohte

/^Vb četrtkih pri nas strižemo nohte. To je pra- 
V_^ vla ena moja žlahtnica in js sem mislil, da 
se heca. Ko pa sem po izrazu na njenem obrazu 
sprevidel, da misli povsem resno, sem se v pre
sledkih nehal smejat - efekt kosilnice, ko jo sku
šaš ugasnit... Ja, človek lahko včasih izpade tako 
butasto, da ni za verjet. Pravijo, tisti, ki Boga po
znajo zelo od blizu, daje to eno zeeelo humorno 
bitje. Se strinjam, če bi bil na njegovem mestu, bi 
se tudi jaz reševal predvsem s humorjem, ko bi 
že moral nonstop gledati, kašne neumnosti poč
nejo ljudje na svetu ... Ampak v primeru moje 
žlahtnice, bi bilo bolje zame, da bi bil jaz malo 
manj humorno bogupodoben. Kakorkoli. Bolje 
izpasti glup, nego iz avioha. Zadeva mi je dala 
mislit. In ker »jst soju pamet nucam pej nej taka 
bo ku če«, sem o tem razmišljal.

Dogajalo seje v tistih zgodnjih najstniških le
tih, da smo noslili hlače in majce od kašnih sta
rejših bratrancev. Tako hitro sem rasel, da sem v 
ponedeljek obul za dve številki prevelike čevlje, 
ki so mi bili, do četrtka že pretesni... Mama je iz 
gole finančne stiske večkrat vzkliknila: »Otrok 
moj, ma kam raseš«? Le kam! To je bilo slišat 
tako očitajoče, da mi je postalo žal, da obstajam. 
Po drugi strani pa, saj sta me vidva z očetom ho
tela imet in tle me imata, ja! Kaj nista vedla da

gospod!

T)a jo imamo! Oziroma jo bomo imeli, v so- 
JT boto! Strategijo. Vizijo enotne Primorske! 
Najprej so vedno sanje. Nato se oblikuje vizija. 
To je predpogoj. Sanje in vizija! In nato veliko 
dela, pravi trenutek, pa nekaj srečnih okoliščin. 
In ni 'hudič', da je nekoč ne bomo res dobili. 
Našo Primorsko pokrajino, enotno in močno.

To soboto se bo na svojem že dvanajstem kon
gresu sestala Zveza za Primorsko, naša največja 
regionalna stranka. V Postojni! Smo namreč na 
začetku novega cikla procesa ustanavljanja po
krajin, to je drugega nivoja upravno - politične 
in razvojne organiziranosti naše države. Proces 
decentralizacije, demokratizacije in deregula
cije države in družbe pa je bilo vedno osnovno 
programsko izhodišče prav Zveze za Primorsko.

Za nami je nekaj mesecev priprav, trdega dela, 
več sto strani analiz številčne ekipe, predvsem 
mladih in zagnanih strokovnjakov. Od doktor
jev znanosti do izkušenih ekonomistov in prav
nikov. Rezultat je sedaj na mizi. In čaka, da ga 
po znani slovenski navadi 'popljuvajo', mogoče 
modro 'spregledajo', ali pa ...

Kakorkoli že! Dokument na kar oseminštiri-

otroci rastejo? Da se spreminjajo? Da se ti tudi 
kdaj uprejo? Sta morda mislila, da me bosta do 
dvajsetega leta vozila v vozičku im mi za ma- 
rendo dajala na kolobarčke narezano banano s 
cukrom? In potem bom pa naenkrat star tolko, 
da se bom lahko poročil in tedaj hop iz vozička 
direktno v objem svoje izvoljenke .... ne, ne, ne. 
Na gre tako enostavno.

Kar tiče najstikov (pa ne samo) je stalna samo 
ena stvar. To je ta, da se neprestano spreminjajo. 
No pustimo tiste, ki so v procesu razmišljanja 
potegnili 'ročno' in so zdaj tam, kjer so parkirali 
že tolko let od tega. Če pogledamo človeka samo 
z vidika njegovega telesa ... Nisem dohtar al kej 
podobnega. Vem pa, da ni štos samo v nohtih. 
Tukaj so še lasje, ki nonstop rastejo, da o dlakah 
niti ne govorimo. Na tem dejstvu stoji gigantska 
industrija sredstev za depilacijo (v glavnem za
njo) in sredstev za britje (v glavnem zanj). Koža 
je spet svoj fenomen. Kot vse ostalo pri človeku 
je tudi ta sestavljena iz celic, ki seveda redno 
odmirajo. Tako se dogaja, da pometamo po hiši, 
pod posteljo, po vseh vogalih in se sprašujemo 
odkod ves ta prah. Le odkod? 90 % hišnega pra
hu sestavljajo odmrle celice naše kože! Ko smo 
se že spustili na celično raven. Vsakih sedem 
let se v mojem telesu zamenjajo prav vse celice. 
Torej sem vsakih sedem let sestavljen iz poysem 
novega materiala? Mega. Ja, če živim v takem 
okolju in na tak način, da je sestavni material 
prvovrsten ... sicer pa ...

Pa poglejmo človeka še pod vidikom ene njego
ve potrebe. Prehranjevanje. Recimo, daje človek 
lačen. Lačen človek ne more dobro delovat. Že 
Mlakar pravi, da »člouk k malo j zna dobit slabu 
kri in tak člouk je slabe voje in se strašno rad 
jezi«. Evo to ti je modrost, stari moj! Po drugi 
strani pa, če je čjovek fajn sit, spet ni nič od nje-

desetih straneh prinaša celovite rešitve, kako 
učinkovito reorganizirati državo in še bolj učin
kovito postaviti ustroj bodoče Primorske pokra
jine. Resnici na ljubo in brez lažne skromnosti 
- Primorska tako celovitega razvojnega doku
menta še ni imela. Saj ga tudi ni mogla imeti! Je 
razkosana na tri statistične regije in na prav toli
ko območnih gospodarskih zbornic. Vsaka pa z 
svojo strategijo in lastnimi prioritetami.

Pri vsem tem pa nikakor ne pozabimo na ak
tualni trenutek okoli nas. Igrice še zdaleč niso 
tako nedolžne. Dejstvo je, da so si naše tri so
sede Slovenijo tako rekoč že razkosale. Italiji 
Primorska do Ljubljane, Avstriji Gorenjska ter 
Štajerska in Hrvaški Dolenjska. Seveda ne z 
orožjem, oziroma ne s klasičnim orožjem. Gre 
pač za moderne oblike ekonomske nadvlade, 
kjer bomo zelo kmalu ponižno delali za tuje go
spodarje in za povrh še odplačevali kredite za 
naš avtocestni križ ter tajkunska posojila, spre
menjena v javni dolg. Ne verjamete? Dejstvo je, 
da vse vodilne multinacionalke že masovno seli
jo svoje sedeže v Zagreb in zapuščajo Ljubljano, 
če se zgodi še hrvaški prevzem Mercatorja. Je 
zgodba 'zapečatena'!

Tudi Primorci vsak dan bolj čutimo italijanske 
‘kremplje’ na našem vratu. Nič se ne zgodi slu
čajno in tudi provokacija pri vasi Lokev je skrb
no načrtovana. Je del ‘scenarija’! Kot tudi na
kupi naše zemlje, nepremičnin in podjetij. Moji 
geni so pač ‘kmečki’. In pri nas je vedno veljalo, 
dokler imaš zemljo si ‘gospodar’, ko jo prodaš 
si ‘hlapec’. Tako preprosto je to. Gospodar ali 
hlapec? Seveda velja to v prenesenem pomenu 
tudi za nepremičnine in seveda naša podjetja. 
Primorci se organiziramo! Prav je tako! Civilna 
iniciativa ZA Primorsko je vsak dan močnejša,

ga! Star latinski pregovor pravi, da se s polnim 
želodcem slabo študira! Torej je sit človek leno
ben, počasen, s težavo razmišlja itd. Podobno je 
z žejo. En moj prjatu pogosto pripomni, da »ni 
rešitev v pijači«, preden srkne prvi požirek piva. 
Bo že držalo. Pa vendar je žeja za človeka večji 
problem kot lakota. Pri tem ne mislim alkoholne 
žeje, ki je za mnoge (Slovence) najhujši vzrok 
problemov. Ups! Sem se spet zatipkal! Mislil 
sem POSLEDICA!

Predstavljaj si zdaj dragi bralec (in bralka) člo
veka pod vsem temi vidiki. Pa sem naštel samo 
nekatere rasnice o človeku! Če ne upoštevamo, 
da je človek v dveh verzijah - imamo moški in 
ženski model, da o barvah karoserije ne govori
mo. Potem je tle še genetika, ki vsakega sestavi 
malo drugače, zato imajo nekateri namesto glave 
na istem mestu en drug organ in zato smrdi, kar
koli rečejo (spet Mlakar!). Potem je treba upošte
vat, da vsakega mulca vzgajajo različni starši z 
različnimi navadami, idejami, pogledi ... Da ne 
omenjamo, da smo vsak dan starejši in da smo 
danes, kot danes, eni bolj starejši od drugih, ki 
so še starejši, in od tretjih, ki so manj starejši. Pa 
omenit je treba še hormone (tako tiste bi ženske 
kot tiste bi moške), in bolezni in možganske in 
druge omejenosti - al pa prednosti. NO! Sedaj pa 
človeka »A« postavi poleg človeka »B«. Kaj se 
zgodi? Po vsem povedanem, po vseh teh razlikah 
in drugačnostih, nikakor ne moreta shajat eden 
ob drugem. Kaj pa se zgodi v resnici? Zgodi se, 
da postaneta A in B prijatelja. Zgodi se, da se C 
in D zaljubita (in dobimo eno lepo zgoščenko)! 
Zgodi se, da hočeta bit skupaj - za vedno! Saj 
ni res, pa je! In je res, ker je res, da je človek 
ne samo telo, pač pa tudi duša in duh! IN na tej 
ravni se splete marsikaj!

Dragi moji, in zato ob četrtkih skupaj strižemo 
nohte. Da krotimo vse tisto, kar bi lahko opra
skalo tistega, ki bi ga radi pobožali. Amen!

Saša Mugerli

krepi se TIGR Primorske, občutek imam, da se 
krepi tudi podpora naši Zvezi za Primorsko. V 
Istri je vsa leta na oblasti Istrski demokratski 
zbor - IDZ, na Koroškem Haiderjevi svobodnja
ki, v sosednji Deželi FJK neofašisti. Primorsko 
Primorcem? Le kdaj bomo tudi mi vzeli svojo 
usodo v svoje roke? Da ne bo resnično prepozno.

Pred kratkim smo bili ‘Primorci’ v Ljubljahi, v 
Državnem svetu. V razpravi sem prisoten emi
nentni zbor pozval: »Sprejmite petindvajset let 
naše zgodovine, sprejmite naše trpljenje in geno
cid, ki gaje Italija in italijanski narod izvajal nad 
nami, Primorci. Bili smo obsojeni na uničenje, 
na iztrebljenje. Šele, ko boste razumeli in spreje
li našo zgodovino, bomo postali enakopraven del 
slovenskega naroda. In tedaj se boste postavili za 
nas in nas zaščitili. To pa lahko storite v prvi vr
sti tako, da ustanovimo in organiziramo močno 
in enotno Primorsko pokrajino, ki bo garant za 
preživetje in razvoj slovenskega naroda na nje
govi zahodni meji.«

Cilji so jasni! Regionalizacija države in ustano
vitev pokrajin ni samo upravno teritorialna orga
niziranost države, temveč in predvsem celovita 
decentralizacija upravljanja z državo in javnimi 
sredstvi. Cilj je torej približevanje upravljanja z 
državo ljudem in sprostitev njihovih ustvarjalnih 
potencialov. Cilj je koncept razvoja, ki temelji na 
razvojni dinamiki mreže srednje velikih mest 
in policentričnem modelu celotne naselbinske 
mreže, ki mora zaustaviti neugodna demograf
ska gibanja in padanje števila delovnih mest. O 
posameznih ciljih in rešitvah po posameznih po
dročjih pa v naslednji številki.

Aleksander Lemut

Na svoji zemlji, svoj

Županov 
razum in
srce

V pogovoru za Primorske novice je v Za~ ( 
ku meseca maja naš župan izjavil nekako taki 
»Zakoni niso absolutni, absolutna sta raznim 'f 
srce«. Če kdo bere moje članke na tem rtiestu 
da jaz župana kot 'šefa' občine ne cenim prav veli 
ko, po tem članku pa še tisto malo ne več

L Po Einsteinovi teoriji je relativne) 
torej tudi pamet in srce. Kako bi pa sicer vol 
njega volili? Srce je pa, vemo, navadna 'pu 
ki jo je mogoče po potrebi tudi zamenjati. 1

2. Srce imajo tudi tisti, ki se razst
med množico. In še kako veliko! (še poseK - 
eksploziji). .

3. Pod tretjo točko pustimo šalo ria 
ter zapišem ugotovitev, da sta si razum ip Str 
bistvu 'naravna sovražnika', ter da se od v 
bojujeta za hišno pravico v človekovi glavi

4. Večino zla tega sveta, sta naredila 
razum in srce, ker sta mislila, da sta absolut 3 
še posebej, ko sta se kot mineštra pomešala v 'sf
glavi ter sta jima zgodovinske okoliščine 0 *
čile, da svoje 'božje poslanstvo' opravita ° 
mlji. na zr

5. Verjamem v to, da se lahko človeV 
s tem, da sebe prepozna le kot najemnika
ga življenja, spremeni do te mere, da ortf^/i 
'gospodarju življenja', da pride na obisk na °S0- 
lastnino. Šele takšno stanje človekove biti ' SV°^
goče ovrednotiti kot pot do polnokrvni 
bivanja.

je moj 
®Sa srrtisPj

6. Svet ima polna usta besed o duh 'tl
vrednotah, duha pa v bistvu ne pozna in ue .n 
in ga le poredko spušča v svojo glavo.

9
7. Res je, da zakoni niso absolutni ' J

ne vedno pravični. In to prav zato, ker jih je .
lal človekov razum. Če bi bil torej človeški S 
absoluten, bi bili lahko absolutni tudi zakoni

Občina je v svojem bistvu nekakšno politig 
gospodarsko podjetje, zato potrebuje na q 1 
'krmilu' človeka s takšnimi znanji. Moje mi^r*' 
je, da kdorkoli pride za župana na neko oh" 
potrebuje najmanj kakšni dve leti, da začne 
lovati kolikor toliko dobro. Če pa za to p0t 
deset let, je pa to odločno preveč. Župan s s 
delovanjem predstavlja vse občane.

Obstaja pa še druga razlaga za županove i • 
Srce: 51 odstotkov - volilke. Razum: 15 odstotke' 
- univerza, študentje. Koliko odstotkov ge ^ 
pitalska podpora? Torej najmanj 66 odstotkov jv 
naslednjih volitvah. Če je to res, potem uparri y
se bo ta peterletovsko dolga predvolilna kam ’
končala na tak način, kot se je končala za Lo' ti 
Peterleta. Na koncu pa še eno skupinsko, f j] 
sko antropološko in sociološko samosprašev 7 
ali je ajdovska mati sploh sposobna roditi e S 
fejst tapravega župana?

Marijan Boži'1
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Črn trn bo zbadal 
evropske ase
V športno rekreacijskem centru Pale nad Ajdovščino je že vse pripravljeno za iz
vedbo edinstvenega spektakla, ki ga pripravlja domači kolesarski klub Črn trn. 
Evropsko prvenstvo v 4 krosu z gorskimi kolesi bo potekalo v petek in soboto, 26. 
in 27. junija 2009.

/'“'Vrganizatorji so progo, ki na 570 metrih pre- 
V^maga višinsko razliko 40 metrov, še pose
bej dobro pripravili. Dodali so nove linije, še 
dodatno utrdili varovanje ob progi in povečali 
skoke, kar bo samo tekmo’ naredilo še atraktiv- 
nejšo za gledalce. Največji zalogaj je predsta
vljala ureditev odvodnjavanja, tako da je sedaj 
proga vozna tudi v primeru slabših vremenskih 
razmer. Progo bodo najboljši premagali v dobrih 
40-ih sekundah, pri čemer se bodo spopadli z 
štirimi ostrimi zavoji in kar štirinajstimi skoki.

Sodelovanje na evropskem prvenstvu v 
Ajdovščini sta potrdila oba zvezdnika tega špor
ta zadnjih let - Čeh, Mihael Prokop (evropski pr
vak 2003 in 2005) in Nizozemec Joost Wichman 
(evropski prvak 2006 in 2007). Seveda gre ve- 
«Vo pričakovati tudi od domačih tekmovalcev. 
Andrej Bratina, Matija Stupar, Janez Turk in 
Miran Vauh bodo v močni konkurenci poskušali 
izkoristiti prednost domačega terena. Dobra na
poved so tudi odlični uspehi, ki so jih Ajdovci 
dosegli v tej sezoni, Janez Turk je med drugim 
osvojil dirko za državni pokal v kategoriji mla
dincev, Kris Kodelja pa je bil drugi v kategoriji

dečkov do 15 let.
Dogajanje v Palah se bo začelo že v petek z ne

uradnimi treningi in slovesnim odprtjem, ki ga 
bo popestrilo tudi tekmovanje rolkarjev in seve
da dobra glasba. Glavni dogodek bo v soboto ob 
18.00, kjer se bodo pomerili tisti, ki so se prebili 
skozi kvalifikacije (kvalifikacije se začnejo ob 
14.00). Prireditev se zaključi ob 20.00 s podeli
tvijo priznanj najboljšim, z nastopom glasbenih 
skupin ter atraktivnimi vragolijami, ki jih bodo 
kolesarji izvajali na umetno pripravljeni skakal
nici. Najpogumnejši obiskovalci se bodo oba 
dneva lahko preizkusili na manjši 'dual' progi 
(vožnja čez kuclje), ki jo bodo organizatorji v 
ta namen tudi osvetlili. Več informacij seveda 
najdete na uradni spletni strani prvenstva http:// 
ec4x.crn-trn.si.

Na koncu velja omeniti še to, da Slovenija le
tos gosti evropski prvenstvi v obeh disciplinah. 
Tako bodo EP v spustu 14 dni prej pripravili v 
Kranjski Gori, kjer bosta našo reprezentanco se
stavljala tudi dva člana kolesarskega kluba Črn 
trn. Za piljenje forme bodo Ajdovci pred veli
kim dogodkom izkoristili še tekmi v Buzetu in 
Ribnici. MP

Uspešna sezona
V mesecu maju smo člani namiznoteniškega kluba Burja zaključili nadvse uspešno 
sezono 2008/2009, ki so jo zaznamovala različna rekreativna tekmovanja. Med 
glavnimi nalogami je bila izvedba Medobčinske namiznoteniške lige (MONTRL), 
organizacija in vodenje prve sezone Severnoprimorske namiznoteniške lige 
(SPNTRL) ter organizacija različnih klubskih in državnih namiznoteniških turnirjev.

MONTRL - sezona 2008/2009
Medobčinska namiznoteniška liga je potekala 

v večnamenskem prostoru SŠ Vena Pilona od 
sredine septembra 2008 do konca aprila 2009 
vsak četrtek med 19 in 21h. V ligi je bilo vključe
nih približno 25 tekmovalcev, ki so posamezno 
in v dvojicah vsak teden nabirali točke za končno 
uvrstitev. Med posamezniki je bilo odigranih 22 
krogov, v igri dvojic pa 3 krogi. V mesecu maju 
smo organizirali zaključek sezone 2008/2009, na 
katerem smo podelili priznanja najboljšim posa
meznikom, najboljšim dvojicam ter najboljšemu 
veteranu in mlademu igralcu.
Letošnjo sezono v NTK Burja ocenjujemo kot 

uspešno, saj se je tekmovanja udeležilo tudi ne
kaj novih mladih obrazov, ki bodo v prihodnosti 
resna konkurenca bolj izkušenim tekmovalcem. 
Naslednja sezona bo jubilejna, saj bo MONTRL 

potekala že 25 leto.

SPNTRL - 2008/2009
Letos (sezona 08/09) se je zgodila prelomnica 

v povezovanju med Severnoprimorskimi klubi. 
Organizirali in uvedli smo skupno tekmovanje 
- Severnoprimorsko namiznoteniško ligo - v 
kateri je bilo vključenih sedem namiznoteniških 
klubov. Tekmovanje, ki je bilo razdeljeno na 
zimski in spomladanski del, je potekalo po liga
škem sistemu, tako da so se posamezne ekipe v
14 krogih srečale dvakrat. Izvedba, organizacija 
in vodenje lige so potekali pod okriljem NTK 
Burja Ajdovščina.

Namiznoteniški krožek
Naj omenimo, da smo v sodelovanju z OŠ 

Danila Lokarja in OŠ Šturje organizirali krožek 
namiznega tenisa v katerem je bilo vključenih
15 mladih nadebudnih pinkponkašev. Vadba je 
potekala vsak petek od 18.00 do 19.30h.

Rezultati lige v letu 2008/09.
Posamezniki: 1.Denis Črnilogar, 2.Kruno 

Vitkovič,3.Robert Žgavc.
Najboljši mladi igralec: l.Klemen Randl. 
Najboljši veteran: 1.Dušan Božič.
Dvojice: l.Kruno Vitkovič - Martin

Vodopivec, 2.Denis Črnilogar - Luka Sorta, 
3.Peter Vodopivec - Tomaž Bone 

Vsem tekmovalcem čestitamo za dosežke, 
predsedniku Dragu Bratini pa se zahvaljujemo 
za uspešno vodenje kluba.

DČ

Prepih na morju
Jadralni klub Prepih iz Ajdovščine, ki ga'sestavljajo morski zanesenjaki, ter ljudje 
željni adrenalina, druženja in predvsem dobre volje, je zelo aktivno zakorakal v 
leto 2009. V svojih valovih skriva veliko morskih navdušencev iz cele Slovenije, 
predvsem pa seveda iz Ajdovščine, kjer je doma.

T etos mineva že četrto leto, odkar je takrat 
J—/uradno (neuradno že veliko prej) zagledal 
luč življenja. Že od samega začetka je klub zelo 
močno usmerjen v rekreativno in turistično ja
dranje ter v izobraževanje rekreativnih jadral
cev. Ajdovski jadralci pa so že nekaj časa vklju
čeni tudi v Jadralno zvezo Slovenije.

Na redni letni skupščini v Postojni so člani iz
volili novo vodstvo. Mesto predsednika so zau
pali Matjažu Bajcu, ki bo ob pomoči podpredse
dnika Bojana Blaška in upravnega odbora klub 
popeljal novim zmagam naproti.

V upravnem odbpru so še tajnica Patricija

Jerončič, finančnik Janez Furlan, Ožbej Marc 
je vodja sekcije za rekreativno jadranje, vodja 
sekcije za priznanja Damjan Winkler, Boštjan 
Jerončič pa je zadolžen za ostale rekreativ
ne športe. V nadzornem svetu sedijo Stanko 
Tratnik, Damijan Ušaj in Peter Oštir, disciplin
sko komisijo pa sestavljajo Samo Radinja, Elza 
Žonta in Peter Bratina.

Novo vodstvo sije zadalo kar nekaj nalog. Eno 
večjih so izpeljali v začetku meseca maja, ko so 
se vrnili z nepozabnega prvomajskega rekrea
tivnega jadranja na Hrvaškem. Namenili so se 
tudi izoblikovati konkurenčno ekipo za regatna 
jadranja. Prve regate, ki so se je prepihovci le
tos udeležili, je bila novoletna regata še enega 
ajdovskega kluba Wada, ki seje .odvila v mesecu 
januarju v Ankaranu.

Klub pa ne bo deloval samo na morju in bo že 
letos poskrbel za kar nekaj odmevnih dogodkov, 
ki pa naj za enkrat ostanejo še skriti med valovi. 
Tudi te bo prvi veter priklical na plan in takrat 
jih bomo ponovno obiskali. Če pa bi jim radi pi
sali, imajo svoj naslov - prepihsail@gmail.com. 
Spletna stran je še globoko v pripravah, tako da 
nekoč, nekje, ajdovske jadralce srečate tudi tam

M. Prijatelj

Majski tek
Ajdovščina, 9. maja 2009 - Lepa majska sobota je bila v Ajdovščini pravi športni 
dan. V organizaciji Zavoda za šport Ajdovščina je potekal tradicionalni majski tek 
s startom in ciljem pred športnim centrom Police. Za tiste manj hitre je hkrati pote
kal pohod po naravoslovni učni poti ob Hublju. Tek je štel tudi za pokal Primorskih 
novic in za pokal Slovenije, kar pomeni, da so bili zbrani najboljši slovenski tekači.

mesto pa sta v svojih kategorijah zasedli Melita 
Lemut Bajec (TD Burja) in Sonja Božič Pudgar 
(Vipava).

Moški so tekmovali v kar 11 kategorijah. 
Najstarejša tekača Albert Lazar in Dimitrij 
Trpin štejeta že 72 pomladi, boljši je bil Albert, 
moramo pa omeniti, da bi se s svojim časom uvr
stil na stopničke tudi med 60 letnimi 'mladeniči1.

Zmage sta se med vrstniki veselila Dominik 
Curk iz Ajdovščine in Damijan Šinigoj (ŠD 
Nanos Podnanos), na drugo stopničko sta se pov
zpela Sebastijan Vidmar (ŠD Nanos Podnanos) 
in Ivan Sokol (Ajdovščina), tretja pa sta bila 
Matjaž Kerkoč in Marjan Andlovič, oba člana 
TD Burja iz Vipave. Omeniti velja še četrti mesti 
Jurija Vidriha in Danila Pudgarja.

Organizator se zahvaljuje vsem sponzorjem, 
lastnikom zemljišč ter prostovoljcem iz Batuj in 
Ajdovščine, ki so omogočili samo izvedbo tek
movanja. Primož Sulič

VELRAD INŽENIRING doc
Lokavec 130 F, 5270 Ajdovščina
radovan.velikonja@velrad.si Gsm 051 683 103

-GRADBENIŠTVO, VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ
-IZVAJANJE NADZORA
-STORITVE Z GRADBENO MEHANIZACIJO
-ODSTRANJEVANJE CEMENTNO AZBESTNIH OBLOG (salonit)

TJrvi so se že ob 9-ih zjutraj na progo podali 
.17 najmlajši, torej dečki in deklice od letnika 
'94 pa do najmlajših, razdeljeni v osem katego
rij. Med drugimi se je zmage v svoji kategoriji 
veselila 10 - letna Manca Kerkoč, članica TD 
Burja iz Vipave, med 15 -letniki je bil najboljši 
Sebastjan Vidmar, dve leti mlajši Aljaž Furlan 
pa je bil prehiter za svoje vrstnike. Oba sta čla
na ŠD Nanos Podnanos. Obenem so naši lokalni 
tekaški upi osvojili še 6 drugih in 3 tretja mesta 
med skupnol26 prijavljenimi.

Ob 11-ih so se na 10,7 km dolgo progo podali 
še člani. Vseh skupaj je bilo na startu kar 110. 
Ženske so nastopile v petih kategorijah. Na oder 
za zmagovalce se je kot prva med ženskami do 
24 let uvrstila Polona Vetrih (Batuje), drugo

v
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Strica iz Amerike pa od nikoder ...
Malonogometna žoga ni kaj preveč ubogala ajdovskih nogometašev, saj so' se po uspešnih sezonah nastopanja v prvi ligi ponovno znašli na mestu, ki pelje v nižji rane 
tekmovanja. Zato smo potrkali na vrata Miloša Popoviča, predsednika KMN Kix.

Če se ozreva na začetek sezone, kakšne cilje 
ste si postavili?

Odkar smo se ponovno uvrstili v prvo ligo, so 
bili cilji kluba vedno enaki, da se uvrščamo med 
prvih šest oziroma v končnico tekmovanja.

Po slabem startu v sezono je nepričakovano 
prišlo še do sprememb v samem kadru, zakaj?

Najprej bi omenil to, da smo že pred sezono 
izgubili Vodopivca, ki je odšel k Puntarju. Na 
žalost se nam je potem poškodoval Širok, ki je 
moral izpustiti velik del priprav, dodal bi še ne
zaceljene poškodbe Kodelje in Pišota. Po slabem 
startu sta nas zapustila še Jevšček in Lazarevič. 
Jevščka boste morali kar sami vprašati, zakaj je 
odšel, ker do danes nisem še dobil odgovora na 
to vprašanje. Pri Lazareviču naj bi šlo za padec 
motivacije, tudi za naporne vožnje na treninge, 
neuradno pa naj'ne bi bil zadovoljen z denarnim 
nadomestilom.

Kljub slabem startu se klubska uprava ni 
odločila za t. i. šok terapijo, ki je pogosta v 
kolektivnih športih, ko ekipi ne gre po želenih 
tirnicah. Ste bili prepričani, da bo trenerju 
Tomažu Bizjaku še uspel preobrat?

Šok terapije so bolj pogoste v profesionalnem 
športu, kjer se operira z večjimi vsotami, kot ga 
premore naš klub. Za primerjavo, naš proračun 
ne dosega niti 5 % proračuna NK Primorja zato 
si ne moremo privoščiti, da bi kar čez noč zame
njali igralce oziroma trenerja. Kaj še, da bi mo
rali hkrati plačevati še odstavljene trenerje, ki 
imajo veljavne pogodbe. V našem klubu nudimo 
vedno priložnost domačinu, da prevzame to vlo
go, z naše strani pa jim omogočamo tisto malo 
izobraževanja, ki ga nam nudi NZS, pripravljeni 
pa morajo biti tudi na nekaj prostovoljnega dela 
ter ob minimalnih pogojih sprejeti vlogo trener
ja. Drugačne politike si ne moremo privoščiti - 
pa roko na srce - tudi trenutna izbira trenerjev 
v Sloveniji ni ravno pestra. Tomaž Bizjak je po 
mojem mnenju vsaj tako dobro strokovno uspo
sobljen kot vsak drugi trener v 1. SFL. Edina 
napaka, ki se je kasneje izkazala za ključno, je 
bila ta, da ni uspel časovno uskladiti svojih ob
veznosti pri smučanju z našimi.

Analizo letošnje sezone ste verjetno že nare
dili, nam lahko zaupate, kje je šlo narobe?

Dokončno analizo letošnje sezone bomo nare
dili v kratkem, saj seje sezona iztekla šele prej
šnjo nedeljo z zadnjo tekmo naše selekcije U-21, 
ki se je uvrstila v polfinale. Dejstvo je, da riba 
smrdi pri glavi. Tako moramo v upravi sprejeti 
del odgovornosti nase. Z menoj na čelu nismo 
bili dovolj z ekipo in trenerji, nismo jim dovolj 
stali ob strani skozi celotno sezono. Kar se tiče 
članskega moštva, korenito analizo smo že na
redili, pokazala pa je, da letos nismo imeli pra
ve roke pri kadrovanju, tako pri igralcih kot pri 
trenerjih. Po končani sezoni je lahko biti pame
ten vendar nismo predvidevali, da bomo ostali 
brez petih igralcev in v določenih terminih še 
brez obeh trenerjev. Zadovoljni smo z našimi 
mlajšimi igralci, ki so lepo napredovali - tukaj 
je treba pohvaliti tako trenerje članske kot tudi 
trenerje mlajših selekcij. Je pa res, da smo ime-
pm , • .

11 premlado in premalo številčno ekipo, ki bi se 
lahko enakovredno kosala v L SFL. Ko se nas 
je na koncu lanskega leta dotaknila še finančna 
kriza, seje počasi vse začelo rušiti. Je pa tako, da 
v današnjih časih igralci niso več tako karakter
no močni kot pred štirimi ali petimi leti, ko sem 
bil še sam trener članske ekipe in so bili igralci 
pripravljeni pustiti srce na igrišču ter je vsak do
daten gledalec na tribuni prispeval k temu, da se 
je avtomatsko zvišala motivacija ekipe. Nihče ni 
niti pomislil na kakšen denar. Danes pa moraš 
igralce prositi, da sploh kaj naredijo in ob tem 
moraš biti še pazljiv, da koga ne užališ.

Ste morda ugotovili, da bi se morali v dolo
čeni situaciji drugače odločiti oz. ukrepati?

Kar se pred začetkom sezone dogovorimo, to 
poskušamo tudi izpeljati do konca, če pa se ne
kateri tega ne držijo, pride do razhajanj, kot pri 
prej omenjenem kadrovanju. Kot sem rekel, tako 
uprava kot igralci nosimo svoj del krivde pri ne
uspehu. Uprava se bo potrudila, da popravi svo
je napake (vsaj tiste, ki so igralce najbolj žulile), 
igralci pa žal tega ne morejo več narediti. Če 
bi bilo v naši blagajni malce več denarja, bi si v 
zimskem prestopnem roku lahko privoščili ne
kaj izkušenih igralcev, in če karikiram, kakšen 
od igralcev kova Ibrišimovič ali Simič zagotovo 
ne bi igral pri drugoligašu iz Divače. S tem bi 
se tudi kateremu od naših igralcev zahvalili za 
sodelovanje in tako dvignili disciplino v ekipi, 
ampak sedaj je kar je.

Ker rezultati niso bilo preveč odmevni, kako 
je bilo z obiskom tekem na Policah?

Glede na to, da letošnji rezultati res niso bili 
bog ve kaj, pa kljub temu po obisku ne zaostaja
mo veliko za Primorjem, rokometom ter košar
ko. To bi nam morala biti spodbuda za naprej. Je 
pa v Ajdovščini vedno tako, da se ljudje obračajo 
za vetrom, če bi bile zmage, bi bilo gledalcev 
več.

Že prej ste omenili, da vam je finančna kriza 
začela rušiti sistem, kakšno je trenutno sta
nje?

Nič kaj rožnato, pa še velika suša je.
Kako pa bo s pokrovitelji v prihodnji, dru- 

goligaški sezoni?
Mi imamo samo enega velikega in skoraj tudi 

edinega sponzorja, ki nam ostaja zvest že kar 
nekaj sezon in njemu se lahko v veliki meri za
hvalimo, da je klub v zadnjih petih letih dosegel 
to, kar je, vprašanje je le, kako bodo tudi oni pre
brodili to finančno krizo.

Kakšen je posluh za futsal na ajdovski ob
čini?

Verjetno se ne motim veliko, če rečem, da veči
na ljudi, ki se na občini ukvarjajo z družbenimi 
dejavnostmi, ne ve niti kaj to futsal je. Ampak 
to ne vpliva na dejstvo, da mi skozi razpis za 
program športa letno pridobimo približno pet
najst tisoč evrov in tukaj smo enakovredni vsem 
športnim društvom, ki se na ta razpis prijavijo. 
S svojim delom v preteklosti pa smo dosegli,, da 
smo vadbeno strukturo razširili in lahko do teh 
sredstev tudi pridemo. Moram pa poudariti, da 
imamo v občini enega najnižjih proračunov za

Goro term '■mamm

i
Sestava zunanjega zidu (zidano s termo malto):
• Podaljšana apnena malta - debeline 2,5 cm
• Opečni blok - Gor

slim nič slabega, niso oni krivi, da so pr j 
samo tako pač je - nogomet je pač že v starti 
postavljen na stranski tir. Kar se pa Kixa kon
kretno tiče - fantje, ki obiskujejo treninge mla 
ših selekcij radi prihajajo v dvorano.

Naslednja sezona bo na nek način prelomn* 
saj bo treba postaviti nove temelje. je ^ 
ekspresna vrnitev v prvo ligo?

Ja, res bo treba postaviti nove temelji 
Absolutno je še prezgodaj govoriti o imenih na) 
prej j.e treba je videti, kdo je pripravljen ostati i 
kdo nas bo zapustil. Upam, da bodo ostali tisti 
ki bodo pripravljeni za klub žrtvovati tudi nek« 
svojega, pa s tem nc mislim denarja.

Kakšna pa je vaša splošna ocena letošiT t 
O nJeSFL?

šport v Sloveniji. Za primerjavo, občina Renče - 
Vogrsko ima za manj kot polovico nižji proračun 
petkrat manj društev. Če se primerjamo z občino 
Logatec, smo še bolj ubogi. Žal mi je tudi, dav 
klubu nimamo nikogar, ki bi imel na občini in 
v občinskem svetu zveze in poznanstva, da bi 
prek njih prišli do določenih sponzorskih sred
stev, kot da so menda prišli nekateri drugi klubi. 
Blagor njim ...

Lahko pa se pohvalite z naslovom državnih 
prvakov selekcije U-12 in pa polfinalom selek
cije U-21, torej se z mladimi vendarle dobro 
dela?

Izredno smo veseli uspehov mlajših selekcij. 
Ne smemo pozabiti tudi na U-17, ki so nesrečno 
izpadli proti kasnejšemu finalistu in drugouvr
ščeni ekipi državnega prvenstva. Vse selekcije 
imajo tri do štiri trenerje, delo koordinira Dejan 
Colja, pomagata pa mu še Emil Djukič ter Bojan 
Krapež, občasno pa pomaga še Andi Mamič. 
Glede na to, da so ekipo U-12 sestavljali igralci 
NK Primorja, sem to ekipo prevzel jaz ter moj 
kolega Asmir Bašič, ki je tudi član naše eki
pe U-21. Imamo še luknjo pri selekciji U-15 in 
upam, da bomo v prihodnosti lahko zapolnili 
tudi to.

Kakšno je sploh zanimanje za futsal pri 
mlajših, saj imajo v Ajdovščini kar nekaj 
športnih panog na izbiro.

Dandanes je pri mlajših že zanimanje za šport 
na splošno problem. S športom bi se že ukvar
jali, le da z minimalnim naporom in bi radi že 
pri petnajstih letih zaslužili veliko denarja. Ni 
pomembno, na kakšen način igra Barcelona, 
ampak koliko zaslužijo njeni igralci. Za nogomet 
pa je v Ajdovščini še posebej problem, saj če se 
ne motim, v vseh osnovnih šolah ne premore
mo niti enega 'nogometnega' profesorja športne 
vzgoje. Tisti, ki se poleg službe ukvarjajo še s 
kakšnim športom, pa poizkušajo za svoje špor
tne panoge (rokomet, košarka) navdušiti čim več 
svojih učencev. Da ne bo pomote, s tem ne mi-

Moje mnenje je, da seje zgodilo kar nekaj p? 
radoksov. Prvi je zagotovo ekipa Živexa hi 51 
je skozi celotno sezono 'šlepala', stalno So' huii 
suspenzu, nič niso trenirali in na koncu ostali ! 
ligi, kar vsekakor ni spodbuda za klube ki m 
sno delajo. Je pa po drugi strani pokazatelj kak 
lahko starejši, izkušeni igralci, ki so totalho ni 
pripravljeni na rutino zmagujejo tekme, br 
meru Litije smo lahko videli, kako se lahko zn?! 
kupom igralca tipa Simeunovič z zadnjega 
pride v polfinale. Potem je tu umetna, dobr U' 
čana, zvezdniška ekipa Gorice, ki je Zashiž r‘l 
glavni kandidat za prvaka, pa nimajo praktiči' 
nobene mlajše selekcije in so na koncu ra’ u 
čevali visoke kazni, kot pa da bi sestavih i 
U-21 za zadnje tekme v prvenstvu. Mislim da5‘ 
vsaj v končnico prišle prave ekipe.

So bili po vašem mnenju storjeni kakšn ‘ r 
zitivni ali negativni koraki?

Pozitivno je zagotovo to, da so organi j-haii yc 
tekmovanj za mlajše selekcije, za katera ' h’Vi 
treba plačevati uradnih oseb, saj je zato 
bela zveza, sicer delno res iz kazni za L t 
ampak vendarle. Negativno je mogoče t a° d) 
kljub finančni krizi podražili stroške tekrn % 
nja. NZS bi morala sprejeti futsal kot °V,<; 
otroka in ne kot pastorka. Tudi za medij sh ^ 
kritost na nacionalni ravni bi morali boli ° ^(j 
beti, na lokalni ravni se še nekako prebij a * 1

Ima novi predsednik NZS Ivan Simi^10 (ji 
posluh za futsal, kot ga je imel njegov nt- 
dnik Rudi Zavrl? ^ edb |

Simič je ob svoji izvolitvi obljubil, da se bo fiit' 
salu posvetilo več pozornosti in upam, d Fl 
pojedel svojih besed.

Kaj reči ob koncu?
Želim si, da bi se stvari najprej uredile n 4 

zi, kar pa zadeva KMN KIX, si želim le t^d'tl 
vsi, ki delamo in igramo za ta klub, uživai ’ 
ob drugem in v tem kar delamo. Pa da k- .J 
kakšen stric iz Amerike s polno malho *>n:'

Mark° Termi

Opeka vredna zaupanja
Sk. jter?

• 4'.:,

I JUTI lUFT
Goro term 39
Prijeten za bivanje.

m-?

PREDNOSTI:

• Opečni blok - Goroterm 39 - debeline 39cm
• Toplotna izolacij'a - debeline 4 cm
• Toplotno izolacijski omet - debeline 2 cm

Z upoštevanjem notranje računske temperature 
20 °C in zunanje računske temperature-5 °C,ter 
pri notranji računski vlažnosti 65% in zunanji

"t i
računski vlažnosti 90%ima taka konstrukcija zidu
toplotno prehodnost 0,456 
od največje dovoljent 
znaša 0,600 W/m2K.

e dovoljene toplotne prehodnosti, ki

Dobrodošli na sejmu Dom v Ljubljani, hala C. Goriške opekarne
_________ ^,';9')-‘>p«karne.sj

Odlični naravni bivalni pogoji (idealna mikroHi i
Visoka akumulacija toplote
Majhna poraba energije za ogrevanje
Minimalna toplotna nihanja
Odlična parodifuzija - propustnost vodne naro



21šport, oglasi
Primorje na prelomnici
Ajdovščina, 26. maja 2009 - »Zgolj želja, poštenost, sreča in hotenje žal niso 
več dovolj, da se ekipa obdrži v naši 1. nogometni ligi. Prepričana sem, da se bo 
Primorje kmalu zopet uvrstilo v sam vrh slovenskega nogometa.« S temi besedami 
je vodja korporativnega komuniciranja skupine Primorje Barbara Repovš začela 
tiskovno konferenco. In besedo predala podpredsedniku Branku Bakaršiču in direk
torju Vladimirju Curku, ki sta predstavila razloge za izpad in tudi vizijo kako naprej.

»Razočaranje zaradi izpada je res veliko, ven
dar igrali smo se pošteno in brez zakulisnih igric. 
Do zadnega trenutka smo se borili in upali na ob
stanek, žal so letošnje prvenstvo skrojili sodniki, 
saj je milo rečeni nenavadno, da ima neka ekipa 
v dveh tekmah kar pet enajstmetrovk, toliko kot 
nekateri v celem prvenstvu. V začetku je bil res 
cilj boriti se za vrh, tudi igralski kader ni bil tako 
slab, vendar so se strvari obrnile nekoliko druga
če, nekaj nepričakovanjih porazov in slabše igre 
od pričakovanih, so privedle do zamenjave tre
nerja. Žal je vedno lažje zamenjati trenerja kot 
pa večino igralcev,« je dejal Bakaršič. »Nakupi v 
zimskem prestopnem roku so bili takšni, kot jih je 
omogočal naš manjši proračun, vendar pa smo z 
igro tujcev zadovoljni, manj od pričakovanj so v 
tej sezoni dali domači igralci. Imeli smo tudi nekaj 
težav z likvidnostjo kluba, zato so nekatera izpla
čila igralcem zaostajala, kar je malo vplivalo na 
vzdušje v ekipi, nikakor pa med igralci ni bilo ka
kšnih klanov ali nesoglasij, kot to govori ulica. Če 
Predamo končno lestvico - še nikoli ni bilo tako 
fflajhne točkovne razlike med zadnjeuvrščenim in

recimo drugouvrščeno ekipo. Malo je izstopal le 
prvouvrščeni Maribor. O izenačenosti ekip govori 
tudi podatek, da so se kar štiri ekipe, do zadnje
ga sodniškega žvižga borile za obstanek in se na 
koncu vse razvrstile v zgolj eni točki razlike,« je 
dodal Curk.

Kako naprej!?
»Podjetje Primorje ostaja še naprej general

ni sponzor nogometnega kluba Primorje, kar je 
prav gotovo tudi pogoj za obstanek nogometa v 
Ajdovščini. Cilj je takojšnja vrnitev v prvo nogo
metno ligo, kar bomo tudi dosegli. Kljub manjšem 
proračunu in dejstvu, daje druga liga manj atrak
tivna za sponzorje, se bomo potrudili, da obdrži
mo jedro ekipe. Brez sprememb sicer ne bo šlo, saj 
v drugi ligi lahko nastopamo s samo enim tujcem, 
dvema se bomo morali zahvaliti za sodelovanje, 
pa tudi kakšen domač igralec, ki ima večje oseb
ne ambicije, si bo želel še naprej igrati v prvi ligi. 
Z vsemi igralci, trenerjem in tudi o proračunu za 
prihodnjo sezono se bomo začeli pogovarjati že ta 
teden. Sedaj je tudi priložnost, za prevetritev na
ših vrst, reorganizacijo kluba, nadgradnjo sistema 
nagrajevanja igralcev, ki bo še bolj stimulativen, 
skratka ustvariti ekipo, ki bo zopet zvezda stalnica 
na prvoligaškem nebu.

V avgustu ali septembru se bo pričela tudi pla
nirana obnova stadiona, pokritje vzhodne tribune 
in v decembru še ureditev zahodne tribune, kar pa 
ne bo vplivalo na naše igranje. Z vrnitvijo v prvo 
slovensko nogometno ligo bomo tako vstopili še 
močnejši in s stadionom, ki bo zadoščal vsem po
gojem za igranje nogometa na najvišji ravni,« je 
misli razpredal podpredsednik Bakaršič. MaK

Rejec, Brecelj, Vidic in 
Černigoj prvaki
Vipava, 24. maja 2009 - Kolesarji KD Izvir Vipava so se udeležili tradicionalnega 
Morostarjevega kronometra. Po številnih uspešnih dirkah, ki so jih v letošnjem letu 
že opravili kolesarji Izvira, tudi tokrat niso ostali praznih rok.

T etošnji Morostarjev kronometer za kolesarje 
.L/amaterje je gostil tudi državno prvenstvo. 
Na 9,7 km dolgi progi med Podpečjo in Črno 
vasjo, kjer je sledil obrat in vožnja nazaj do 
starta (cilja), so štirje kolesarji KD Izvir Vipava 
postali državni prvaki v svojih kategorijah. V 
precej sončnem in vročem dnevu, z nekaj ve
tra, so s progo najbolje opravili Marko Rejec v 
kategoriji Masters I, Miloš Brecelj v kategoriji 
Masters E, Oton Vidic v kategoriji Masters C 
in Uroš Černigoj med Amaterji B. Z drugimi 
mesti so se najboljšim po kategorijah pridružili 
Tea Fabčič med ženskami A, Rok Lozar in Tomi 
Curk med Amaterji B oziroma C, Aleš Krapež

med Mastersi B, ter Lucjan Premrn in Branko 
Česen med Mastersi C oziroma D. Tretje mesto 
je v kategoriji Masters H dosegel Franc Mikuž.

Na letošnji izvedbi Morostarjevega kronometra 
je padel tudi rekord proge. Svoj lanski rekordni 
čas je letos krepko izboljšal Andrej Guček (KK 
Bike EK), ki je s progo opravil v točno dvanaj
stih minutah, kar pomeni, da je kolesaril s pov
prečno hitrostjo 48,5km/h. Od Izvirovcev seje v 
generalni razvrstitvi najbolje odrezal Oton Vidic 
s petim časom. V deseterico najboljših v gene
ralni razvrstitvi sta se uvrstila še Lucjan Premrn 
in Miloš Brecelj.

eon
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22 odmevi
Pokrajinski vrtiljak 7. junija odločajte

T/' o sem zadnjič napisal svoj čla- 
l\- nokJ sem se naslonil na naslednji 

zapis g. Lemuta v Latniku, ki se nana
ša na ustanavljanje pokrajin: »Dobili 
smo novo vladno ekipo in novo zased
bo parlamenta. Dobili pa smo še ne
kaj - finančno in gospodarsko krizo. 
Kako priročen argument, da zago
vorniki centralizma mirno 'prespijo' 
ta mandat. Ali jim bomo to dovolili?« 
Sedaj g. Lemut ne more spraševati 
nas, kaj bomo storili, ampak lahko 
mi njega sprašujemo, kaj bo naredila 
ZZP kot sovladna stranka za uresniči
tev tega projekta.

V odgovor na moj zapis sem do
bil informacijo o tem, kaj sta se obe 
stranki pred volitvami dogovorili na 
temo enotna Primorska regija. Vse 
lepo in prav, vendar me zanima, ali 
se na tem po volitvah tudi kaj dogaja. 
Z velikim veseljem bom prvi čestital 
g. Lemutu, č^ bo vladi zares uspelo 
izpeljati regionalizacijo. Tudi sama 
zamisel ZZP o tem, kako sami vidi
jo delovanje pokrajine, je zelo zani
miva. Uvedba pokrajin je predvsem 
strokovno tehnična operacija, ki pa 
potrebuje politično podporo in voljo. 
Slednje pa še ni!

Pokrajinski vrtiljak pa se je vsee
no začel vrteti. Tako sem vsaj zasle
dil v medijih. Vlada je povedala, da 
je v teh kriznih časih regionalizacija 
Slovenije pomembna. Slišati je bilo 
tudi ideje, da bi volitve v pokrajinske 
svete imeli že prihodnje leto, skupaj z 
lokalnimi volitvami. V to časovno di
namiko ne verjamem preprosto zato, 
ker se vsa politika izogiba bistvenemu 
vprašanju. To ni v vsebini pokrajin, 
ampak v njihovem številu. Do tega pa 
se politika noče ali pa ne more opre
deliti. Ponovno bomo lahko poslušali 
številne teoretične razprave strokov
njakov, organizirani bodo posveti, 
simpoziji, izdajali se bodo zborniki in 
tako dalje, kar se v bistvu dogaja že

vsaj od leta 1994 naprej.
Kot sem že prejšnjič zapisal, se bolj 

zavzemam za dvotirnost pri načinu 
vodenja pokrajine, vsaj v njenem za
četku. S samo izvolitvijo pokrajinske
ga sveta pokrajine ne bodo zaživele, 
saj zato potrebujejo predvsem ustre
zen in strokoven kader, ki se bo na 
nove naloge pokrajin šele moral pri
praviti.

Ali je sedaj primeren čas za pokra- 
jine?

Če je zamisel tega projekta resna v 
smislu, da bodo pokrajine pomenile 
decentralizacijo, imele določene ra
zvojne naloge, zagotovljena primer
na proračunska sredstva (brez novih 
davkov), ustvarjale pogoje za razvoj 
kvalitetnih delovnih mest v vseh delih 
bodoče pokrajine, skrbele za okolje 
ter za boljšo kvaliteto življenja vseh 
ljudi v vseh življenjskih obdobjih, po
tem je čas primeren oziroma je to že 
skrajni čas.

V kolikor pa je to le projekt preu
smerjanja pozornosti javnosti od tre
nutnih gospodarskih problemov in 
tako namenjen zapolnitvi političnega 
in medijskega prostora, potem je to 
zelo neodgovorno ravnanje. Uvedba 
pokrajin se že predolgo vleče in vedno 
znova se vrtimo okrog istega vpraša
nja. Zame bo projekt uvedbe pokrajin 
postal resna tema takrat, ko bo poli
tika sprejela zakonodajno zavezujočo 
odločitev o številu pokrajin. Do takrat 
pa bo to le zapravljanje časa!

Verjetno bom tudi na ta današnji 
zapis deležen ostrega odgovora g. 
Lemuta. To prepuščam njegovi oseb
ni politični kulturi. Iz zapisanega 
na temo 'dobre službe' lahko vidim 
le zelo slabo poznavanje delovanja 
sistema državne uprave na 'zveznem 
nivoju'. Tudi zaradi tega nepoznavanja 
sem tako zadržan do idej g. Lemuta 
pri uvedbi pokrajin.

Za delovanje nadzornega sveta 
HIT-a pa g. Lemut očitno meni, da 
je bolje, če Vlada RS v nadzorni svet 
imenuje nekoga iz Ljubljane kot pa 
Primorca. Težko razumem to pokra
jinsko logiko. Še tolažba - za leto 2007 
in 2008 nisem prejel niti evra nagrade 
za članstvo v nadzornem svetu Hita.

Oster odgovor, v katerem avtor opi
suje svoja čustva, polna bolečine in 
jeze, me seveda ne vznemirja. Dovolj 
sem se že utrdil, predvseni v zadnjih 
štirih letih, zato se na nivo rumenih 
zapisov ne spuščam.

Alojz Dum

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA

Mobitel Mobitel
Pri nas lahko uredite 

VSAK DANEXPRES
- sklepanje novih naročnin-

- podaljšanje naročnin-
ugodno kupite nov akcijski GSM telefon

S TEM OGLASOM 15 % POPUST 
PRI IZDELAVI FOTOGRAFIJ V APRILU
AJDOVŠČINA - MERCATOR CENTER

r7. junij je pomemben dan. Takrat
/ xnamreč sestavljate ekipo, ki vas 

bo v naslednjih petih letih zastopala 
v Evropskem parlamentu. Čeprav se 
zdi Bruselj daleč, pa so tam sprejete 
odločitve bližje, kot si mislite.

Cenejše telefonske tarife za medna
rodne klice, odškodnine pri zamudah 
v železniškem (od konca 2009) in le
talskem prometu, obvezno ločevanje 
odpadkov (od 2010) in prost dostop do 
storitev ,iz tujine (tudi medicinskih), 
predvsem pa številne ceste, mostovi 
in čistilne naprave, ki so bili financi
rani s pomočjo denarja iz evropskih 
skladov, pričajo o tem, da Bruselj še 
kako vpliva na naš vsakdan.

SDS je članica Evropske ljudske 
stranke (EPP) in s tem njene poslanske 
skupine EPP-ED. Gre za najmočnejšo 
politično silo v Evropskem parlamen
tu. To pomeni, da bodo evropski po

slanci iz vrst SDS lahko najbolj učin
kovito vplivali na odločitve v korist 
Slovenije.

V zadnjih dveh mesecih smo kandi
dati SDS za evropske volitve Slovenijo 
prečesali po dolgem in počez. Nabor 
nalog, ki nas čaka v naslednjem petle
tnem obdobju v Evropskem parlamen
tu, je na podlagi sugestij iz terena zelo 
obsežen.

Slovenija potrebuje dobro regijsko 
zastopanost. Glede na to, da je regio
nalna politika ena od najpomembnej
ših politik EU, sredstva za razvoj re
gij pa predstavljajo približno tretjino 
proračuna Evropske unije, je še kako 
pomembno, da bomo v naslednjem 
sklicu Evropskega parlamenta imeli 
predstavnika tudi v Odboru za regio
nalni razvoj. Do sedaj ga nismo imeli.

Mesto v tem odboru zagotavlja do
stop do primerov dobrih praks s po
dročja urbanega načrtovanja.

Iz pristojnosti odbora v zvezi z re
gionalnimi razvojnimi načrti izhaja 
obsežen nabor evropskih projektov, ki 
ponujajo odgovore na vprašanje zago
tavljanja skladnega razvoja demograf
sko ogroženih območij.

Prav tako pomembno je vprašanje 
črpanja evropskih sredstev. Odbor 
za regionalni razvoj pripravlja re
dna poročila o evropskih skladih.

Evroposlanci, ki sedijo v tem odbori 
imajo neposreden vpogled v dinam: 
ko in uspešnost črpanja evropski 
sredstev. Evropski poslanec v tet 
odboru lahko zato Sloveniji zagot0v 
zelo konkretne koristi članstva.

Nekateri napovedujejo, da bo ud£ 
ležba na volitvah 7. junija nizka. Tod 
čemu? Vsaj trije razlogi nas morajo 
prepričati, da se teh volitev udeleži 
mo. Prvi je simbolni. To bo test s' 
danje vladne koalicije, ki je §e 
osmimi meseci zatrjevala.
'Slovenijo voditi bolje', danes

pre 
da zif

pa tr
vrstnih parol ne uporablja več To b’ 
tudi odločitev o prihodnosti — na ravJ1 
EU se bo v naslednjem mandatu o<i' 
ločalo o novem 7 - letnem proračun4 
EU. Bolj izkušena ekipa v Evropske!4 
parlamentu bo znala izboriti več d£' 
narja za Slovenijo!

In ne nazadnje - s pomočjo preR 
renčnih glasov, torej tako, da obknT 
žite posameznega kandidata ria it 
brani listi, imate neposreden vpljv 
to, kdo vas bo zastopal v Bruslju f» 
slučaj, da Evropski parlament tokfi' 
tne volitve oglašuje pod slogariorn ,f 
odločaš'. Zatorej, udeležite se 
in - odločajte!

ma8- A”že Losa! 
kandidat na listi SDS za Lvro^s1

Pcif~larne{

Voliti!'

Odprto pismo županu Marjanu Poljšaku

Spoštovani g. župan Marjani
precej časa je že poteklo od ne
ljubega zapleta glede postavi-

Medija Ajdovščina d.o.o., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 041 614 865

tve spomenika g. Filipu Terčelju na 
Cankarjevem trgu v Šturjah. 30. 
10. 2007 je bil izdan sklep Občine 
Ajdovščina o zavrnitvi postavitve 
kipa; na pritožbo Župnije Šturje s pri
loženimi podpisi sta prišla z občine 
dva odgovora: 11. 1. 2008 Zapisnik L 
seje komisije za vloge in pritožbe; ter 
13. 2. 2008 Zapisnik nadaljevanja L 
seje komisije za vloge in pritožbe. Iz 
obeh je razbrati, da soglasnosti glede 
postopka in odločanja ni bilo. Kljub 
temu pa je v zapisniku zapisano: 
»Sklep št. 2.: Komisija ugotavlja, daje 
bil postopek odločanja in sprejemanja 
sklepov na seji Občinskega sveta pra
vilen in da so sklepi veljavno sprejeti. 
Sklep št. 3: Komisija predlaga županu, 
da predlog o podelitvi stavbne pravi
ce za postavitev kipa Filipu Terčelju, 
poda ponovno v odločanje na občin
ski svet.«

Odločitev Občinskega sveta smo

spoštovali. Reakcije so bile zelo raz
lične. Povečini je bilo veliko razo
čaranja, ne le med našimi ljudmi v 
Šturjah in Ajdovščini, marveč tudi 
v vseh kulturnih krogih v Sloveniji. 
Stvari so se umirile in tako je prav. 
Tudi razmere se spreminjajo. Eden 
od dokazov za to je tudi napovedana 
postavitev spomenika taistemu Filipu 
Terčelju, na Praznik državnosti, 25. 
junija v župniji Davča, kjer je poko
pan. Spomenik postavljata Krajevna 
skupnost in Župnija Davča. Spričo 
tega Vas, spoštovani g. župan, vabim, 
da začnemo znova konstruktivne po
govore, ki bi bili v korist vsem. Tako 
bi se približali tudi zgoraj navede
nemu 3. sklepu: »naj župan (zadevo) 
poda ponovno v odločanje na občin
ski svet.« Do te pobude, ki Vam jo 
sklep nalaga, pa do sedaj še ni prišlo. 
In morda je bilo takšno Vaše zadrža
nje pravilno, da se razmere umirijo 
in glave zbistrijo. Prav pri tem neu
resničenem sklepu vidim izhodišče

za ponovne pogovore in Zato ,,, 
pišem, da bi jih s svoje strani spri 
m obenem izražam pripravljeno^ $ 
se tako na kulturen način oddolžiif' 
vsem, ki so za stvar veliko žrtvoval' 
kiparju g. Mirsadu Begiču, arhiteki- 
g. Marku Lavrenčiču, vsem dobroti)” 
kom in kulturni javnosti v Slove '' •

Ponovno zagotavljam, daje ve^R 
jekt postavitve spomenika samo W 
turnega značaja. Nobenega dru i 
interesa nismo imeli in ga ge 
manj imamo sedaj. Velikemu rof ki 
kulturniku, narodnemu voditelja At 
hovniku in vzgojitelju se hočem’ f 
ta način primerno oddolžiti 7° vi 
moramo biti prikrajšani za to d h £ 
hotno dejanje? Zakaj bi nas taka^tV 
še naprej razdvajala, med nami dS 
sodelovanje in ustvarjala namisli 
predsodke?

V pričakovanju konstruktivnega J 
govora Vas prijateljsko pozdravi;3.!;

>'*..** 25. wo;^a,5
Marko Kos, župnik v Šturj*

KULTURNI DOM 
NOVA GORICA

Torek. 2. junij 2009. ob 20. uri
Dvorana Frančiškanskega samostana na
Kostanjevici v Novi Gorici
Večer slovenskih skladateljev
Ansambel Gaudeamus
Aleksandar Spasič, dirigent
Program: D. Škerl, P. Ramovš, U. Krek, P.
Merku, A. Čopi, M. Mlakar, M. Bonin
Glasba z vrtov svetega Frančiška, XV. sezona

Ponedeljek. 15. junij 2009. ob 20.uri 
Dvorana Frančiškanskega samostana na 
Kostanjevici v Novi Gorici 
Dario Savron, marimba 
Fabian Perez Tedesco, marimba 
Program: S. Reich, S. Cosentino, M. 
Sofianopulo, I. Henning, K. Abe, A. Solbiati 
Glasba z vrtov svetega Frančiška, XV. sezona

Nedelja. 28. junij 2009 ob ?1 ,Tn 
Bevkov trg, Nova Gorica 
Jani Šepetavec Whisper GuarterTet 
Jazz večer Pfojec4'

Torek. 9. junij 2009. ob ?0. uri 
Dvorana Frančiškanskega samostana na 
Kostanjevici v Novi Gorici 
Kvartet Stradivarius (ltalija|
Stefana Picotti violina, Caterina Picotti 
violina, Annalisa Clemente viola, Andrea 
Musto violončelo
Program: J. Haydn, W. A. Mozart, L. van 
Beethoven
Glasba z vrtov svetega Frančiška, XV. sezona

Ponedeljek. 22. junij 2009. ob 20. uri 
Dvorana Frančiškanskega samostana na 
Kostanjevici v Novi Gorici 
Mihela Brecelj, violina, Danijel Brecelj, klavir 
Glasba z vrtov svetega Frančiška, XV. sezona 
13. mednarodno srečanje saksofonistov v 
Sloveniji 2009 - festival

Ponedeljek. 29. junij 2009 nh 9A 
Dvorana Frančiškanskega sam 
Kostanjevica v Novi Gorici 
Betka Bizjak Kotnik, saksofon 
Milanka Črešnik, klavir 
Klasičen koncert

Torek. 30. junij 2009. ob 21 uri
Domačija Klinec, Medana v Goriških b 
Boštjan Simon West Coast Jazz Kvarte/ ' 
Jazz večer

Petek. 26. junij 2009. ob 21.30
Bevkov trg, Nova Gorica
Uroš Perič (vokal/klavir) & The Bluenote
Guartet & The Pearlettes
Tribute to Ray Charles

MESTNA GALERIJA 
NOVA GORICA

Sobota. 27. junij 2009. ob 21.30
Bevkov trg, Nova Gorica
Big Band GD Nova & Alenka Godec

5. - 29. junij 2009 
Jernej Skrt, slike
Otvoritev v petek, 5. junija 2009, ob 20
uri.



koledar orireditev
koledar pri
reditev junij
2009
PRIREDITVE:
- sobota, 30. maj, 9:00, Dom krajanov
Ajdovščina - Okrogla miza o 
spremembah zdravstvene
zakonodaje v Sloveniji.
-sobota, 30. maj, 19:00, Dvorana 
prve slovenske vlade - Koncert DPZ 
Plejade z gosti - MPZ Stanko Rek iz 
Dravograda. Vstopnine ni!

- sobota, 30. maj, 19.30, Mladinski 
hotel Pliskovica - oprtje razstave 
fotografskega in kleklarskega 
krožka.
- sobota, 30. maj, Šepulje na Krasu, 
Turkova domačija,- 11.00 - odprtje 
prenovljenega latnika ob več kot 
230 let stari trti refošk.
- nedelja, 31. maj, cerkev sv. Janeza 
Krstnika Ajdovščina - 4. pritrkovalsko 
tekmovanje Ajdovščina 2009.
- nedelja, 31. maj, Grad Prem, Ilirska 
Bistrica - Viteški dan.
- nedelja, 31. maj - Postojnska jama
- Binkoštno slavje v Postojnski 
jami. Koncert svetovno znanih opernih 
arij.
- nedelja, 31. maj, Park Škocjanske jame
- Jamski praznik - celodnevne 
aktivnosti.
-nedelja, 31. maj, Ustvarjalno središče 

Abram, 15.00 - Družabno srečanje z 
naslovom Vzporedni svetovi.
- Kosovelov dom Sežana konec maja 
in junija pripravlja:
Nedelja, 31. maj 20:30 - Projekcija 
ameriškega filma Strastna zapravljivka, 
sreda, 3. junij, 20.30 - Ameriški film 
Čast in slava, četrtek, 4.junij, 18.30 - 
Knieriški film Pošasti proti nezemljanom, 
20:30 madžarski fi|m Bele dlani, petek, 

/i/nij, 20.30 - Projekcija filma Hitri in 
drzni, sreda, 10. junij, 20.30 - Ameriški 
film Gran Torino, četrtek, 11. junij, 20.30
- francoski dokum. Film Prvi jok, petek, 
12. junij, 20.30 - ameriški film Stari, 
rad te imam, nedelja, 14. junij, 20.00 - 
koncert Jasna Corrado Merlak [harfa), 
torek, 16. junij, 20.30 - ameriški film 
Angeli in demoni, sreda, 17. junij, 18:30- 
Odprtje modne razstave Urbani nomadi, 
petek, 19. junij, 20.00 - Premiera 
predstave gledališke skupine KONS 
šole Kosovelovega doma, sobota, 20. 
junij, 18.00 - 5. Baletna revija na Krasu, 
nedelja, 21. junij, 21.00 - Za življenje - 
veliki dobrodelni koncert za Bolnišnico 
Sežana, torek, 23. junij, 18.30 - Odprtje 
razstave slik kolonije Umetniki za Karitas, 
sreda, 24. junij, 20.00 - Koncert 
Kraške pihalne godbe z gosti ob Dnevu 
državnosti, petek, 26. junij, 18.30 - 
projekcija filma Dirka na Zakleto goro, 
ob 20.30 film Možje X: Wolverine, 
ponedeljek, 29. junij, 20.30 - Književni 
festival Poletna srečanja 2009.
-sobota, 6. junij, Dvorana prve slovenske 
vlade, 20:00 - Čarovnik iz Oza 
predstava OŠ Danila Lokarja in 
Kaš Teatra.
- torek, 9. junij, 18:00 - Stoji učilna 
zidana; prireditev za starše 
učencev razredne stopnje OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina.
-nedelja, 7. junij, Ustvarjalno središče 
Abram, Pedrovo nad Branikom - pevska 
delavnica z naslovom Ritmi in 
zvoki.
-petek, 12. junija do nedelje 14.'junija. 
Vipavski križ - Kriški semanji dnevi 
■petek, 12. junij do nedelje, 14. junija -
Colska nedelja.
- sobota, 13. junij, Ustvarjalno središče 
Abram, Pedrovo nad Branikom -
delavnica obdelovanja kamna
-petek 12. junij in sobota 13. junij, Letno 
kopališče Police - Njoki summer 
festival.
- petek, 19. junij do nedelje 21. junij, 
Lokve - Forma viva - prireditev , kjer 
se srečujejo kiparji iz Slovenije in tujine.
- petek, 19. junij, Trg M. A. Plenčiča, 
Solkan - prireditev Pesem pod lipo. 
-sobota, 20. junij, 18.00, pod Zemonom 
pri Vipavi - Gledališki spektakel na

prostem »394« -
Bitka pri Mrzli reki, zmaga burje 
in cesarja Teodozija. V programu 
zanimivega »Rimskega večera v Vipavski 
dolini« si boste lahko ogledali: dirko 
rimskih kvadrig - vozov s štirimi vzporedno 
vpreženimi vlečnimi konji; gladiatorske 
boje, ...
- sobota, 20. junij, Brje - Jazz poletni 
vrt sveti Martin (koncert Fake 
orchestra).
-sobota, 20/junij in nedelja, 21. junij - 
Sveta Gora - Spominska maša ob 
470-letnici s procesijo in pritrkovanjem. 
-sreda, 24. junij, Vitovlje, prireditveni 
prostor, 20:00 - Slovesnost ob dnevu 
državnosti.
- Sreda, 24. junij, Amfiteater ob gradu 
Kromberk - Kromberški punt; Koncert 
Kultur shock (USA) in Dej še nlitro ter 
nastop teatra Prosvetnega društva 
Štandrež s komedijo Carla Goldonija 
»Primorske zdrahe«.
- Seznam razstav v izložbenih oknih 
v Gregorčičevi 2, Ajdovščina: do 16. 
junija: Zorka in Zdravko Ergaver - Ročna 
dela in sliki, od 15.junij do 15. julij: Jože 
Vodopivec, Kamnje - slike.
- petek, 5. junij do nedelje 7. junij - Goriška 
Brda - Praznik češenj.
- LIČNA HIŠA, Ajdovščina: 
Fotografska razstava »Reminiscence« 
fotografa in oblikovalca Klemena 
Kunaverja odprta do 13. junija, sreda 
3. junij, ob 19.00, otvoritev razstave 
produkcij otroških delavnic Lična hiša 
v šolskem letu 08/09. Sobota 27. junij, 
20.00 - predstavitev pesniške zbirke z 
naslovom Klic življenja k življenju avtorice 
Dore Ambrožič. Po predstavitvi sledi še 
odprtje razstave podvodnih fotografij 
avtorice Tanje Nedeljkovič.
Lična hiša vabi tudi k vpisu na delavnice 
za novo šolsko leto 09/10. Prijave 
osebno v Lični hiši ali po elektronski pošti 
info@licnahisa.com.

ŠPORT:
- sobota, 30. maj, planinska koča na 
Čavnu, od 11.00 naprej - KTŠD STOMAŽ 
87 vabi na 5. tradicionalno srečanje 
FOUČKARJI NA ČAVNU 2009
- sobota, 30.maj, izhodišče Lozice, 6:30
- ČEŠNJE ERAZMU* - Peš iz VIPAVE v 
PREDJAMSKI GRAD«. Predviden čas 
hoje s počitki je 9 ur. Povratek domov z 
avtobusom.
- sobota, 30. maj, pred SŠ Veno Pilon, 
Ajdovščina, 8:00 Športne igre 
Društev upokojencev Severne 
Primorske.
- nedelja, 31. maj, Pliskovica, 15.00 -
Pohod po poti mlekaric.
- nedelja, 7. junij, Planinsko društvo 
Ajdovščina - Pohod na Olševo .
- sobota, 13. junij. Športni park Pale, 
9:00 - Test hoje na dva kilometra. Po 
testiranju bo potekal Nordijski pohod od 
11.15 do predvidoma 12.30. Možna bo 
izposoja nordijskih palic.
-sobota, 20. junij, 3. kolesarski veteranski 
maraton » Po poteh obeležij vojne 
1991« v Vipavski dolini.
- sobota, 20. junij, start on 22:00 na 
Lokvah - Nočni pohod na Lažno. 
Dolžina proge: 5 km
- četrtek, 25. junij - Športno kulturno 
turistično društvo Kamnje - Potoče 
pripravlja 1.gorski tek na Malo 
goro
-četrtek, 25. junij in petek. 26. junij, 
Planinsko društvo Ajdovščina - Pohod

na Grossglockner.
- ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČINA
LETNO KOPALIŠČE POLICE 
Urnik: 12 junij, od 13:00 do 19:00, 13. 
in 14 junij od 10:00 do 19:00. 19 junij: 
dan odprtih vrat od 13:00 dalje. 20. in 
21 junij bazen odprt od 10:00 do 19:00, 
od 25. junija dalje pa vsak dan 10:00 
do 19:00. Igrišče za odbojko na mivki, 
avtokamp - od ponedeljka 1. junija dalje, 
tel: 05-364-47-24, gsm 051-442-553. 
ŠPORTNE POČITNICE 2009 Zavoda za 
šport Ajdovščina:
1. termin od 29. junija do 10. julija, 2. 
termin od 10. do 21. avgusta 
Pripravljajo: PLAVALNI TEČAJ, POLETNO 
ŠPORTNO ŠOLO IN NOGOMETNI 
KAMP.
Dodatne informacije in prijave na 
spletni strani ZAVODA ZA ŠPORT 
AJDOVŠČINA: www.zs-ajdovscina.si,
ali na tel: 05-364-47-21, 051-419-870.
- POČITNIŠKI PROGRAMI (poletje 
2009)
ŠPORTNEGA DRUŠTVA
REKREATIVČEK
CELODNEVNI PROGRAMI in VARSTVO 
ZA OTROKE (9:00-16:00):
Pripravljajo: AKTIVNE POČITNICE V 
VODI, NOGOMETNI KAMP in 
ROKOMETNI KAMP, 10 URNI TEČAJI 
ZA OTROKE v plavanje, rolanju in 
tenisu. Pripravljajo tudi REKREATIVNI 
PROGRAMI ZA ODRASLE: PLAVANJE 
ZA ODRASLE & REKREATIVNO 
PLAVANJE ZA STARŠE IN NJIHOVE 
NAJMLAJŠE.
Več informacij na http://rekreativcek. 
gmajna.eu/
PREDAVANJA, DELAVNICE IN OSTALO: 
Lavričeva knjižnica Ajdovščina:
-ponedeljek 1.junij, 19.30
predstavitev zbornika Njim vsem 
pripada slava, v katerem so opisana 
vsa dogajanja in vsi najpomembnejši 
dogodki iz časa osamosvajanja Slovenije. 
-Slovenske splošne knjižnice objavljajo 
literarni natečaj 2009 z naslovom Kako 
diši moja knjižnica. Zgodbo pošljite 
na elektronski naslov: natecajknjiznic® 
gmail.com do 15.septembra 2009.
- sreda, 3. junij, 11.00, - Beremo s 
starši - Z igro do pismenosti - Moje prve 
črke.

- sreda, 10. junij, 11.00, - Beremo s 
starši - zaključno srečanje.
- ponedeljek, 1. junij. Ljudska univerza 
Ajdovščina - Usposabljanje za življenjsko 
uspešnost - Izzivi podeželja - Napake in 
bolezni vin, fermentacija vina. Predava 
Branka Mozetič.
- 29.junij do 6.julij - Medobčinsko 
društvo prijateljev mladine Ajdovščina
- Počitnice z MDPM; plavalni tečaji,
delavnice, ... Več na: www.mdpm-
ajdovscina.si.
- petek, 19. junij do nedelje, 21. junija, 
Nova Gorica, Cankarjeva 62 - Pevska 
delavnica. Pevska delavnica je 
namenjena vsem, ki radi pojete in imate 
radi glasbo. Več na: studiobelcanto® 
solapetja.com.

RADIO
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V^AJD VŠČINA^'

106,9 MHz

islt Sl • pfevozš majhnih zbirnih in kamionskih pošiljk 
blaga po vsej Evropi

• prevzem pošiljk v Evropi in dostava na vaš naslov
• zbirno skladišče
• carinsko skladišče
• špedicija - uvozno in izvozno carinjenje
• prevoz hrthh pošiljk po Evropi

POSEBEJ SPEClAUZIRANi: 
ŠPANIJA * FRANCIJA • ITALIJA 

DRŽAVE BIVŠE JUGOSLAVIJE

d.o.o. Ajdovščina
Vipavska c. 6 A, 5270 Ajdovščina,SLOVENIJA 
Tel.; 00 386 (0) 5 36 58 500, antoni@siol.net

Podvojitev naporov
Direktor podjetja Nova Nova iz Ajdovščine, Mitja Tripkovič, opi
suje stanje in napore lokalnega medijskega podjetja, ki zalaga 
časopis Latnik in radijski program radia Nova ...

. Letos avgusta bo radio Nova po- 
//stal polnoleten. Ob tem mu skoraj 
nismo mogli priraviti boljšega darila
- prejšnji petek smo namreč spustili 
naš radijski program še po eni fre
kvenci, še po eni poti. 94,8 MHz je 
ob 106,9 MHz kvalitetno podvojila 
našo moč. Tako nas nevihte in udari 
strele v oddajno anteno na sv. Pavlu 
na Planini ne bodo več »onemele«, 
saj bodo poslušalci imeli rezervno 
frekvenco. Na nekaterih območjih 
šumenja signala mogoče signal iz 
druge frekvence ne šumi. To dejstvo 
pride še posebej prav ob vožnji, ko se 
avto in radijski sprejemnik premikata 
... Z upravo Mlinotesta smo namreč 
sklenili prijazen dogovor in na streho 
silosa postavili manjši relejni spreje
mnik, oddajnik, ojačevalec signala in 
kajpak antenski sistem, pač v skladu z 
odločbo APEK-a, tako da stvar, kakor 
se izrazijo radijski tehniki - špila.«

Zakaj je bilo potrebno obratovati to
liko časa samo na eni frekvenci, pra
vite - kar osemnajst let ?

» Frekvence so narodno bogastvo
- približno kot rudnine v zemlji. Na 
določenem delu spektra oz. na dolo
čeni globini je samo ena ruda. Pravico 
uporabe oz. izkopa podeljuje država. 
Pri tem obstajajo toga pravna in trdna

tehnična pravila, ki jim mora vložnik 
ugoditi. Verjetno so v preteklosti so
sedje prehitevali radio Nova zaradi 
pomanjkanja vztrajnosti prejšnjih vo
dilnih. Kakorkoli že - pred nami je 
nov, še večji izziv - eno od frekvenc 
bomo sedaj poizkusili preseliti na od
dajno točko Trstelj. Je precej višja, z 
nje bomo bolje pokrivali naše obmo
čje, ki se bo deloma tudi razširilo. 
Glas vipavske doline bo še bolj slišen. 
Mimogrede - radio Nova obratuje 
tudi na spletnem naslovu www.info- 
burja.si.«

Slišimo tudi, da bo postal zgornjevi- 
pavki časnik Latnik štirinajstdnevnik

»Za začetek. Prva 'vmesna' mesečna 
številka bo izšla že 19. junija. Potem 
konec meseca in tako naprej. Sicer 
pa je cilj sedanje ekipe, da Latnik 
nekoč postane tednik - izhajajoč ob 
petkih bo predstavljal prijetno branje 
čez vikend. Informacije so hitro po
kvarljivo blago in v mesečniku se kaj 
hitro zgodi, da zastarajo. Poleg tega 
osrednji mediji, posebej elektronski, 
obravnavajo samo 'velike' teme in 
škandale, drugih zadev, za katere pa 
se ljudje ravno tako trudijo, pravilo
ma ne pokrijejo. Dogodkov v dolini je 
po moji oceni dovolj in vsak si zaslu
ži svojo objavo. Ta dolina je namreč 
živa. Oglaševalci celo trdoživi. Njim 
bomo kot štirinajstdnevnik ponudili 
pravzaprav bolj ažurno, boljšo in za 
stalne oglaševalce tudi cenejšo stori
tev oglaševanja.«

Nekako optimistične napovedi v 
recesijskih časih I »Optimizem je 
pomembna sestavina vsakdanjega ži
vljenja. Tudi ekonomije. In preživetja. 
Optimizem je pomemben za vse nas, 
ki živimo na trgu. Ki si svoje zajce 
ulovimo sami. Mi na Novi, smo tako- 
rekoč obsojeni na optimizem!«

rl

_ d.o .o.

Pot v Žapuže 12, Ajdovščina
Tel.: (05) 36 80-210, fax: 36 80-211, GSM: 041 611-071

Novo! MITSUBISHI
ELECTRIC

FD SERIJE

- NAJTIŠJE DELOVANJE
- NAJBOLJŠI IZKORISTEK trenutno na tržišču

(OOP 5,25, EER 5,15)

Panasonite
TOPLOTNE ČRPALKE,

v vseh možnih izvedbah, 
po vaših potrebah in željah.

Montaža In obnova toplotnih črpalk.

SERVIS IN MONTAŽA
HLADILNIH NAPRAV; 
HLADILNE KOMORE, 

ZAMRZOVALNE „ 
SKRINJE, HLADILNIKI,... ,

Zaupajte
tradiciji
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Nova vabi k 
sodelovanju
Ajdovščina, junija 2009 - Radio Nova v letošnjem 
praznuje 18. rojstni dan. Ob tako pomembni prelom -T 
prehodu v polnoletnost, stopamo še korak višje, l.c*,
vas želimo biti še boljši.

kratko obrazložitev, v kateri od stRadio je v zadnjem času doživel 
kar nekaj sprememb; prevetrili smo 
program, dobili dodatno frekven
co, da se slišimo bolje in dlje, ak
tivirali smo popolnoma prenovljeno 
spletno stran (www.infoburja.si 
- možno je tudi spletno posluša
nje radia), kjer najdete vse o radiu 
in njegovih ustvarjalcih, predvsem 
pa vse kar dnevno napolnjuje našo 
okolico in nas - dolina smo namreč 
ljudje in prav s takimi zgodbami bi 
radi odmevali (valovili?) tudi v pri
hodnosti.

V prihodnje si med drugim že
limo še polnejše in bogatejše pro
gramske vsebine, zato vas vabimo 
k sodelovanju!

Če želite soustvarjati haš pro
gram; biti novinar, moderator, do
pisnik,. .. se nam oglasite!

Pošljite nam kratek življenjepis in

štetih vlog se najbolj viditi
Omenjeno pošljite na

dionova@mfoburja.si, tarti s (
voljo tudi za več informacij t*H 
se nam oglasite tudi na OS-3^^

Oba omenjena kontakta upomb(
tudi, ce bi nam zeleh sporočV S
predloge, komentarje v zvez'* ^
dijskim programom - zant^ Z

- . , ■ . ‘urna inamreč, česa bi si v proor
želeli, česa več, česa manj
nas, kaj vas moti, kaj vam’
in podobno.

Veselimo se sodelovania ■■ v ■ J« z va#
novih moči m z njima noveoa ^
ki bo našima frekvenčnim Vt\i
žinama (94,8 in 106,9 Mhz) rtjf
nove vibracije!

Polona Krušeč, urecžniš(i 
Radia

Nagrajenci iz prejšnje številke:
1. nagrada, flaškon vina
Magda Pegan; Tovarniška 3c, Ajdovščina
2. nagrada, flaškon vina
Ciril Škapin; Vojkova 27, Vipava
3. nagrada, flaškon vina
Marjetka Žvokelj; Sanabor 18, Vipava

Rešitve križank pošljite v kuvertah do 24. junija 2009 na nasl v 
Nova Nova d.o.o., Goriška cesta 64, 5270 Ajdovščina.

Med izžrebance bomo izžrebali tri flaškone vina iz vipavske kleti
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